
بــه كارمندان ذیل الذکر که به مجازات اداری محکوم شــده اند بنا بــه تجویز تبصره ماده 302 
ق.آ.د.م. دریك نوبت ابلاغ مي گردد كه از تاریخ نشــر این آگهي ظرف مدت سي روز مي توانند به 
نشــاني هيأت واقع در اهواز - كوي فدائيان اسلام - نبش خيابان شهریور - جنب درمانگاه شهيد 

بهشــتي - ســاختمان شــماره 105 و یا واحد امور اداري ذیربط مراجعه و نسبت به رأي صادره 
اعتراض نمایند. درصورت عدم مراجعه، پس از انقضاي مهلت )ســي/30 روز( رأي صادره قطعي و 

لازم الاجرا مي باشد.

 »آگهي ابلاغ رأي« »آگهي ابلاغ رأي«

   هیـأت هفتم  بدوی وزارت نفت  - ) مستقر درشرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب (

شناسه آگهی: 1779651
شرکت ملی نفت ایران

شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب )سهامی خاص(

مجازاتشمارهرأيتاريخرأيشمارهكارمندينامپدرنامونامخانوادگيرديف

بازخريدخدمتباپرداخت30روزحقوقمبنایمربوطدرقبالهرسالخدمت5889961403/4/2071161بهراماحسانابراهیمیان1

بازخريدخدمتباپرداخت30روزحقوقمبنایمربوطدرقبالهرسالخدمت5955741403/3/2171091مرتضیقلیياسرامیری2

شهرامعاشوری3
اخراجازدستگاهمتبوع6477881403/4/2071131شکراللهبیرگانی

اخراجازدستگاهمتبوع6441561403/4/2071121فتحالهفرهادرستمیوند4

اخراجازدستگاهمتبوع6459801403/5/970031محمدصادقساراحبیبی5

 مرتضی فلاحت پیشه - شهردار کوهسار

 تجدید آگهی مناقصه عمومی  تجدید آگهی مناقصه عمومی 
همزمان با ارزیابی یک مرحله ایهمزمان با ارزیابی یک مرحله ای

بدینوسیله به اطلاع می رساند شهرداری کوهسار قصد دارد به استاد مجوز شورای اسلامی شهر به شماره 1403/405/ش مورخ 1403/03/24 
نسبت به انجام پروژه اجرای ادامه عمليات احداث ساختمان چندمنظوره خيابان شهيد نواب صفوی از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت برگزار 

نماید. 
کليه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فرخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لذا متقاضيان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر از شرایط و همچنين دریافت اسناد مناقصه به سامانه 
تدارکات الکترونيکی دولت مراجعه نمایند. متقاضيان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 

الکترونيکی )به صورت بر خط( برای کليه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

ف
میزانسپردهشركتدرمبلغ)ريال(عنوانپروژهبودجهردي

مناقصه)ريال(
شمارهمناقصهسامانهتداركات

الکترونیکیدولت

152060060002002
انجامپروژهاجرایادامهعملیات

احداثساختمانچندمنظورهخیابان
شهیدنوابصفوی

40/000/000/0002/000/000/0002003005319000008

۱( شرایط متقاضی: شرکت کنندگان در مناقصه باید دارای حداقل رتبه 5 رشته ابنيه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی باشند )لازم به توضيح است به 
استناد بخشنامه 404245 سازمان برنامه و بودجه، شرکت های دارای رتبه 5 می بایست نسبت به پر کردن فرم های ارزیابی کيفی اقدام نمایند و اسناد 

و مدارک مربوط به فرم ارزیابی در پاکت به جهت انجام ارزیابی فشرده عمرمان ارائه نمایند(.
۲( مبلغ پنج درصد سپرده شرکت در مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی و با فيش نقدی واریزی به ميزان مبلغ مذکور به شماره حساب 

سپرده 010۶۸04۸33000 شهرداری کوهسار نزد بانک ملی ایران شعبه کردان که 25۹۹ .
۳( سپرده برندگان نفر اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب ضبط خواهد شد.

۴( شهرداری در رد یا قبول هر یک از پيشنهادات مختار می باشد.
۵( در هر شرایط مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک عقد قرارداد خواهد بود.

۶( شرکت کنندگان در مناقصه می بایست کليه اسناد مناقصه را در سامانه تدارکات دولت ثبت نموده، و پاکت الف )اصل ضمانت نامه( و پاکت ارزیابی 
مناقصه را در بسته نيز تحویل واحد دبيرخانه شهرداری نمایند.

7( سایر اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه مندرج است.
8( پيشنهادات فاقد سپرده، مخدوش، مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط می باشد.

9( هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
۱۰( لازم بذکر می باشد فقط اشخاص حقوقی حق شرکت در مناقصه مذکور را دارند و می بایستی اسناد مناقصه را به مهر و امضاء الکترونيکی مسئولين 

ذیربط برسانند. 
۱۱( متقاضيان می توانند از تاریخ انتشار نوبت سوم آگهی جهت اخذ اسناد مناقصه اقدام نمایند.

۱۲( شرکت کنندگان در سامانه الکترونيکی دولت ستاد ثبت نام کرده باشند.
۱۳( در این مرحله از مناقصه با حداقل یک شرکت کننده واجدالشرایط برگزار می گردد.

۱۴( تاریخ انتشار نوبت سوم: 1403/0۶/11 
۱۵( مهلت دریافت استاد فراخوان 1403/0۶/20

۱۶( تاریخ انتشار نوبت چهارم: 1403/0۶/1۸ 
۱7( مهلت ارسال پيشنهادات: 1403/07/01
۱8( زمان بازگشایی پاکت ها : 1403/07/02

 نوبت سوم

خریدار  یک کارشــناس انرژی گفــت: برای 
حل ناترازی بنزین باید راهــکار کوتاه مدت را در 
پیش گرفت؛ به عنوان نمونه احداث پالایشــگاه 
مقیــاس کوچک به مــدت زمان کمتــری برای 
بهره برداری و ســرمایه گذاری نیاز دارد.ســعید 
نوری کرم کارشناس انرژی با اشاره به اینکه برای 
حل مسئله ناترازی بنزین در کشــور، باید علاوه 
بر دنبال کردن راهکارهــای افزایش تولید بنزین 
به راهکارهای کنتــرل و کاهش مصرف بنزین نیز 
توجه کرد، اظهار کرد: در واقع این راهکارها مکمل 
هم هســتند چراکه افزایش تولید بدون توجه به 
راهکارهای کنترل و کاهش مصرف بنزین ســبب 

اتلاف منابع و آسیب های محیط زیستی می شود.
وی ادامه داد: ارتقا کمی پالایشگاه های نفت خام 
فعلی، احــداث پالایشــگاه های مقیاس کوچک، 

احداث پالایشگاه های نسل سوم )پالایشگاه های 
با رویکرد تولید مواد پتروشــیمیایی و پلیمری(، 
تنوع بخشــی به ســبد ســوخت، اســتفاده از 
فناوری هــای نوین بــه منظور کاهــش مصرف 
سوخت در خودروهای فعلی و خودروهای تولیدی 
پیش از ورود به بــازار، واردات و تولید خودروهای 
هیبریدی و برقی، اســقاط خودروهای فرسوده، 
توســعه ناوگان حمــل و نقل عمومــی و کاهش 
قاچاق ســوخت از جمله راهکارهایی هستند که 
زمینه کاهــش و رفع ناترازی بنزین در کشــور را 
فراهم می کنند.این کارشناس انرژی خاطرنشان 
کرد: بر اساس داده های مصرف بنزین طی ده سال 
گذشــته، پیش بینی می شــود که در طول سال 
جاری میزان مصرف بنزین به حدود ۱۲۵ تا ۱۳۰ 
میلیون لیتــر در روز افزایش یابد که این به معنای 

کســری حدود ۱۰ میلیون لیتری بنزین و هزینه 
واردات بیــش از ۲ میلیارد دلاری اســت.به گفته 
این کارشــناس انرژی، باید به دنبال راهکارهای 
کوتاه مــدت در بخش های تولیــد و مصرف بود. 
ارتقا کمی پالایشــگاه های نفت خــام موجود و 
احداث پالایشــگاه های مقیاس کوچک از جمله 
راهکارهای کوتاه مدت در بخش تولید محســوب 
می شــوند.وی ادامه داد: همچنین باید این نکته 
را نیز در نظر گرفت که احداث پالایشــگاه مقیاس 
کوچک علاوه بــر این که به مــدت زمان کمتری 
برای بهره برداری نیاز دارد، هزینه سرمایه گذاری 
آن نیــز کمتر اســت. همچنین در کنــار احداث 
پالایشــگاه های مقیاس کوچک بایــد به احداث 
پالایشگاه های نسل سوم با هدف تکمیل زنجیره 

ارزش نفت خام نیز توجه کرد.

 آیا نرخ نیما با بازار آزاد نزدیک خواهد شد؟

وزنه های امید برای اصلاح سیاست های ارزی ر

عارف در مراسم تکریم و معارفه وزرای نیرو:

 قطعی برق با هدف  قطعی برق با هدف 
رشد رشد ۸۸ درصدی اقتصادی  درصدی اقتصادی 
همخوانی نداردهمخوانی ندارد
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رحلت پیامبر اکرم)ص( و شهادت امام حسن مجتبی)ع( را تسلیت می گوییم

ما را دنبال کنید

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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معاون پارلمانی رئیس جمهور مطرح کرد

 حل مشکلات اقتصادی اولویت اصلی 
دکتر پزشکیان

ثبات نسبی بازار ارز با وجود ۱۳ شوک  
سیاسی در ۱۸ ماه اخیر

اصلاح نظام پرداخت حقوق
اجرای ۴۰ درصد قانون همسان سازی در ۶ ماه اول

وام غیر نقدی در مرحله پیشنهاد و در صورت تحقق اختیاری است

صف وام ازدواج کوتاه می شود
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صفحه 2
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ورت هم گرایی همه دستگاه ها برای پیشگامی   ضر
در هوش مصنوعی

دکتر حسین افشین معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
در طول تاریخ عوامل مختلفی بر تعیین ابرقدرت های جهانی تأثیرگذار بوده اســت؛ از 
میزان وسعت و جمعیت، پشــتوانه ذخایر و منابع تا تسلیحات و توانمندی های جنگی 

هر یک در دوره ای از تاریخ سهمی در تعیین قدرت حکمرانان داشته اند.

یادداشت

کاهش قیمت ها از طریق ارتباط با دنیا

صفحه 3

در روزهای گذشــته خبری مبنی بــر واگذاری 
مسوولیت توزیع برق به استانداری های کشور از 
سوی وزیر نیرو منتشر شــد که مدیرعامل توانیر 
ضمن تکذیب این مســاله گفت:  این مسئولیت 
به هیچ نهادی از جمله استانداری واگذار نشده و 
در دولت چهاردهم وزیر نیرو بر اساس درخواست 

بعضی از اســتانداران برای مشورت و بهبود روند 
تامین برق تنها از ظرفیت استانداری ها برای ارائه 
پیشنهاد و ارسال به توانیر اســتفاده شده است.

مصطفی رجبی مشهدی، با تاکید بر اینکه در این 
راستا استانداری ها پیشنهادات خود را به شرکت 
توانیر اعلام کرده اند، گفت: توزیع برق مشترکان 

در کشور به عهده شرکت های توزیع نیروی برق 
و شــرکت های برق منطقه ای است و مسولیت 
هیچ کدام از بخــش ها به هیچ نهــادی از جمله 

استانداری ها واگذار نشده است.
برای گذر از ناترازی و پیک برق نیازمند همکاری 

تمامی مشترکان هستیم.

احداث پالایشگاه مقیاس کوچک راهی برای حل ناترازی بنزینمسوولیت توزیع برق به هیچ استانداری واگذار نشده است



به مناسبت فرارسیدن روز پدافند هوایی

وهای مسلح است سرلشکر باقری: شبکه پدافند هوایی مایه افتخار ایران و مظهر منزلت نیر

عارف در مراسم تکریم و معارفه وزرای نیرو:

قطعی برق با هدف رشد ۸ درصدی اقتصادی همخوانی ندارد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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ورت هم گرایی همه دستگاه ها برای  ضر
پیشگامی در هوش مصنوعی

دکتر حســین افشــین معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور در طول تاریخ عوامل مختلفی بر تعیین ابرقدرت های 
جهانی تأثیرگذار بوده است؛ از میزان وسعت و جمعیت، پشتوانه ذخایر 
و منابع تا تسلیحات و توانمندی های جنگی هر یک در دوره ای از تاریخ 
سهمی در تعیین قدرت حکمرانان داشــته اند. این روند با انقلاب های 
علمی و در نتیجه آن با انقلاب صنعتی دچار تحول گســترده ای شــد و 
رفته رفته توان تولیدی و صنعتی بر صحنه قدرت جهانی به ایفای نقش 
پرداخت. امروزه این فناوری های نوین و توانمندی های علمی است که 

نقش آفرین این صحنه شده است .
با این تفاوت که بر اساس ماهیت پرشــتاب فناوری های امروز رقابت بر 
سر پیشتازی در دنیا تنگاتنگ تر از آن اســت که بتوان لحظه ای درنگ 
کرد؛ باید گوش به زنگ بود و از هر فرصت برای شــتاب گرفتن بهره برد 
و چه بســا فرصت های سوخت شده گذشــته را با توانمندی های امروز 

جبران کرد.
پیدایــش هــوش مصنوعــی در ســال های اخیــر، دنیا را به شــکل 
متحیرکننده ای تحت تأثیر قرار داده است؛ ظرفیت بکر و گسترده این 
فناوری از مرزها و محدودیت های ذهن بشــر فراتر رفتــه و هر روز در 
حال شگفتی سازی با کاربردی جدید است. فناوری آینده سازی که به 
زودی معنا و مفهوم جدیدی را بر حکمرانی جهانی پدیدار خواهد کرد و 
کســانی موفق خواهند بود که به درستی این ظرفیت را شناسایی کرده 

و پذیرای آن شده اند.
این موضوع در جهان بینی رهبر معظم انقلاب نیز به خوبی مشــهود 
است؛ ایشــان بارها در بیاناتشــان به اهمیت توجه به توسعه هوش 
مصنوعی تأکید داشته اند و حتی در دیدار با اعضای دولت چهاردهم 
فرمودند که فقــط بهره بــرداری از هوش مصنوعــی در زمینه های 
مختلف کافی نیســت، بلکه باید بتوانیم بر لایه هــای عمیق و متنوع 
آن مسلط شویم و از پیشــگامان آن در جهان باشــیم، پیش از آنکه 
دیگران برگ برنده این بازی را در دســت بگیرند و همانند کاری که 
در خصوص انرژی هسته ای کردند سایر کشورها را از داشتن آن منع 

کنند.
زمان آن رسیده که با عزمی جزم جای پای خود را در این رقابت جهانی 
محکم کنیم و با تمام توان در مســیر توســعه این فنــاوری نوین گام 
برداریم. پیشــرفت و ارتقای هوش مصنوعی در کشــور نیازمند تأمین 
زیرســاخت ها، حمایت از نخبگان و ایجاد سازوکارهای قانونی و شفاف 

برای فعالیت در این حوزه است.
این مهم حاصل نمی شود مگر با همکاری همه دســتگاه ها و نهادهای 
مربوطه؛ ما نیز در معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان به عنوان 
نهاد متولی توسعه فناوری در کشور در تلاش خواهیم بود تا با همگرایی 
و هم افزایی هرچه بیشــتر کلیه فعالیت ها و اقدامــات بخش دولتی و 
خصوصی شاهد سرعت گرفتن و تعمیق توسعه این فناوری در کشور و 

نقش آفرینی در عرصه های بین المللی باشیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور مطرح کرد
 حل مشکلات اقتصادی اولویت اصلی 

دکتر پزشکیان
 معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: حل مشــکلات اقتصادی اولویت 

اصلی دکتر پزشکیان است.
شــهرام دبیری در جمع رؤســای کمیته های ســتاد مرکــزی دکتر 
پزشکیان در آذربایجان شرقی گفت: نقش آذربایجان در پیروزی دکتر 

پزشکیان برجسته و تأثیرگذار است.
وی با بیان اینکه موج اصلی حمایت مردمی از دکتر پزشکیان از تبریز و 
از استادیوم باغشمال اغاز شد، گفت: افتخار می کنیم که رئیس جمهور 
فرزند آذربایجان اســت و با شــعار وفاق ملی و وحدت آمده است. وفاق 

ملی نشأت گرفته از اعتماد قلبی رئیس جمهور است.
دبیری با بیان اینکــه هر حزب و گروهی که در دنیــا در انتخابات برنده 
می شود مدیران و مسئولان را از حزب خود انتخاب می کند، افزود: ولی 
دکتر پزشکیان با نگرش جدید با اینکه قدرت دست او بود ولی تصمیم 
گرفت دولــت وفاق ملی را تشــکیل دهد و از تمامی احــزاب و گروه ها 

وزیران را انتخاب کند.
معاون پارلمانی رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مدیران بر اســاس 
شایســتگی و توانمندی انتخاب می شــوند، ادامه داد: رهبر معظم 
انقلاب نیز از ابتــدا به صورت قوی از دکتر پزشــکیان حمایت کرد 
و این حمایت ها ادامه دارد. مجلســی که با رئیس جمهور هم ســو 
نبود به تمام اعضای کابینه رأی بالایــی داد و این پیام های زیادی 

داشت.
دبیری با بیان اینکه کارگروه های مشترک بین دولت و قوه قضائیه ایجاد 
می شود، گفت: در آینده نتیجه این وفاق ملی را مشاهده خواهیم کرد. 
حل مشــکلات اقتصادی اولویت اصلی دکتر پزشــکیان است. تلاش 
می کنیم مردم نتیجه این وفاق ملی را در ســفره های خود نیز مشاهده 

کنند. حفظ اتحاد در کشور ضروری است.

معاون علمی رییس جمهور:
با اینترنت طبقاتی مخالفم

معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان رییــس جمهور گفت: 
اجرای اینترنــت طبقاتی در پارک پردیس و بــرای برخی فناوران و 
شرکت ها بدسلیقگی بود و شــخصا با اصل اینترنت طبقاتی مخالف 

هستم.

حسین افشــین در نشســت خبری جایزه ملی فناوری نکست ۱۴۰۳ 
که در محل معاونت علمی برگزار شد در پاســخ به سوالی درباره بحث 
اینترنت طبقاتی و اینکه برای اعضای پارک فناوری اینترنت بدون فیلتر 
در نظر گرفته شده اســت، اظهار کرد: اینکه چرا فقط به پارک فناوری 
پردیس اینترنت بــدون فیلتر تعلق گرفته و برای ســایر پارک ها لحاظ 
نشده است به این خاطر است که پارک پردیس تنها پارک زیر مجموعه 
معاونت علمی اســت و پیگیری هایی برای تحقق این امر صورت گرفته 

است.
معاون علمی رئیس جمهور افزود: خوشــبختانه رئیس جمهور در حال 
پیگیری موضوع رفع فیلتر اســت و با این پیگیری ها و تحقق آن، دیگر 

اینترنت طبقاتی وجود نخواهد داشت.
افشــین با تاکید بر اینکه به نظر بنده اجرای اینترنت طبقاتی در پارک 
پردیس و برای برخی فناوران و شرکت ها بدســلیقگی بود و اصلًا نباید 
چنین چیزی اعلام می شــد، اظهار کرد: شــخصاً بــا اینترنت طبقاتی 

موافق نیستم.

یادداشت

تریبون

خریدار   رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
گفت: شــبکه پدافند هوایی مایــه امنیت 
و افتخــار ایــران و ایرانی و مظهــر منزلت 

نیروهای مسلح است.
 سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد 
کل نیروهای مســلح طــی پیامی خطاب 
به امیر ســرتیپ قادر رحیــم زاده، فرمانده 
قرارگاه مشترک پدافند هوایی خاتم الانبیاء 
)ص( فرارســیدن روز دهــم شــهریورماه 
سالروز تشــکیل قرارگاه مشــترک پدافند 

هوایی خاتم الانبیاء )ص( را تبریک گفت.
متن پیام او به شرح ذیل است:

بسم الله الرحمن الرحیم
برادر ارجمند امیر سرتیپ قادر رحیم زاده

مشــترک  قــرارگاه  محتــرم  فرمانــده 
پدافندهوایی خاتم الانبیا )ص(

با سلام و تحیات.
فرارســیدن دهــم شــهریور مــاه روز 
پدافندهوایــی را بــه جنابعالــی و آحــاد 

فرماندهــان، مدیران و کارکنــان مجاهد و 
شجاع شبکه یکپارچه پدافندهوایی کشور 
که مایه امنیــت و افتخار ایــران و ایرانی و 
مظهر منزلت نیروهای مســلح هســتند، 

تبریک و تهنیت می گویم.
خدای بزرگ را شــاکریم در شرایط خطیر 
امروز که جمهوری اســلامی ایران موقعیت 
ممتاز و مقتدرانه خود در محیط بین الملل 
به ویــژه در منطقــه غرب آســیا را تحکیم 
بخشیده اســت و با اســتحکام بنیان های 
جبهــه مقاومــت در فراســوی مرزهــای 
کشــور، نفوذ معنوی و سترگ بین جوامع و 
ملل سلطه ســتیز و حق طلب را به واقعیت 

انکارناپذیر تاریخ معاصر تبدیل کرده است.
بی شــک اقتدار دفاعــی و تولیــد قدرت 
بازدارندگی در ابعــاد و عرصه های مختلف 
از جمله در حــوزه پدافند هوایــی در زمره 
پیشــران های مؤثــر در دســتیابی به این 
موهبــت، پیامدهــای راهبــردی خود را 

روزبــه روز جلوه گر و ضمن فراهم ســازی 
امنیت پایــدار، موجبات اعتمــاد و آرامش 

کم نظیر ملی را فراهم ساخته است.
در این رهگــذر بر خود فــرض می دانم در 
این روز خجســته از مجاهدت های سترگ 
و حماســی یکایــک رزمنــدگان شــبکه 
یکپارچه پدافند هوایی کشــور که با حضور 
شجاعانه و هوشمندانه دلاورمردان پدافند 
هوایی  ارتــش جمهوری اســلامی ایران و 
سپاه پاســداران انقلاب اســلامی ارتقای 
تحسین برانگیز این مجموعه در عرصه های 
علوم پدافندی به ویژه ســامانه های راداری، 
موشــکی و پهپــادی را رقــم زده اســت، 

قدردانی و سپاسگزاری نمایم.
بــر همــت و غیــرت جنابعالــی و آحــاد 
و  متخصصــان  مدیــران،  فرماندهــان، 
نقش آفرینــان پدافنــد هوایــی حضرت 
خاتــم )ص( در جای جای میهن اســلامی 
درود می فرســتم و دوام توفیــق همــگان 

را در این ســنگر خطیــر، تحــت عنایات 
حضرت ولی عصر )عــج( و تدابیر، فرامین و 
رهنمودهای حکیمانه مقام معظم رهبری 
و فرمانــده کل قوا حضرت امــام خامنه ای 

)مدظله العالــی( را از خــدای تعالی طلب 
می کنم.

سرلشکر پاسدار محمد باقری
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح

خریدار  دیوان محاســبات اعلام کرد: بررسی ها نشان 
می دهد ۹ دســتگاه اجرایــی در ســال ۱۴۰۲، حقوق 
کارکنان خود را بیش از ۲۰ درصد ضریب سالانه افزایش 
دادند.بررســی های دیوان محاسبات نشــان می دهد ۹ 

دستگاه اجرایی در سال ۱۴۰۲ شامل؛ سازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران، سازمان گسترش و 
نوسازی صنایع ایران، شرکت سهامی مدیریت طرح های 
صنعتی، شــرکت گســترش صنایع بلوچ، بانک مرکزی 

جمهوری اســلامی ایــران، صندوق ضمانــت صادرات 
ایران، شــرکت بازرگانی و خدمات صنعتی فولاد اهواز، 
شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلای زرشوران 
و سازمان بنادر و دریانوردی حقوق کارکنان خود را بیش 

از ۲۰ درصد ضریب ســالانه افزایــش دادند.همچنین 
شهرداری تهران و صندوق بازنشستگی صنعت نفت نیز 
مســتنداتی درخصوص ضریب افزایش حقوق کارکنان 

خود ارائه نکرده اند.

 وزیر امورخارجه کشــورمان با حضور در منزل شهید 
امیرعبداللهیان گفت: امیدواریــم بتوانیم پیرو راه آن 
شهید بزرگوار باشیم و در مسیر سربلندی کشور و نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران گام برداریم.
 همزمان بــا گرامیداشــت هفته دولت، ســیدعباس 
عراقچی وزیر امــور خارجه جمهوری اســلامی ایران 
به همراه رییــس دفتر رییس جمهــور، معاون رییس 
جمهور و رییس بنیاد شــهید و امور ایثارگران با حضور 
در منزل وزیر شــهید امیرعبداللهیان، با خانواده این 

شهید گرانقدر دیدار کرد.
عراقچی در ابتدای این دیدار صمیمانه، با گرامیداشت 
یاد و خاطره شــهید امیرعبداللهیان اظهار داشت: قبل 
از حضور در اینجا بر ســر مزار شــهید امیرعبداللهیان 

در آســتان حضــرت عبدالعظیم حســنی 
)ع( حضور یافتــه و از این شــهید والامقام 
درخواست کردیم که برای موفقیت دستگاه 

دیپلماسی کشور دعا کند.
رئیس دســتگاه دیپلماســی با یــادآوری 
مجاهــدت هــا و تلاش هــای بــی وقفه و 
در  امیرعبداللهیــان  شــهید  مخلصانــه 

هدایت دســتگاه دیپلماســی در برهه ای حساس، از 
حضور فرزند وی در مراســم معارفه قدردانی و تشکر 
کرد و اظهار داشــت: بــا توجه به جای خالی شــهید 
امیرعبداللهیــان در بین کارگزاران نظام در دســتگاه 
دیپلماسی، حضور فرزند ایشــان زینت بخش و مکمل 

این مراسم بود.

وی ابــراز امیدوای کرد بتوانیــم پیرو راه آن 
شهید بزرگوار باشــیم و در مسیر سربلندی 
کشــور و نظام مقدس جمهوری اســلامی 

ایران گام برداریم.
همسر و فرزندان شهید امیرعبداللهیان نیز 
ضمــن قدردانی از حضور مســئولان دولت 
چهاردهــم از جملــه وزیر امــور خارجه در 
منزل ایشــان، برای کارگزاران نظام مقدس جمهوری 
اســلامی در دولت چهاردهم به خصــوص وزیر امور 

خارجه آرزوی موفقیت و سربلندی کردند.
در پایان دیدار، با اهــدا لوح تقدیر از خانواده شــهید 

امیرعبداللهیان تجلیل شد.
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی هشتمین رییس جمهور 

اسلامی ایران عصر یکشــنبه )۳۰ اردیبهشت ۱۴۰۳( 
در مسیر بازگشت از مراسم افتتاح سد قیز قلعه سی به 
سمت شهر تبریز، در منطقه ورزقان استان آذربایجان 
شــرقی دچار ســانحه هوایی شــد و به همراه حسین 
امیرعبداللهیــان وزیر امور خارجــه و دیگر همراهان، 
همزمان با شب ولادت امام رئوف علی ابن موسی الرضا 

)ع( به مقام رفیع شهادت نایل آمد.
حجت الاسلام ســید محمدعلی آل هاشــم، نماینده 
ولی فقیه و امام جمعه تبریز و مالک رحمتی اســتاندار 
آذربایجان شــرقی، ســردار ســید مهدی موســوی 
فرمانده یگان حفاظــت رئیس جمهــور و تعدادی از 
محافظان و خدمه بالگرد، از سرنشــینان بالگرد حامل 

رئیس جمهور بودند.

وزیر

و راه شهید امیرعبداللهیان باشیم عراقچی: امیدواریم پیر

خریدار   معــاون اول رئیس جمهور گفت: 
در حالی که رشد متوســط هشت درصدی 
تولید برق هدفگذاری شــده اســت، روزانه 
هفت تا هشت ســاعت قطع برق داریم که 
علاوه بر خســارت، عدم النفع آن نیز بسیار 
زیاد است و برای حل این مشــکل باید کار 

بزرگی صورت گیرد.
محمد رضا عارف معاون اول رئیس جمهور  
در آیین معارفه »عبــاس علی آبادی« وزیر 
نیروی جدید و تکریم »علی اکبر محرابیان« 
وزیر نیروی پیشــین، با انتقاد از بی توجهی 
و عدم ســرمایه گذاری مناســب در زمینه 
انرژی هــای تجدیدپذیــر گفــت: یکی از 
اقدامات بســیار مهم در این دوره، استفاده 
از انــرژی خورشــیدی، انرژی باد و ســایر 
انرژی های تجدیدپذیر مانند زمین گرمایی 

است.
معاون اول رئیــس جمهور با بیــان اینکه 
جوانگرایی و استفاده از استعداد خانم های 
متعهــد و تحصیلکرده، باید ســرلوحه کار 
وزارت نیرو قرار گیرد، از شــهید عباســپور 
به عنــوان مدیری کــه اعتقاد راســخی به 
جوانگرایی داشــت یاد کرد و گفت، یکی از 
خلاقیت های ایشــان جوانگرایی بود که در 
نخستین ماه های پیروزی انقلاب اسلامی، 
با ابتکار و خلاقیت خود، جوانان دانشــجو را 
در این ســاختار دعوت به همکاری کردند 
و توانســتند تحولی در این وزارتخانه ایجاد 
کننــد و اکنون نیــز باید بر همان ســیاق 
اســتفاده از جوانــان و زنان دانشــگاهی و 

تحصیلکرده با قدرت ادامه یابد.
عارف در ادامه با تشــکر از تلاش  و مدیریت 
وزیــر نیــرو در دولــت ســیزدهم گفت: 
صندلی ها عوض می شــود اما خدمت، الزاماً 
بواسطه داشتن یک سمت و نشستن بر یک 
صندلی نیســت و بنابرایــن از همه وزرای 
دولت های گذشــته دعوت می کنیم که با 

دولت چهاردهم همکاری کنند.
وی با تقدیر از مهندس علــی آبادی افزود: 
ایشــان از خانــواده وزارت نیــرو بــوده و 
کارشناس متعهد و عالمی هستند که به دور 
از  حاشیه فعالیت می کنند و با حضور ایشان 
در وزارت نیرو ، دستاوردهای ارزشمندی را 

در این بخش شاهد خواهیم بود.
معاون اول رئیس جمهور افزود: خوشبختانه 
فضای خوبــی را بین همه قــوا و نهادهای 
حاکمیتی در چهارچوب وفاق ملی احساس 
می کنیم و خوشحالم که در دولتی پایبند به 

»وفاق ملی« خدمت می کنم.

عــارف با بیان اینکه بر طبق ســند چشــم 
انداز و برنامه هفتم توســعه، رشد متوسط 
۸ درصدی هدف گذاری شــده است، گفت: 
متاسفانه با این رشــد، خیلی فاصله داریم 
که بایــد در دولت چهاردهــم جبران کرده 
و برطبق افق چشــم انداز، بــه جایگاه اول 

منطقه برسیم.
وی خطاب به وزیــر نیرو گفت:  در اســرع 
وقت، گزارش دقیقی از وضع موجود شامل 
مزیت ها، چالش هــا و مشــکلات موجود 
در حوزه وزارت نیرو تهیه شــود تا در پایان 
خدمت ببینیم کــه در چــه وضعیتی قرار 
داشــته ایم و در پایان دوره در چه وضعیتی 

کار را تحویل می دهیم.
معاون اول رئیــس جمهور با بیــان اینکه 
» آب« چالــش دهــه آینده جهان اســت، 
گفت: این چالش برای مــا که در منطقه ای 
با اکوسیستم خشــک قرار داریم پیچیده تر 
است اما با این حال آنچنان که باید در زمینه 

استفاده از آب، دقت نمی کنیم.
عــارف افــزود : علیرغــم همه شــعارها و 
برنامه های گذشته، سهم بخش کشاورزی 
در استفاده از آب در کشــور ما ۸۶ است که 
۱۶ درصد بیش از متوسط جهانی است و این 
در حالیست که ما یک سوم متوسط جهانی 
در کشــورمان آب داریم، در بخش مصرف 
خانگی و بخش صنعت نیز همین مشکلات 
هدر رفت بالا و اســتفاده بی رویــه از آب را 
داریــم.وی با انتقاد از وضعیــت قطعی برق 

نیز گفــت: در حالی که رشــد ۸ درصدی را 
توقع داریم اما روزانه ۷تا ۸ساعت قطع برق 
داریم که علاوه بر خســارت، عدم النفع آن 
نیز بسیار زیاد است که برای حل این مشکل 

کار بزرگی صورت گیرد.
معاون اول رئیس جمهــور در زمینه کمبود 
برق با بیان اینکه ســهم انرژی های تجدید 
پذیر مورد غفلت قرار گرفته است گفت: در 
برنامه ســوم، با آنکه تاکید زیادی بر این نوع 
از انرژی ها داشتیم، اما وزیر وقت نیرو حاضر 
نبود ســهم تولید برق از ایــن بخش اندکی 
افزایش یابد، دلیل مخالفتشــان هم آن بود 
که ســوخت مجانی می گرفتند، اما آن نگاه 
مقطعی حداکثر ۴ یا ۵ ساله، نتیجه اش این 
شده که امروز با قطعی برق روبرو هستیم اما 
استفاده چندانی از انرژی های تجدیر پذیر و 

مخصوصا انرژی خورشیدی نمی کنیم.
عارف افزود: اســتفاده از انرژی های تجدید 
پذیر باید یک بحث ملی باشد اما نگاه بخشی 
در این حوزه به ما ضربــه زد، اکنون ما باید 
با تلاش بسیار به سمت اســتفاده از انرژی 
خورشیدی، بادی و سایر انرژی های تجدید 
پذیر مانند زمین گرمایی برویم، البته تولید 
و اســتفاده از انرژی های کلاسیک را نیز رد 

نمی کنیم و باید با قدرت ادامه بدهیم.
وی کنترل مصرف برق، افزایش بهره وری، 
ســرمایه  گذاری در حوزه تولید برق، تلاش 
برای افزایش پایــداری شــبکه را از دیگر 
موضوعات مــورد توجه وزیر نیــرو در این 

حوزه برشــمرد.معاون اول رئیس جمهور 
با بیان اینکه بر طبق برنامه هفتم توســعه، 
میانگین بهره وری در صنعت بــرق باید به 
۴۴ درصد و رشد خطوط شبکه به ۵ درصد 
برســد از وزیر نیرو خواســت کار را در این 

حوزه با جدیت ادامه دهد.
عــارف، در ادامه با اشــاره بــه برنامه هفتم 
توســعه گفت: در سیاســت های کلی این 
بخش کاهش مصرف انرژی، کاهش شدت 
انرژی، افزایش بازدهی نیروگاه ها، افزایش 
ســهم اســتفاده از انرژی های تجدید پذیر 
و حرکت به سمت اســتفاده از انرژی های، 
خورشیدی، بادی و زمین گرمایی، افزایش 
بهره وری، کاهش هدر رفت انرژی و سرمایه 
گــذاری در این حوزه هــا و تــلاش برای 
پایداری شــبکه دیده شده اســت که باید 

سرلوحه کارهای ما قرار گیرد.
وی همچنیــن مشــخص شــدن قیمت 
تضمینی خرید انرژی هــای جدید و خرید 
انرژی برق تولیدی از منابــع تجدید پذیر و 
نیز برق تولیدی از پســماندها را از وزیر نیرو 

خواست.
معاون اول رئیس جمهــور در ادامه با بیان 
اینکــه »آب های مرزی« مســئله بســیار 
مهمی اســت گفــت : در این حــوزه باید با 
همکاری سایر بخش ها برای جبران کسری 

آب و غلبه بر بحران آب تلاش کنیم.
عارف درباره پروژه های انتقال آب از دریای 
عمان و خلیج فارس گفت: اگــر تنها بحث 

»انتقال« دیده شــود و همه جوانب آن و از 
جمله قیمت تمام شده و چگونگی پرداخت 
هزینه آب بخش صنعت و مردم دیده نشود، 
تنها کاری که صورت گرفته این اســت که 

مشکل به آینده انتقال داده شده است.
در ابتدای این جلســه ، علی اکبر محرابیان، 
وزیر نیرو در دولت ســیزدهم، با بیان اینکه 
آب و برق دو عنصــر حیاتی در اقتصاد و رفاه 
اجتماعی هر کشوری هستند گفت: مشکل 
اینجاســت که در این حوزه همواره تقاضا بر 
عرضه پیشی داشته است و این خصوصاً در 
کشــور ما که موقعیت خــاص اقلیمی دارد 

مشکل آفرین است.
وی شــرایط اقلیمی مانند کاهش نزولات 
جوی، شرایط نامناسب حاکم بر اقتصاد آب 
و برق، فرهنگ نادرست مصرف و تاثیر آن بر 
رشد بی رویه مصرف، محدودیت های مالی 
در حوزه ســرمایه گذاری در آب و برق را از 
چالش هــای مهم این وزارتخانه دانســت و 
گفت: در برنامه ای که طراحی کردیم، برای 
حل این مشــکلات در دو حوزه پروژه های 
ســخت افزاری) ســاختاری( و پروژه های 
نرم افزاری )مدیریتــی( طرح های بزرگی را 
اجرا کردیم.وزیر سابق نیروز از افزایش آب 
رسانی به شهرها و روستاهای مواجه با تنش 
آبی، مدیریــت توأمان آب و بــرق و تدوین 
نقشه آب کشــور، انتقال آب دریای عمان و 
خلیج فارس ، تلاش برای رفع ناترازی برق و 
... به عنوان کارهای مهم وزارت نیرو در این 

دوره یاد کرد.
در ایــن جلســه، همچنین محمــد جواد 
عسگری، رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست با بیان اینکه 
دو اتفاق خوب با شــروع دولــت چهاردهم 
رخ داده اســت، گفت: آغاز به کار همزمان 
مجلس و دولت و شروع برنامه هفتم، توسعه 
هر بهانه ای را برای کــم کاری در حوزه آب 
و برق گرفته اســت و همه بخش هــا باید با 
جدیت برای رفــع مشــکلات وارد میدان 

شوند.
وی با اشــاره به صدماتی کــه قطعی برق بر 
کشاورزی و دامداری،  بخش طیور و آبزیان 
وارد کرده است، گفت: تنش برقی، خسارت 
های غیرقابل جبرانی را سبب شده است که 
امیدواریم با برنامه ریــزی و طراحی دقیق 
در وزارت نیرو از تکرار آن جلوگیری شــود. 
وی همچنین با بیان مشــکلات مربوط به 
تخصیص آب کشــاورزی خواســتار تلاش 

برای رفع آنها شد.

۹ دستگاه اجرایی، حقوق کارکنان را بیش از ۲۰ درصد ضریب سالانه افزایش دادند
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 دولت نباید رقیب بخش خصوصی شود
کاهش قیمت ها از طریق ارتباط با دنیا

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران بیان کرد: بخش خصوصی 
برای تمام مشکلات فعلی راه حل دارد و می تواند مشکلات فعلی کشور 
را یک به یک حل کند، به شــرطی که دولت پای خود را از تصدی گری 

بیرون بکشد.
حمیدرضا صالحی، عضو هیات نمایندگان اتــاق بازرگانی تهران بیان 
کرد: در مقطع خاصی قرار داریم و شــاهد این هستیم که ظرفیت های 
خوبی که داشــته ایم تضییع شده است. کورســوی امیدی که در حال 
حاضر وجود دارد این اســت کــه دولت جدید بخــش خصوصی را که 
می تواند راه حل ارائه دهد و مشکلات امروز کشور را حل کند محور قرار 

دهد و کمال استفاده را از این بخش داشته باشد.
صالحی افزود: اگر امروز کســی برای رفع ناترازی برق و گاز راه حل دارد 
باید به دنبال او باشیم و بپرسیم که بهتر اســت چه کاری انجام دهیم. 
دولت باید کسی که اهلیت دارد را بیاورد و حتی برایش فرش قرمز پهن 
کند. دولت نمی تواند مثل گذشــته فکر کند چون چند تومان پول در 

جیبش می آید، مالک هر چیزی است.
به گفته صالحی، دولت باید خودش را در جایگاه تصدی گری قرار ندهد، 
رقیب بخش خصوصی نشــود، قیمت گذاری نکند و دولت را کوچک تر 
کند تا بخش خصوصی محور شــود و بتواند از ته مانده منابعی که وجود 
دارد با فرمول های اقتصادی مدرن و نوینِ کارآمد یک اقتصاد شکوفا را 
در کشور رقم بزند تا بتوان یک حرکت نو را شــروع کرد. هر کجا اشتباه 

رفتیم باید برگردیم و از نو شروع کنیم.
وی ادامه داد: مسئله بعدی این اســت که در موازات خودسازی و حل 
مسائل داخل کشــور باید بتوانیم روابط خودمان با دنیا را درست کنیم 
و بازارها را برای فعالیت فعالان اقتصادی تامین کنیم. از یک طرف باید 
تولید را در کشــور تنظیم کنیم و از طرف دیگر بایــد بازارهای هدف را 
فراهم کنیم؛ اگر بازار وجود داشــته باشــد، مقیاس تولید در کشــور 
بیشتر می شود و به تبع آن قیمت تمام شــده تولید پایین می آید و شما 
می توانید در بازار درآمد بیشــتری داشته باشــید و با رقبای خود مثل 

ترکیه در عراق رقابت کنید. 
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گفت: در این شرایط بسیار 
نامناســب، تنها چیزی که امید ما را بیشــتر کرده این است که دولت 
چهاردهم اعلام کرده کــه با دنیا قصد جنگ نــدارد و می خواهد با دنیا 
کار اقتصادی انجام دهد و از طرفی گفته اســت کــه بخش خصوصی 

کارشناس است.
صالحی گفت: بخش خصوصی برای تمام مشــکلات فعلی راه حل دارد 
و می تواند مشکلات فعلی کشــور را یک به یک حل کند، به شرطی که 
دولت پای خود را از تصدی گری بیرون بکشــد. دولــت باید کوچکتر 
بشود تا بتوانیم اقتصاد کشور را با محوریت بخش خصوصی و مشارکت 

مردم به یک نقطه خوبی برای آیندگان برسانیم.

اصلاح نظام پرداخت حقوق
 اجرای ۴۰ درصد قانون همسان سازی

 در ۶ ماه اول
یک کارشناس با تشــریح اولویت های دولت چهاردهم در آغاز فعالیت، 
بر لزوم اجرای ۴۰ درصد قانون همسان ســازی حقوق بازنشستگان و 
تامین منابع و فرمت اجرایی آن تاکید کرد و گفت: در راستای شعارهای 
دولت،  مردم منتظرند نشانه های تغییر و تحول در رویکرد اجرایی دولت 

را برای تحقق مطالبات و خواسته های خود ببینند.

حمید حاج اسماعیلی، با اشــاره به آغاز هفته دولت به ارزیابی اقدامات 
دولت چهاردهم پرداخت و گفــت: آن چیزی که اکنون مهم اســت و 
مردم منتظرند ببینند، تغییر است زیرا آقای پزشــکیان با شعار تغییر 
وارد عرصه انتخابات شــد و به همین دلیل بخشــی از مــردم مجاب 
شدند که به انتخابات اقبال نشان بدهند و شــرکت کنند لذا اکنون که 
دولت چهاردهم شکل گرفته و شــروع به کار کرده انتظار این است که 
نشــانه هایی از تغییر در رویکرد اجرایی دولت برای نیازها، مطالبات و 

خواسته های مردم دیده شود.

مقابله با گرانی و تورم، بهبود معیشت و رفاه عمومی
وی افزود: آقای پزشکیان باید نشان دهد که همچنان وفادار به شعارها و 
قول هایی هست که به مردم داده است زیرا ادبیات ایشان مردم را به این 
نکته امیدوار کرد که دولت جدید بنایش ایجاد تحولاتی در کشور است.

این کارشناس حوزه کار در ادامه اولویت های دولت چهاردهم در مقطع 
کنونی را مورد اشاره قرار داد و گفت: یکی از اولویت های دولت باید ثبات 
قیمتها باشد و در جهت جلوگیری از گرانی کالاها که معمولا همه ساله 
اتفاق می افتد اقدام کند. مردم در این شرایط انتظار دارند که نشانه های 
مثبتی را برای بهبود معیشــت و رفع مشکلاتشان، ایجاد رفاه عمومی و 

مقابله با تورم و گرانی احساس کنند.
حاج اسماعیلی در پاسخ به این پرســش که دولت چهاردهم با توجه به 
برنامه هفتم توسعه کدام موضوعات و مســایل را اولویت بندی خواهد 
کرد؟ گفت: در شــرایط حاضر دولت باید اجرای قانون همسان ســازی 
حقوق بازنشستگان را در اولویت قرار دهد زیرا مبنای کار دولت عمل به 
قوانین مصوب است و تاکید رئیس جمهور اجرای برنامه هفتم به عنوان 
سند بالادستی بوده است لذا آنچه در این زمان مهم است، اجرای قانون 
همسان سازی حقوق بازنشســتگان هم در بخش دولتی و هم در بخش 

بازنشستگان تامین اجتماعی است.
به گفته وی با توجه به اینکه نیمی از ســال گذشــته و بازنشســتگان 
منتظرند باید ۴۰ درصد قانون همسان ســازی اجرا شود زیرا زمان در 

حال گذر است و لازم است منابع و فرمت اجرایی آن تهیه شود.
حاج اسماعیلی افزود: مساله بازنشستگان و همسان سازی یک اولویت 
است و دولت باید جلوی رشد قیمتها را بگیرد و ثبات در بازار ایجاد کند 
تا مردم امیدوار باشــند اگر تا پایان سال حقوقشــان را نمی شود ترمیم 
کرد، دســتکم قیمت اجناس تغییر نمی کند و ثبات قیمت ها را نظاره 

کنند.
حاج اســماعیلی ضرورت اصلاح نظام پرداخت حقوق و دستمزد را به 
عنوان یکی دیگر از اولویت های دولت چهاردهم مورد اشــاره قرار داد و 
گفت: اصلاح نظام پرداخت حقوق و دستمزد در هیچ دولتی انجام نشد 
و بعضا در طول سال ها شاهد تخلفاتی هم بودیم لذا در راستای حمایت 
از عموم حقوق بگیران و اکثر جمعیت کشــور باید بحث نظام دستمزد 

مورد بازنگری قرار گیرد.
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه باید تورم را کنترل کنیم تا تولید 
و اشتغال در کشور شــکل بگیرد،  افزود: در حال حاضر نخبگان، جوانان 
و زنان به ویــژه فارغ التحصیلان برای ایجاد فرصت های شــغلی جدید 
امیدوارند و دولت باید در تعامل با دنیا یک ثبات اقتصادی و سیاســی و 

امیدواری به آینده را ایجاد و از مهاجرتها جلوگیری کند.

بازار

 رئیــس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور بــا صدور 
بخشنامه ای نحوه رسیدگی به اعتراض اشخاص نسبت 
به اطلاعات و اطلاعیه های خریــد و فروش و بارنامه در 
فرایند حسابرسی و دادرسی مالیات بر درآمد و مالیات 

بر ارزش افزوده را اعلام کرد.
 ســید محمدهادی ســبحانیان با اشــاره به پیشینه 
ضرورت صدور این بخشــنامه اظهار داشت: تا پیش از 
صدور این بخشنامه طرف اول یا ثبت کننده اطلاعات 
در ثبت اطلاعاتی از قبیل فاکتور خرید و فروش خدمت 
یا کالا در ســامانه های مالیاتی مانند ســامانه صورت 
معاملات فصلی و ســامانه ثبت بارنامه می توانســت با 
ثبت فاکتور یا بارنامه های جعلــی برای طرف دوم آثار 
مالیاتی ایجــاد نماید و تا امروز بــار اثبات عدم صحت 
اطلاعات ثبت شــده در ســامانه های مالیاتی بر دوش 

طرف دوم بوده است.
رئیس ســازمان مالیاتی کشــور ادامه داد: 
رســیدگی به این پرونده ها بــه این ترتیب 
بــود که ممیــز مالیاتــی به ســراغ طرف 
دوم رفته و از وی خواســتار ارائه ســندی 
دال بر عــدم صحت اطلاعــات موجود در 

سامانه های مالیاتی می شد. 
در نتیجــه این نقــص فرایندی، اشــخاص حقیقی و 
حقوقی بســیاری به ناحق مورد مطالبــه مالیات قرار 

می گرفتند.
وی بــا بیان اینکه این مســئله موجــب تضییع حق 
بسیاری از فعالان اقتصادی شــده و ضرر و زیان قابل 
توجهی را به آنها تحمیل کرده بود، اظهار داشــت: در 
یکی از پرونده های مرتبط، برای یک شرکت فولادی 

دو هزار و ۶۵۰ بارنامه دروغین در ســامانه 
بارنامه ثبت شده اســت که به دلیل نقصان 
در فرایند رسیدگی مالیاتی موجبات توقف 
فعالیت های عادی شرکت مذکور تا تعیین 
تکلیــف پرونده های ایجاد شــده برای آن 

شده است.
ســبحانیان از صدور بخشنامه ای در راستای 
احقاق حقــوق مؤدیان و بــه منظور رفــع این نقیصه 
خبر داد و بیان کرد: رویه رســیدگی بــه پرونده های 
این چنینی اصلاح شــده و بار اثبات تائید یا رد صحت 
اطلاعات منــدرج در ســامانه های مالیاتــی بر عهده 

ادارات کل امور مالیاتی است.
براســاس این بخشــنامه، اقلام اطلاعاتی در کارپوشه 
مالیاتی طــرف دوم منعکس و امــکان ثبت واکنش به 

صحت و ســقم اطلاعات و اطلاعیه ها برای طرف دوم 
فراهم شــده و از طریــق پیامک به وی اطلاع رســانی 
می شــود. در صورت عدم تائید طــرف دوم، معاونت 
فناوری های مالیاتی می بایســت با ارســال پیامک به 
طرف اول، عواقب قانونی ارائه گــزارش خلاف واقع به 
ســازمان امور مالیاتی را به طرف اول و طرف دوم ابلاغ 

نماید.
همچنین در صورتی که پرونده در مرحله رســیدگی 
و صدور برگ تشخیص باشــد و طرف دوم ادعای عدم 
انتســاب اطلاعات یا اطلاعیه ها به خــود را ثبت کرده 
باشد، چنانچه هیچ گونه اسناد مثبته ای بدست نیاید، 
اداره امــور مالیاتی طــرف دوم امــکان قانونی اعمال 
اطلاعات و اطلاعیه های یاد شــده را در رســیدگی به 

پرونده طرف دوم نخواهد داشت. 

رییس کمیســیون طلای اتاق اصناف بــا بیان اینکه 
فروش طلای دست دوم ممنوع اســت، گفت: در حال 
حاضر ضوابط اجرایــی نحوه برخورد با طلافروشــان 
متخلــف در وزارت صمــت و اتاق اصناف در دســت 

بررسی قرار دارد.
کیومرث امیریــان رئیس کمیســیون تخصصی طلا، 
جواهر، نقره اتاق اصناف ایران در مورد صحت و ســقم 
»عدم ابــلاغ ممنوعیــت فروش طلای دســت دوم« 
که در فضای مجازی منتشــر شده اســت، اظهار کرد: 

موضوع ممنوعیت فروش طلای دست دوم، 
تیر ماه ابلاغ شد منتهی جلســاتی در مورد 
نحوه اجرای مواد ۲۷ و ۲۸ قانون نظام صنفی 
در حال برگزاری اســت تا بــرای برخورد با 
واحدهای صنفی متخلــف مصوبات قانونی 

وجود داشته باشد.
وی در پاســخ به این ســوال که بنابراین در 

حال حاضر صرفاً درباره نحوه برخــورد با متخلفان به 
جمع بندی نرســیده اید؟ افزود: بله؛ هم اکنون یکی 

از مباحــث اتاق اصناف ایران دســتیابی به 
یک جمع بندی برای چگونگــی برخورد با 

متخلفان است.
 البتــه به اتاق هــای اصنــاف و اتحادیه های 
سراســر کشــور ابلاغ شــده که در صورت 
مشــاهده هر گونه تخلف، اخطارهای لازم را 
بدهند تا زمانی که نحوه اجرای مواد ۲۷ و ۲۸ 

قانون نظام صنفی تعیین تکلیف شود.
امیریان تصریح کرد: تیم حقوقــی اتاق اصناف ایران و 

وزارت صمت بابت نحوه برخورد با طلافروشان متخلف 
در حال برگزاری جلســاتی به منظور دستیابی به یک 

جمع بندی نهایی هستند.
رئیس کمیســیون تخصصی طلا، جواهــر، نقره اتاق 
اصناف ایران گفــت: بنابراین در حــال حاضر ضوابط 
اجرایی قوانین نظام صنفــی ممنوعیت فروش طلای 
دســت دوم از ســوی اتاق اصنــاف و وزارت صمت در 
دست بررســی قرار دارد و پس از رسیدن به یک جمع 

بندی، ابلاغ می شود.

مالیات

طلا

 محبوبه فکــوری  وزیر امــور اقتصادی 
و دارایی وعده داده اســت که نــرخ ارز در 
ســامانه نیما و بازار آزاد را بــه هم نزدیک 
خواهد کــرد تــا بتواند ســفته بــازی در 
بــازار ارز را ســرکوب کنــد؛ موضوعی که 
سال های سال اســت که فعالان اقتصادی و 
به خصوص صادرکننــدگان از عدم اجرای 
آن، بــه عنوان یکی از پاشــنه آشــیل های 
اصلی رونق صــادرات غیرنفتی و جلوگیری 
از منفی شــدن تراز تجاری یــاد می کنند. 
حالا باید منتظر ماند و دیــد که آیا با اصلاح 
سیاســت های ارزی، صادرات دوباره جان 
می گیرد یا دوباره، خاطــره تلخ تراز تجاری 
منفی ۱۷ میلیارد دلاری در ســال ۱۴۰۲ 

تکرار خواهد شد؟
 وزیر اقتصــاد جمــلات امیدوارکننده ای 
را در رابطه با سیاســت های ارزی کشــور 
اعلام کرد. موضوعی کــه اتفاقا پایه گذاری 
آن در همــان دورانــی صــورت گرفت که 
عبدالناصر همتی، بر ریاســت بانک مرکزی 
تکیه زده بود. او آن زمــان به دلیل مدیریت 
منابــع ارزی و جلوگیــری از شــوک های 
احتمالی ناشــی از خروج آمریکا از برجام و 
تصمیمات هیجانی ترامپ نسبت به ایران، 
توانســت تاییدیه های لازم را برای اجرای 
سیاســت های ســخت گیرانه بازگشت ارز 
صادراتی از مراجع بالادستی اخذ نماید و به 
این ترتیب، با اختیارات گســترده ای که در 
دست داشت توانست سیاستگذار ارزی را به 

نوعی جایگزین سیاستگذار تجاری نماید. 
در این میــان، راه انــدازی ســامانه ای به 
نام »نیما« کــه از اختصار نظــام یکپارچه 
معامــلات ارزی وام گرفتــه شــده بــود، 
راهکاری بــود کــه او و همکارانش در بانک 
مرکــزی، برای ایجــاد ثبات در بــازار ارز و 
جلوگیری از شــوک های احتمالی ناشی از 
توقف فروش نفت یا عدم دسترسی به منابع 

آن در نظر گرفته بودند. 
 همان روزهــا البتــه انتقادات زیــادی به 
نرخ های دســتوری که در این ســامانه به 

صورت نانوشــته اعمال می شــد، از سوی 
فعالان اقتصــادی صــورت می گرفت و در 
عین حــال، تخلفاتی که برخــی صرافان با 
کلاهبــرداری از تجــار و واردکنندگان در 
آن رقم زدند، اوضاع را برای خوشــنامی این 
ســامانه وخیم کرده بود. اما داستان هر چه 
که بود، بانک مرکزی تصمیم گرفته بود که 
این سامانه را نگاه دارد تا در کمترین حالت، 
نمایه ای آماری از دخل و خرج ارزی کشــور 

در حوزه واردات و صادرات داشته باشد.
 آن روزها فعــالان اقتصادی بارهــا و بارها 
در رابطه با نوع نگاه دولت به این ســامانه و 
نرخ های دستوری که در آن اعمال می شود، 
انتقــادات فراوانی داشــتند، هــر چند که 
صادرکنندگان صاحب نام کشــور، چندین 
بار اعلام کردند که با اصل موضوع بازگشت 
ارز صادراتی مساله ای ندارند و حتما موافق 
با این هستند که ارز حاصل از صادرات آن ها 
به چرخه اقتصادی برگــردد، بلکه به اعتقاد 
آن ها، راهی هم برای تولید کالاهای جدید 

و به حرکت درآوردن چرخ های صادراتی به 
جز این نبود. 

 تمام انتقاد آن ها بــه نرخ هایی بود که منجر 
به شــکل گیری تفــاوت فاحش میــان ارز 
نیمایی با بــازار آزاد بود که آن هــا را به این 
سمت و سو ســوق می داد که ارز حاصل از 
صادرات خود را حداقل بــا ۲۰ تا ۳۰ درصد 
اختلاف با نرخ بازار آزاد، در سامانه بفروشند 
و در مقابل، برای تامین مواد اولیه مورد نیاز 
تولید کالاهای جدید خود، به سمت خرید 
مواد اولیه با قیمتی بر مبنــای بازار آزاد ارز 
حرکت کنند که این خود ضرر و زیان آن ها 
را رقم می زد و علاوه بر این، امکان بازگشت 
ارز صادراتی با نرخ دستوری دولتی را برای 

آن ها غیرممکن می کرد. 
اینجا بود کــه دولت وقت بعد از گذشــت 
ماه های متوالــی و بی توجهی بــه نظرات 
فعالان اقتصادی و صادرکنندگان، تصمیم 
گرفت تــا روش واردات در مقابل صادرات و 
واگذاری کوتاژهای صادراتی به نرخ توافقی 

به واردکنندگان را به رســمیت بشناســد 
و اینجا بود که صــادرات دوباره جان گرفت 
و کارت هــای بازرگانی یکبــار مصرفی که 
دوباره در اقتصاد ایران زنده شده بودند، کم 
کم کنار گذاشته شــدند؛ همان کارت هایی 
که صادرات انجام می دادند اما پشــت آن ها 

خبری از بازگشت ارز صادراتی نبود. 
 اما متاســفانه بعد از گذشــت مدتی دوباره 
بانک مرکزی در دوران ریاست جدید خود، 
همان روش قبلی را در پیش گرفت که ثمره 
آن، تراز تجاری ۱۷ میلیــارد دلاری منفی 
برای اقتصاد ایران در پایان ســال گذشــته 
بود. حــالا اما گوی و میــدان دیگری پیش 
روی تجــار و فعالان اقتصادی بــا روی کار 

آمدن دولت جدید باز شده است. 
 عبدالناصــر همتی، وزیر امــور اقتصادی و 
دارایی شــب گذشــته در اولین گفتگوی 
تلویزیونی خــود، روزنه هــای جدیدی را 
گشوده اســت. او اعلام کرده است: » حتما 
با کمک بانک مرکزی به تفاهم برســیم که 

نرخ هــا را نزدیک کنیم؛ اصــلا چرا تجارت 
ما سال گذشــته ۱۷ میلیارد کسری داشته 
باشــد به خاطر این که اختلاف حواله نیما با 
بازار آزاد باعث شده است که صادرکننده ها 
واردکننده هــا  و  پاییــن  ارزش گــذاری 
ارزش گذاری بالا داشــته باشند و وسطش 
هم ســودش بین دلال و صرافی تقســیم 
می شود و به جیب مردم نمی رود و قیمت با 
قیمت نهایی اتفاق می افتد و حتما این ها را 
اصلاح می کنم و اراده آقای رئیس جمهور و 

تیم اقتصادی این است«.
 وی با رد ایــن ادعا که وزیــر اقتصاد قیمت 
ارز را بالا خواهد برد، گفــت: »تجربه خودم 
را می گویــم. اواخــر ۹۲ و ۱۴۰۰ این کار را 
کرده و نیما را به بــازار آزاد نزدیک کردم و با 
این نزدیک کردن، نرخ دلار بازار آزاد پایین 
آمد، برای این که شما سفته بازی را سرکوب 
می کنیــد و عملا نرخ بــازار پایین می آید و 

دیگر التهابی وجود ندارد.«
همتی ادامــه داد: »من همیشــه می گویم 
اگر از پایین دخالت بکنید و نرخ را بخواهید 
پایین نگه دارید، عملا اجازه به ســفته بازی 
دادیــد و این ها قابــل حل اســت و در تیم 
اقتصادی بــا همــکاری بانــک مرکزی و 
دوســتان فعال در بازار و پول این مسائل را 

حل خواهیم کرد.«
حالا نقطــه امیــد دیگــری در دل فعالان 
اقتصادی پدید آمده که بــا همکاری بانک 
مرکــزی و وزارت امور اقتصــادی و دارایی 
و البته تجربــه تلخی که همتــی در دوران 
بانک مرکــزی بر روی اصرار بر شــیوه های 
غلط بازگشــت ارز صادراتی و نرخ دستوری 
در سامانه نیما به دســت آورده است، بتواند 
مشــکلات گذشــته را برطرف نمــوده و 
شــرایط بهتری را در بازار ارز فراهم کند تا 
هم صادرات رونق گیرد، هم نیازهای ارزی 
کشور تامین شود و هم در نهایت، نوسانات 
بازار ارز کاهــش یابد و فعــالان اقتصادی 
بتوانند چشــم انداز مثبت تری را در رابطه با 

این المان مهم اقتصادی تجربه نمایند.

رئیس سازمان مالیاتی کشور:مسئولیت تایید یا رد اطلاعات سامانه های مالیاتی بر عهده ادارات مالیاتی است

وش طلا دست دوم ممنوع است رییس کمیسیون طلای اتاق اصناف:فر

ثبات نسبی بازار ارز با وجود ۱۳ شوک  سیاسی در ۱۸ ماه اخیر
خریدار  اقتصاد کشــور در طــول ۱۸ ماه 
اخیر با بیــش از ۱۳ تنش سیاســی بزرگ 
مواجه شده اســت و این تنش ها باعث شد 
که مدیریــت نرخ ارز در بازار غیررســمی با 
چالش های بسیاری همراه شود اما بررسی 
روند تغییرات نرخ ارز بازار غیررســمی در 
سال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ نشــان می دهد ایجاد 
ثبات در بــازار ارز و پیش بینی پذیر نمودن 

آن محقق شده است.
 نرخ بــازار ارز غیررســمی در اقتصاد ایران 
در سال های اخیر به لنگری برای انتظارات 
تورمی تبدیل شده اســت و عدم کنترل آن 
افزایش تــورم را به همراه خواهد داشــت. 
با توجه به شــرایط خاص اقتصاد کشور که 
تحت تاثیر تنش های مختلف سیاسی قرار 
داشته، مدیریت نرخ ارز در بازار غیررسمی 
با چالش های بســیاری همراه است و نیاز به 

اقدامات مختلفی دارد.
از زمانی که محمدرضــا فرزین؛ رئیس کل 
بانک مرکــزی برنامه اقتصادی خــود را با 
عنوان سیاســت تثبیت اقتصــادی معرفی 

کرد بیش از یکســال و نیم می گذرد. فرزین 
در ارائــه برنامه سیاســت تثبیت اقتصادی 
ســه محور ثبات بخشــی و پیش بینی پذیر 
نمودن بــازار ارز، کنتــرل نقدینگی و پایه 
پولی به منظور کاهش تــورم و تقویت نظام 
تنظیم گری در بازارهای مالی )پولی، ارزی 
و اعتباری( را به عنوان مهمترین اهداف این 

برنامه اقتصادی معرفی کرد.
بانک مرکــزی در ابتدا بــه منظور مدیریت 
بازار ارز به راه اندازی مرکــز مبادله بازار ارز 
و طلای ایــران اقدام کرد تا عــلاوه بر ایجاد 
مرجعیت برای نرخ ارز از کانال بازار رسمی، 
تامین ارز مورد نیاز کشور نیز به طور شفاف 
و به خوبی انجام شــود. ایجاد ثبات در بازار 
ارز و پیش بینــی پذیر نمــودن آن یکی از 
مهمترین اهداف سیاست تثبیت اقتصادی 
بود. بررســی روند تغییرات نــرخ ارز بازار 
غیررسمی در ســال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ نشان 
می دهد که این هدف مهم محقق شده است.

تحقق ایــن هدف در حالیســت که اقتصاد 
کشور در طول این مدت با بیش از ۱۳ تنش 

سیاسی بزرگ مواجه شده است.
عملکرد سیاست تثبیت اقتصادی در ایجاد 
ثبــات اقتصادی و پیش بینــی پذیری بازار 
ارز در ابتدای ســال ۱۴۰۲ نرخ ارز در بازار 
غیررســمی ۵۰ هزار و ۷۰۰ تومان بود و در 
طول حدود یکسال و نیم اخیر با تنها ۱۶.۸ 
درصد افزایش به ۵۹۲۵۰ تومان در هشتم 

شهریورماه ۱۴۰۳ رسیده است.
نوســان ۱۶.۸ درصدی نــرخ ارز در طول 
حدود یکســال و شــش ماه در حالی است 
که نوســان انس طلای جهانی در این مدت 
۲۷.۲ درصد بــوده و آخرین آمارها نشــان 
دهنده تورم ســالانه ۳۴.۸ درصدی اقتصاد 

ایران است.
اجرای سیاســت تثبیت اقتصــادی منجر 
شد که نرخ رشــد نقدینگی از ۳۳.۱ درصد 
در فروردین ماه ۱۴۰۲ بــه ۲۵.۱ درصد در 
پایان اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ و نرخ رشــد 
پایه پولی نیز از ۴۵ درصــد در فروردین ماه 
۱۴۰۲ به ۲۱.۱ درصد در پایان اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۳ برسد. البته لازم به ذکر است که 

به واسطه اجرای سیاست تثبیت اقتصادی 
و بهبــود کل هــای پولی در یکســال و نیم 
گذشــته، روند نرخ تورم نیــز نزولی بوده و 
تورم ســالانه از ارقام بــالای ۴۹ درصد در 
اردیبهشت ســال ۱۴۰۲ به ۳۴.۸ درصد در 

پایان مردادماه ۱۴۰۳ رسیده است. 

با این اوصــاف به نظــر می رســد کارنامه 
اجــرای سیاســت تثبیت در ایجــاد ثبات 
اقتصادی قابل توجه بوده و علاوه بر کاهش 
نقدینگی، پایه پولی و کاهش تورم در محور 
ثبات بخشی و پیش بینی پذیری بازار ارز نیز 

موفق عمل کرده است.
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توصیه های بهداشتی را جدی بگیرید
۷۵ درصد بیماران تب دنگی بدون علامت هستند

تب دنگی یک بیماری تب دار ویروســی اســت که توسط گزش پشه 
روزگز به نام آئدس منتقل می شــود و تشــخیص قطعی این بیماری با 

آزمایش خون میّسر است.
 تب دنگی یک بیماری تب دار ویروســی اســت که توسط گزش پشه 
روزگز به نام آئدس منتقل می شــود و تشــخیص قطعی این بیماری با 

آزمایش خون میّسر است.
در دوره نقاهت و پس از بهبودی از بیمــاری نباید بلافاصله فعالیت ها و 
ورزش های سنگین آغاز شود.از هر ۴ نفر مبتلا به بیماری تب دنگی، ۳ 
نفر بدون علامت یا با علائم بسیار خفیف هستند.مدت زمان بیماری در 

افراد مختلف، متفاوت است و می تواند از ۴ تا ۱۴ روز طول بکشد.
بســیاری از بیماران با خود مراقبتی در منزل و استراحت و درمان های 

ساده خانگی بهبود می یابند.
پرهیز از مصرف داروهایی مانند ایبوپروفن )ادویل و ژلوفن(، آسپرین، 
نوافن، دیکلوفناک، ناپروکسن و مفنامیک اسید باید مورد توجه جدی 

قرار گیرد چراکه در این بیماری ممکن است باعث خونریزی شود.

صادرات تجهیزات پزشکی قلبی و تنفسی 
ایرانی به ۵۰ کشور دنیا

یک غزال دانش بنیان توانسته اســت با بومی سازی تجهیزات پزشکی 
قلبی و تنفســی علاوه بر تامین نیاز داخل، به ۵۰ کشــور دنیا صادرات 

داشته باشد و در ۳ کشور خط تولید راه اندازی کند.
مراتی معــاون امور فنی شــرکت دانش بنیان پویندگان راه ســعادت 
دربــاره زمینه فعالیــت این شــرکت توضیــح داد و گفت: شــرکت 
پویندگان راه ســعادت طراح و تولید کننده مانیتورهای علائم حیاتی، 
الکتروکاردیوگراف، ونتیلاتور، الکتروشوک، فشارسنج دیجیتال است 
و این محصولات می تواند پاســخگوی بخش های اورژانس، اتاق عمل 
عمومی و قلب باز، بخش مراقبت های ویژه تنفســی، مراقبت های ویژه 
قلبی و ریکاوری در بیمارســتان ها باشــد؛ همه محصولات این شرکت 
براساس الزامات اتحادیه اروپا و FDA آمریکا طراحی شده و مجوزهای 

وزارت بهداشت را نیز دارا است.
وی با اشــاره به طراحی و ساخت دســتگاه الکتروکاردیوگراف در این 
شــرکت درباره کاربرد این محصول توضیح داد و گفت: این دســتگاه 
قادر به تهیه و ارســال گزارش های تشــخیصی در یــک دقیقه، ثبت 
ســیگنال قلبی فقــط در چند ثانیــه، غربالگری بیماری هــای قلبی، 
تشخیص مشــکلات قلبی بدون تظاهر بالینی در مراحل اولیه و پایش 
قلبی هوشمند در مســیر درمان بیماران است. این دستگاه می تواند در 
کلینیک های قلب به عنوان یک ابزار تشــخیصی قوی و حتی تسهیل 

بیماری های قلبی بدون علامت کارساز باشد.
این فعال فناور درباره ویژگی های دســتگاه ونتیلاتور آی ســی یو که 
در این شرکت طراحی و ســاخته شده اســت توضیح داد و گفت: این 
دســتگاه قابلیت تنفس دهی حجمی و فشــاری دارد و دارای سیستم 
آلارم هوشمند اســت. همچنین امکان ذخیره سازی اطلاعات بیمار تا 

۷۲ ساعت را داشته و برای گروه سنی کودک تا بزرگسال مناسب است.
مراتی با بیــان این مطلب که این شــرکت ابتدا کار خــود را با ۳-۴ نفر 
شروع کرد و در حال حاضر حدود ۳۷۰ نفر در این شرکت مشغول به کار 
هستند، خاطرنشان کرد: از این تعداد ۷۰ نفر در واحد تحقیق و توسعه 

مشغول به فعالیت هستند.

معاون فنی این شرکت دانش بنیان ضمن اشاره به اینکه بالغ بر ۸۰ هزار 
سیستم و تجهیزات پزشکی این شرکت در بیمارستان های کشور نصب 
شــده اســت، افزود: از این تعداد محصول ۶۵ هزار عدد مانیتور علائم 

حیاتی، ۵ هزار عدد ونتیلاتور و ۱۰ هزار عدد الکتروکاردیوگراف است.
وی ادامه داد: از ســال ۸۲ صادرات محصولات این شرکت شروع شده و 
در حال حاضر به ۵۰ کشور صادرات داریم و ۲۰ هزار سیستم )تجهیزات 
پزشــکی( در اروپا، امریکای جنوبی، آفریقا و کشورهای آسیایی نصب 
شده است. ۵۰ درصد صادرات این شــرکت به اروپا است و ۵۰ درصد به 

مابقی کشورها انجام می شود.
مراتی افزود: همچنین خط تولید مانیتــور علائم حیاتی و ونتیلاتور در 
سوئد، بلاروس و عراق راه اندازی شــده و دومین خط تولید در بلاروس 

چند ماه گذشته راه اندازی شد.

بزودی انجام می شود
آغاز ثبت نام وام ۳۰ میلیون تومانی بازنشستگان 

تأمین اجتماعی
بر اساس وعده سازمان تامین اجتماعی ثبت نام وام ۳۰ میلیون تومانی 
مرحله دوم تا چند روز آینده از طریق کانون های بازنشستگی و یا دفاتر 

پیشخوان دولت انجام خواهد شد.
 بر اساس وعده سازمان تأمین اجتماعی ثبت نام وام ۳۰ میلیون تومانی 
مرحله دوم تا چند روز آینده از طریق کانون های بازنشستگی و یا دفاتر 
پیشخوان دولت انجام خواهد شــد؛ ثبت نام اینترنتی است و نیازی به 

مراجعه حضوری ندارد.
اما همه ثبت نام کنندگان به شرط دارا بودن شرایط دشوار دریافت، وام 
نخواهند گرفت؛ و پیش از این اعلام شده است »با توجه به محدود بودن 
سهمیه اختصاصی به نســبت جمعیت بازنشستگان و کثرت متقاضی، 
تسهیلات اختصاصی به صورت قرعه کشــی در سایت تأمین اجتماعی 

قرار خواهد گرفت«.

وزیر علوم خبر داد
وضعیت جذب های اخیر دانشگاه ها مجدد 

بررسی می شود
وزیر علوم از بررسی مجدد وضعیت جذب های اخیر دانشگاه ها و مراکز 
پژوهشــی خبر داد و گفت: در این زمینه بر اساس قانون تصمیم گیری 

خواهد شد.
حسین ســیمایی صراف، ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: حتما باید 
بررسی شود تا ببینیم اخیرا در خصوص جذب و جابجایی اعضای هیات 
علمی و کارکنان دانشگاه ها و مراکز پژوهشی چه اتفاقاتی افتاده است و 

در صورت مشاهده تخلف برخورد خواهد شد.
وزیر علوم خاطرنشان کرد: بر اساس بخشنامه صادر شده از سوی معاون 
اسبق ریاست جمهوری هر گونه جذب و استخدام در فاصله انتقال بین 
دو دولت تا اســتقرار دولت جدید)چهاردهم( ممنوع بود، بر این اساس 
دانشــگاه ها اجازه جذب یا اخراج نیرو را نداشتند.ســیمایی صراف در 
پایان تاکید کرد: پرونده های جذب دانشــگاه ها حتما بررسی خواهد 

شد و تصمیمات لازم را طبق قانون اتخاذ خواهیم کرد.

دیوار

رئیس پلیس فتا پایتخت از شناســایی و دســتگیری 
عامــل تهدید و توهین علیــه یکی از بازیگــران خانم 

مطرح در کشور خبر داد
ســرهنگ داوود معظمی گــودرزی رئیــس پلیس 
فضای تولید و تبادل اطلاعات پایتخت از شناســایی و 
دستگیری عامل تهدید و توهین علیه یکی از بازیگران 
خانم مطرح در کشــور خبر داد و گفت: متهم با ارسال 
تصاویــر و اطلاعات خصوصــی مربوط به ایشــان در 
شــبکه های اجتماعی وی را تهدید مــی کرده و قصد 

اخاذی داشته است.
رئیس پلیس فتــا پایتخــت درباره جزئیات بیشــتر 
این خبر اظهار داشــت: یکی از بازیگران مطرح کشور 
به پلیس فتا تهران بزرگ مراجعه و مدعی شــد فردی 

ناشــناس در یکی از شــبکه های اجتماعی 
اقدام بــه درج مطالب توهین آمیــز علیه او 
کــرده و وی را تهدید به افشــای اطلاعات و 

تصاویر شخصی می کند.
این مقام انتظامی بیان نمود: کارشناســان 
پلیس فتا رســیدگی به موضوع را در دستور 
کار قــرار دادند و با مطالعه اظهارات شــاکی 

و مســتندات موجود در پرونده متوجه شــدند مدتی 
اســت فردی در فضای مجــازی شــاکی را تهدید به 
افشای تصاویر خصوصی می کند و با ایجاد یک صفحه 
اینســتاگرامی با نام و مشــخصات شــاکی پیام های 

توهین آمیز برای وی ارسال می کند.
سرهنگ معظمی گودرزی با اشــاره به اینکه با بررسی 

ردپای مجازی مجرم اطلاعات کامل هویت 
وی به دســت آمد و ایــن شــیاد اینترنتی 
شناســایی شــد بیان داشــت: در آخرین 
اقدامات این پرونده پس از تشریفات قضائی 
متهم در یکی از مناطق شمالی تهران بزرگ 

دستگیر و به پلیس فتا منتقل شد.
وی با اشاره به اینکه در روند پرونده مشخص 
شــد این متهم مزاحمت هــای متعددی بــرای دیگر 
چهره های هنری کشور نیز داشــته است خاطرنشان 
کرد: متهم پس از حضور در پلیــس فتا هرگونه جرمی 
را انکار کرد اما پس از رو به رو شــدن با ادله دیجیتال و 
مستندات جمع آوری شــده توسط پلیس به جرم خود 

معترف شد و انگیزه خود را اخاذی اعلام کرد.

این مقــام انتظامی اظهار داشــت: رعایــت اخلاق در 
فضای مجــازی به خصــوص شــبکه های اجتماعی 
یکی از ضروریات اســت که کاربران باید به آن پایبند 
باشــند، چرا که عدم رعایت اخــلاق در این فضا باعث 
هرج و مــرج و ناهنجاری های فراوان می شــود که این 
ناهنجاری ها حتی می توانــد در روابط حقیقی افراد در 
فضای واقعی تأثیر گذار باشــد.رئیس پلیس فتا تهران 
بزرگ به شــهروندان توصیه کرد: این پلیس به صورت 
شــبانه روزی آماده پاسخگویی به شــهروندان بوده و 
کاربران می توانند در صــورت مواجهه با هرگونه موارد 
مشــکوک آن را از طریق مرکز فوریت های سایبری به 
شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ و یا ســایت پلیس فتا به آدرس 

WWW.fata.gov.ir با ما در میان بگذارند.

پلیس

خریدار  بــر اســاس آمار ســال ۱۴۰۲ 
سازمان نوسازی مدارس، بیش از ۲۰ درصد 
مدارس کل کشــور فرسوده هســتند که 
بودجه سنگینی برای بازســازی و نوسازی 

آنان نیاز است.
 مســعود پزشــکیان در نخســتین جلسه 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی در دولت 
چهاردهم با بیان اینکــه گرفتار بی عدالتی 
شــدید در نظام آموزشی کشــور هستیم، 
گفت: کلاس درس برخــی مدارس خاص 
از برخی دانشــگاه های ما بالاتر اســت و در 
بعضی مدارس دیگر معلم هم به تعداد کافی 

نداریم.
پزشــکیان همچنین بــا بیــان اینکه اگر 
کسی پول نداشته باشــد، فرزندش حداقل 
آموزش را هم فرا نمی گیرد؛ گفت: خود این 
بی عدالتی با فرزندان ما حــرف می زند و به 
آنها می گوید که با هم برابر نیســتند و اینجا 
محیط مناســبی برای تحصیــل و زندگی 

نیست.

راه طولانی تحقق عدالت آموزشی
مســیر جبران کاســتی ها و محرومیت ها 
در نظام آموزشی کشــور عمری به درازای 
عمــر آمــوزش مــدرن در ایــران دارد؛ از 
زمان تأســیس مدرسه رشــدیه در تبریز و 
دارالفنون در تهران تا امروز نظام آموزشــی 
از تبعیض هــا و توزیع نامتــوازن امکانات 

آموزشی در کشور آسیب دیده است.
بــه عنوان مثــال طی ســالیان گذشــته، 
دولت ها در کشــور تلاش کردند تا مدارس 
کاه گلی یا خشــت و گلی را از سراسر کشور 
برچینند. در چند ســال اخیر تعداد این نوع 
کلاس های درس کاهش محسوسی داشته 
اما همچنان وجود دارد؛ بــا اینکه دولت به 
کمک خیران در تلاش برای حذف مدارس 
کانکسی و خشت گلی اســت؛ ایمنی پایین 
این نوع کلاس های درس باعث شده هر روز 

از سال تحصیلی یک خطر بالقوه باشد.
حوالی ظهر روز یکشنبه ۱۹ فروردین سال 

جاری گرد باد شــدید، مدرســه کانکسی 
روستای باغ یری شهرستان مراغه را واژگون 
کرد که بر اثر آن معلم و پنج دانش آموز این 

کلاس کانکسی راهی بیمارستان شدند.
حالا علیرضا کاظمی وزیــر جدید آموزش 
و پرورش در ســخنانی به همکاری ســتاد 
اجرایی فرمان برای حذف مدارس کانکسی 
خبر داده و گفته اســت: دکتر فتاح با حضور 
در وزارت آموزش و پرورش پیشنهاد دادند 
که بــا کمــک ســتادی در وزارت آموزش 
و پرورش مدارس کانکســی جمــع و یا به 
حداقل برسد. ما هم از این موضوع استقبال 

کردیم.
کاظمی البتــه گفت: ولــی در برخی نقاط 
کشــور به دلیل کوچ و… مدارس کانکسی 

مورد نیاز است که آنها نیز باید تجهیز شوند.

فرسودگی مدارس هر روز پر رنگ تر 
از دیروز

در حالــی که مدارس خشــت و گلی تقریباً 

حذف شده و مدارس کانکسی هم قرار است 
به تدریج جمع شود؛ عمر مدارس معمولی 
هم رو به اتمام اســت و متأســفانه هر ساله 
بخشی از این مدارس به دلیل عمر بالایشان 
به مدارس فرســوده و مــدارس در معرض 

خطر اضافه می شوند.
نوید نصر دبیر انجمن نگهداری و تعمیرات 
ایران در این زمینه با اشــاره به اینکه بیش 
از ۲۰ درصد مدارس کل کشــور فرســوده 
هســتند؛ گفــت: بودجه ســنگینی برای 
بازسازی و نوســازی این ۲۰ درصد مدرسه 
فرســوده مورد نیاز اســت و طبعــاً باعث 
کاهــش راندمان حوزه آمــوزش و پرورش 
برای کودکان و نوجوانان کشــور عزیزمان 

می گردد.

مدرسه فرسوده و مدرسه خطر آفرین
البته مجید عبداللهــی معاون فنی و نظارت 
ســازمان نوســازی مدارس کشــور سال 
گذشته با اشــاره به این ۲۰ درصد مدارس 

فرسوده گفت: دو مفهوم مدرسه فرسوده و 
مدرسه خطر آفرین داریم که این دو را باید 
از هم تفکیک کرد. وقتی تشــخیص دهیم 
مدرسه ای خطر آفرین است و ساختمانش 
جان دانش آموزان را تهدید می کند، تحت 
هیچ شــرایطی دانش آموز در این مدارس 
برده نمی شود اما مدارس فرســوده به این 
معنا نیست که دانش آموز را در این مدارس 

نبریم.
عبداللهی برای تبیین بیشــتر واژه مدرسه 
خطر آفریــن به ۱۴ مدرســه در اســتان 
اصفهــان اشــاره کرده بــود که بــه دلیل 
فرونشســت زمین بــرای ســال تحصیلی 
۱۴۰۳-۱۴۰۲ اجــازه فعالیت نداشــتند و 

تخریب و بازسازی داشتند.
با این حال کارشناســان نظام آموزشی دو 

مساله را در این خصوص مطرح می کنند.
اولاً به هنگام بروز ســوانح طبیعی همچون 
سیل و زلزله یا حتی یک رانش یا فرونشست 
زمین، تفاوت چندانی بین مدارس فرسوده 

و مدارس خطر آفرین وجود ندارد.
دوماً هر ســاله بخشــی از مدارس فرسوده، 
به مدارس خطر آفرین اضافه می شــوند در 
حالی که روند بازســازی و ساخت مدارس 
پاســخگوی نیاز آموزش و پرورش کشــور 

نیست.
نوید نصر دبیــر انجمن نت ایــران تصریح 
کرد: برای جبران و نوســازی این ۲۰ درصد 
مدرسه فرســوده، بودجه ســنگینی برای 
بازسازی و نوسازی نیاز است که طبعاً تأمین 
آن هم باعث کاهش راندمان حوزه آموزش 
و پرورش برای کودکان و نوجوانان کشــور 

عزیزمان می گردد.
نصر با بیان اینکه دربــاره ابنیه چند چالش 
اساسی داریم؛ گفت: شناســایی و تفکیک 
مدارس خطرپذیر و مدارســی که به دلیل 
فرسودگی، منابع مورد نیاز را برای بالابردن 
بهــره وری آموزشــی ندارند بســیار حائز 

اهمیت است.
بالابردن کیفیت آمــوزش، کاهش مصرف 
انرژی، افزایش نشــاط درون مدرســه ای، 
افزایش ایمنی و جلوگیری از حوادث منجر 
به مصدومیت یا فوت تنها تعدادی از دلایل 
متعدد ضرورت حذف مدارس کانکســی، 

خطر آفرین و فرسوده است.
در سال های گذشــته، دولت همواره چشم 
انتظار کمک خیران مدرسه ساز بوده است 
تا وزارت آموزش و پرورش را برای نوسازی 
مدارس یاری کنند؛ موضوعــی که در این 
دولت هم بر آن تاکید شــده است؛ تا جایی 
کــه علیرضا کاظمــی وزیر جدیــد وزارت 
آموزش و پرورش در اولین جلســه رسمی 

خود به دیدار خیران مدرسه ساز رفت.
حالا که مسعود پزشــکیان در اولین جلسه 
خود در شــورای عالی انقــلاب فرهنگی از 
وجود بی عدالتی شــدید در نظام آموزشی 
کشور گلایه کرده است؛ امیدواریم اعتبارات 
و سیاســت های مالیاتی مناســبی در نظر 
گرفته شود تا ۴ ســال بعد همچنان شاهد 

وجود مدارس کانکسی و فرسوده نباشیم.

خریدار  سخنگوی پلیس در ارائه عملکرد 
مجموعه انتظامی در حوزه اربعین حسینی 
از کاهش ۲۹درصدی سرقت در مرزها خبر 
داد و گفت: ۱۲ سامانه، امنیت و سهولت کار 

زائران را تضمین کرد.
ســردار ســعید منتظرالمهدی با اشاره به 
اینکه سه سامانه اربعین، سجاد و زیرساخت 
شــبکه ای چندلایه، با هدف تسهیل تردد 
زائران و حذف ایستایی، نه تنها در مرزهای 
داخلی بلکــه فراتر از آن در ایســتگاه های 
عراقی نیز پیش بینی و اجرا شد، افزود: این 
قابلیت با تأمین زیرســاختِ ارتباطیِ پهَن 
باندهای فیبر نوری، برای خروج در هر گذر 
مرزی از مرزهای چهارگانه عملیاتی شــد و 
برای تضمین تبــادل داده ای برخط و بدون 
تأخیر، بــا معماری خاصــی طراحی و اجرا 

شد.
وی تصریح کــرد: در کنار این اقــدام ویژه، 
شــبکه های ارتباطی دور سخن )وبیناری( 
و مراکز پایــش تصویری با ۲۵۴ دســتگاه 
دوربین نظارتــی و۴۷۳ دوربین البســه، 
مدیریت میدانی و هدایــت و نظارت برخط 
و پویای مأموریت اربعین را به نحو شایسته 

فراهم کردند.
ســخنگوی پلیس بــا اعلام ایــن که ثبت 
گذرنامــه  درخواســت  غیرحضــوری 
متقاضیــان از طریــق برنامــه پلیس من 

منجر به ثبت یــک میلیون و ۱۹۳ هزار جلد 
گذرنامــه زیارتی و صدور مجــدد حدود ۳ 
هزار و ۷۵۰ گذرنامه عادی، به صورت کاملًا 
غیرحضوری شــد، گفت: البته در مجموع 
بیش از ۲ میلیون و ۲۶۰ هزار جلد گذرنامه 
عادی و زیارتــی از ابتدای محــرم تا پایان 

اربعین صادر شده است.
به گفته وی با توسعه زیرساخت ها، ظرفیت 
چــاپ و صــدور گذرنامه عادی بــه ۲ برابر 
افزایش یافته و صدور گذر زیارتی به ۶۰ هزار 
جلد در روز رســید و این گونــه متقاضیان 
در کمتر از ۷۲ ســاعت گذرنامه هایشان را 

وصول کردند.
معــاون فرهنگی و اجتماعــی فراجا خاطر 
نشــان کرد: اتباع غیرایرانی نیــز از فرآیند 
چاپ غیرمتمرکز بهره مند شــده و تنها در 
حمیدیه خوزستان روزانه بیش از ۱۷ هزار 
دفترچه خادم برای خروج اتباع صادر شــد. 
از ابتدای ماه صفر تا کنــون نیز برای بیش 
از ۲۰۸ هزار نفر از اتباع دفترچه مســافرتی 

خادم صادر شده است.
وی با اشــاره به ایــن که پلیــس از کنترل 
افراد تحت تعقیب، ســارقین ســابقه دار و 
قاچاقچیــان مــواد مخدر نیز غافل نشــد، 
افزود: دو ســامانه تشخیص چهره و کنترل، 
به مرزهای خروجی اشِرافیتِ کامل داشتند 
و در همین ایام نســبت به دســتگیری ۹۷ 

ســارق و ۱۳ نفر از افراد تحت تعقیب اقدام 
شــد که البته با افزایش تــوان مأموریتی و 
هوشمندی کارکنان، میزان وقوع سرقت ها 
در مرز نسبت به سال قبل ۲۹ درصد کاهش 
و میزان کشفیات ۳۳ درصد افزایش داشته 

است.
این مقام ارشــد انتظامی گفت: بیش از ۱۸ 
هزار نفر از کارکنان انتظامی با فعال نمودن 
۴۷ ایســتگاه ثابت و ۹۷ ایســتگاه موقت و 
بیش از ۱۰۰۰ واحدِ گشتِ آشکار و پنهان، 
بیست و چهارساعته تأمین امنیت شهرهای 
هدف، پایانه هــا، توقفگاه هــا، محورهای 
مواصلاتی مسیرهای تردد و تجمع زائران از 

عمق کشور تا مرز را برعهده داشتند.
به کارگیری ۶ هزار مرزبان و برگزاری ۱۵۴ 
نشســت و ملاقات مرزی مرزبانان کشــور 
با عراق در راســتای تســهیل تردد زائران، 
افزایش گیت های ورود و خروج، اســتقرار 
گیت دائمــی وظیفه عمومــی در مرزهای 
۶ گانه زمینی و فــرودگاه امام خمینی )ره( 
و صدور بیش از ۱۰۰ هــزار مجوز خروج از 
کشور برای مشــمولان بدون غیبت، بدون 
پرداخت وثیقه از ابتدای مــاه صفر تاکنون 
توســط ســازمان نظــام وظیفــه، حضور 
۶۶ تیــم امــدادی و ارائه ۸ هــزار خدمت 
درمانی، “پایش هوایی” با اســتفاده از ۱۷ 
فروند پهپاد و ۱۳ بالگــرد و هواپیما با ۳۷۴ 

ساعت پرواز در روز و شب و “پایش زمینی” 
با به کارگیری حدود ۳ هــزار و ۵۰۰ نیروی 
راهور بــرای کنترل ترافیک و شــدآمدی 
در جاده هــا، از دیگر اقدامــات پلیس های 
تخصصی در جهت امنیت آفرینی و آسایش 
زائران بود که ســردار منتظرالمهدی به آنها 

اشاره کرد.
ســخنگوی فراجا یادآور شــد: بیــش از ۳ 
میلیون و ۶۰۰ هزار زائــر از ابتدای ماه صفر 
تاکنون از مرزهای کشــور خارج شــده که 
بیشــترین خروج-ورود به ترتیب با ســهم 
۴۴ و ۴۶ درصــدی مربوط به مــرز مهران و 
پرترددتریــن زمان خــروج-ورود را نیز در 
۲۶ مرداد و دوم شــهریورماه شاهد بودیم؛ 
جای قدردانــی از هم وطنانــی دارد که به 
توصیه های پلیس گوش فرا داده و بازگشت 

خود را به روز اربعین موکول نکردند.

وی بیشترین گروه ســنی زائران را افراد ۳۵ 
تا ۴۵ ســاله اعلام کرد و گفــت: ۱۵ درصد 
زائران را نیز نوجوان و جوانــان ۱۵ الی ۲۵ 
ســال تشــکیل دادند؛ از تعداد کل زائران 
حدود ۳۸۱ هــزار و ۱۴۰ نفر بــرای بار اول 
گذرنامه دریافت کرده و ســفر اولیِ زیارتی 
بودند که با شــور و اشــتیاق خــود فضای 
متفاوتی به اربعین امسال بخشیدند.شایان 
ذکر اســت: فراجا با راه اندازی اســتودیوی 
خبرگزاری پلیس در نقطــه صفر مرزی و ۴ 
تیم خبرنگاری به تولید ۴۴ برنامه رادیویی، 
۹۰۰ دقیقه مســتند و ۲۰ کلیپ آموزشی و 
۶۳ مورد پوشش خبری مراسم اقدام نمود، 
هرچند لنز هیچ دوربینــی نمی تواند همه 
زحمات بی دریغ و شــبانه روزی پلیس را در 
تأمین امنیــت جانی، مالــی و روانی زائران 

سالار شهیدان به تصویر بکشد.

خریدار  وزیر بهداشــت با بیان اینکه بر اســاس برنامه 
هفتم توسعه، اساسنامه سازمان غذا و دارو باید به سرعت 
تهیه و تصویب شــود، در عین حال به مشکلات حوزه دارو 
اشاره کرد و گفت: اجازه برداشت سهمی از صندوق توسعه 
ملی برای حل مشکلات دارو، گرفته شد.دکتر محمدرضا 

ظفرقندی در بیســت و یکمین همایش ســالیانه انجمن 
علمی داروســازان ایران که در هتل المپیک تهران برگزار 
شــد، با تاکید بر اهمیت توجه به نظام دارو، نظام ژنریک، 
قیمت گذاری، نوســازی صنایع و تعامــل بیمه ها و حوزه 
داروســازی، یادآور شــد: در حال حاضر مشکل اصلی در 

حوزه دارو، کمبود نقدینگی صنایــع به دلیل چرخه مالی 
نامناسب از ســوی دولت، بیمه ها و دانشگاه ها است. وی با 
بیان اینکه نیازمند رصد بسیار خوب از حوزه دارو در کشور 
هستیم، گفت: در ســازمان غذا و دارو برای پیشگیری از 
کمبود دارویی، باید رصد بســیار خوبی داشــته و قبل از 

کمبود به فکــر تهیه مواد اولیــه و نیازمندی های صنعت 
باشــیم. شــاخص های حکمرانی خوب در حوزه سلامت 
و دارو شامل وجود چشــم انداز اســتراتژیک، شفافیت، 
عدالت و دسترســی عادلانه، پاســخگویی، مشــارکت 

ذینفعان و صاحبان فرآیند و همچنین کارآمدی است. 

دستبند پلیس بر دستان مزاحم اینستاگرامی خانم بازیگر

وزیر بهداشت خبر داد؛ اجازه برداشت از صندوق توسعه ملی برای دارو 
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روی فرش راه راه فیلم
تیم برتون احتمال ساخته شدن »بیتل جوس ۳« 

را رد کرد
۳۶ سال طول کشــید تا تیم برتون قســمت دوم فیلم »بیتل جوس« 
خود را بسازد و با توجه به این که برای ساخت قسمت سوم هم ممکن 
است چند دهه دیگر لازم باشــد، او می گوید قســمت سومی در کار 

نخواهد بود.
به نقــل از هالیوود ریپورتــر، در حالی که گروه بازیگران و ســازندگان 
»بیتل جوس بیتل جوس« پنجشنبه شــب و پس از حضور در ونیز وارد 
لندن شــدند تا اولین نمایش جدیدترین پروژه ترســناک برتون را در 
بریتانیا آغاز کنند، این کارگردان گفت به ســاخت قســمت سوم فکر 

نمی کند.
در فیلم دوم بازیگران بازگشته از فیلم اول شامل مایکل کیتون، وینونا 
رایدر و کاترین اوهارا هســتند و همگی همراه جنــا اورتگا بازیگر نقش 
آسترید دختر رایدر، در کنار بازیگران جدید جاستین تروکس و مونیکا 

بلوچی در لندن روی فرش راه راه سیاه و سفید فیلم رفتند.
وقتی از برتون درباره احتمال ســاخته شــدن فیلم ســوم ســوال 
شد این استاد ژانر وحشــت که ۶۶ ساله اســت کمتر از حد معمول 
خوش بینانه جواب داد و گفت: خب، اگر همان قدر که طول کشــید 
تا فیلم دوم را بســازم، زمان لازم باشد پس وقت ســاخت فیلم سوم 
باید حدود ۱۰۰ ســاله باشم و بنابراین شــک دارم که این کار عملی 

باشد.
»بیتل جوس بیتل جوس« دنباله ای اســت بر فیلم موفق اول، که برتون 
سازنده آثار کلاســیکی مانند »ادوارد دست قیچی«، »عروس مرده« و 

»آلیس در سرزمین عجایب« آن را ساخته است.
وی در پاســخ به این ســوال که پس از نزدیک به چهار دهه، چرا سال 
۲۰۲۴ سال مناســبی برای ادامه این فیلم کمدی ترسناک کالت بود؟ 
گفت: شــخصیت لیدیا )رایدر( به من علاقه مند بود. پیر شــدن جایی 
است که شما شروع می کنید به فکر کردن درباره آنچه در زندگی انجام 
داده اید و او به عنوان یک نوجوان باحال شروع به این کار کرده است. فکر 
کردن درباره رابطه ها، این که آیا بچــه داری؟ آنها چطورند؟ چه چیزی 
دوست داری؟ چگونه تغییر می کنی؟ اینها همه چیزهایی است که من 
امروز می دانم و تجربه می کنم. بنابراین درســت تر به نظر می رسید که 

این کار را امروز انجام دهیم، نه سال ۱۹۸۹.
اورتگا در سال های اخیر بازیگر »جیغ« بوده و در سریال »چهارشنبه« 
نتفلیکس که برتون ۴ قســمت از آن را کارگردانی کرد، هم بازی کرده 

است.

ویلم دفو که پیش از این فیلم هرگز با برتــون کار نکرده هم از بازیگران 
این فیلم است و در نقش یک پلیس شبح بازی می کند.

»بیتل جوس بیتل جوس« که فیلم افتتاحیه جشنواره ونیز امسال بود 
با تشویق ایستاده حضار مورد استقبال قرار گرفت.

فیلم کمدی- ترسناک »بیتل  جوس« را تیم برتون سال ۱۹۸۸ ساخت 
و داســتانش درباره زوج جوانی اســت که بعد از مرگ مجبور می شوند 
در همین دنیا بمانند و در این مســیر با بیتل  جوس، یک روح خبیث و 
حیله گر، همراه می شوند که مایکل کیتون در نقش آن بازی کرد و فیلم 
که با بودجه ۱۳ میلیون دلاری ســاخته شد، ۸۰ میلیون دلار فروخت و 
دهمین فیلم پرفروش سال ۱۹۸۸ و برنده اسکار بهترین گریم شد. این 
فیلم در رده ۸۸ از ۱۰۰ فیلم برتر کمدی لیست انستیتو فیلم آمریکایی 

قرار دارد.

 برگزاری کارگاه انتقال تجربه تدوین
 با حسن حسندوست

موزه سینما کارگاه انتقال تجربه تدوین را با حضور حسن حسندوست 
برگزار می کند.به نقل از روابط عمومی موزه ســینما، در ادامه برگزاری 
کارگاه ها در موزه سینما حســن حسندوست تدوین گر سینمای ایران 
کارگاه انتقــال تجربه برگــزار می کند.این کارگاه روز یکشــنبه ۱۸ 
شــهریور ســاعت ۱۶ با موضوع »انتقال تجربه تدوین در ســینما« 
برگزار می شــود. علاقمندان برای حضور در ایــن کارگاه به آدرس 

clubmuseum.ir/workshops/۴۹ مراجعه کنند.
وی بیش از ۱۷ بار نامزد دریافت ســیمرغ بلورین از جشنواره فجر شد 
که یکبار در ســال ۱۳۶۸ برای فیلم »هامون«، سال ۱۳۷۵ برای فیلم 
»بچه های آسمان« و در سال ۱۳۸۶ برای فیلم »آواز گنجشک ها« و در 

سال ۱۴۰۲ برای فیلم »پرویزخان« برنده این جایزه شد.
در کارنامه هنری حســن حسندوســت تدویــن فیلم هایی همچون 
»هامون«، »بچه های آســمان«، »شــهر موش ها«، »اجاره نشین ها«، 
»مادر«، »خورشید«، »اشــباح«، »جامه دران«، »آواز گنجشک ها«، 
»بید مجنون«، »یه حبه قند«، »نســل ســوخته«، »بانو« و »چکمه« 

قرار دارد.

»ستوان اینیشمور« پوستر خود را منتشر کرد
پوستر نمایش »ستوان اینیشمور« با طراحی صالح تسبیحی همزمان 

با آغاز پیش فروش بلیت این اثر نمایشی، منتشر شد.
نمایش »ستوان اینیشمور« به کارگردانی هستی حسینی قرار است از 

۲۲ شهریور در خانه هنر دیوار روی صحنه برود.
پیش فروش بلیت های این اثر نمایشــی نیز در ســایت تیوال آغاز شده 
اســت.همزمان با آغاز پیش فروش بلیت های »ســتوان اینیشمور«، 

پوستر این اثر نمایشی نیز با طراحی صالح تسبیحی منتشر شد.
تســبیحی از طراحان با ســابقه پوســتر تئاتر درباره نکات مدنظر در 

طراحی پوستر نمایش »ستوان اینیشمور« چنین گفته است:
»ویژگی نمایشــنامه »ستوان اینیشــمور« برای من به عنوان طراح 
پوســتر نمایش این بود که متن، ارتباطی ذهنی بــا جامعه امروز ما 
دارد.در »ســتوان اینیشمور« انســان ها به جان هم افتاده اند و باعث و 
بانی این اتفاق ها بی توجه، و نگران گربه خود اســت. من این گربه را به 
صورت کلاژ طراحــی کردم. از آنجایی هم که معتقد هســتم نظامی ها 
اغلب اوقات کشورداران خوبی نیستند، و از طرفی طنز نویسنده در این 

مورد، برایم جالب بود، گربه را در لباس یک نظامی قرار دادم.

قاب

کارگــردان نمایش »حق بــا مردم بــود« عنوان کرد 
ساختار نمایشنامه »دشــمن مردم« در این اجرا حفظ 
شــده اما برای اینکه حرف امروز مردم را در آن پررنگ 
کند برخــی عناصر را حــذف و پایان بنــدی را تغییر 

داده است.
علی نیکزاد نویسنده و کارگردان نمایش »حق با مردم 
بود« که هرشــب در عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه 
مــی رود مهمترین ویژگی نمایش خود را ســادگی در 
روایت، ریتم بالا، زمــان کوتاه اجــرا و همچنین بیان 
واقعیتی که جامعه  امروز ما از آن غافل است، دانست و 
یادآور شد: ساختار روایت نمایشنامه »دشمن مردم« 
هنریک ایبسن که نمایش برداشتی آزاد از آن است در 
این متن حفظ شده اســت اما برای اینکه بتوانم حرف 
امروز مردم را در آن پر رنگ کنم برخی عناصر را حذف 
و پایان بندی را به کلی تغییر دادم. ضمن اینکه ســعی 
کردم به شــخصیت دکتر و شــهردار عمق دهم تا در 

نهایت تماشــاگر نتواند به راحتــی حق را به 
یکی از این ۲ طرف بدهد.

وی دربــاره دلائــل اقتباس از نمایشــنامه 
ایبســن افزود: عمر نمایش نوین در ایران به 
صد سال هم نمی رســد اما در دهه های ۳۰ و 
۴۰ و ۵۰ آثار نمایشی درخشانی توسط بهرام 
بیضایی، اکبر رادی، غلامحســین ساعدی، 

پرویز صیاد و ... خلق شده که امروز گنجینه  تئاتر ایران 
اســت و ادامه  اثر فعالیت این بزرگان را می شود تا دهه  
۷۰ هم مشــاهده کرد که منجر به فعالیت کسانی مثل 
محمد چرمشیر، حســین کیانی، محمد یعقوبی، نغمه 
ثمینی و ... شــده اما متاســفانه این روند ادامه نیافته و 
ما به زودی در زمینه  خلق نمایشــنامه دچار فقر مطلق 

خواهیم شد.
وی تاکید کرد: صــرف کمدی بودن الزامــا به معنای 
بی ارزش بودن نیســت اما حرفی را که می خواســتم 

بگویم، نمی شــد در قالب کمدی گفت از این 
رو تصمیم  گرفتم برداشتی آزاد از نمایشنامه 

»دشمن مردم« داشته باشم.
نیکزاد با اشــاره به اینکه این روزها بیشــتر 
از هر زمــان دیگــری در آثار نمایشــی به 
موضوعــات اجتماعی پرداخته می شــود، 
بیان کرد: معتقــدم به جز هنــر راه دیگری 
برای طرح مسائل بنیادین و  اساسی مردم وجود ندارد. 
ضمن اینکه در طول جنگ سرد در قرن بیستم، اتحاد 
جماهیر شــوروی بر هنر و فرهنگ ایران اســتیلا پیدا 
کرده بود و با نقاب اعتراض، آثار هنری را آلوده به تفکر 
کمونیســم می کرد. همین رویه  حداقل ۶۰ ساله ما را 
عادت داده تا به جای حزب و رســانه و صنف، در شعر و 

فیلم و تئاتر بیانیه دهیم و اعتراض کنیم.
نویســنده و کارگردان نمایش »حق با مــردم بود« در 
پایان یادآور شــد: بی آینده بودن و بلاتکلیفی معضل 

این روزهای تئاتر است. تکلیف ســالن های دولتی که 
روشن اســت و قصه ای اســت پر آب چشم. سالن های 
محدود و معدود خصوصی نیز برای ادامه  حیات مجبور 
هستند خدمات گران ارائه دهند. وزارت ارشاد به من به 
عنوان یک کارگردان جوان می گوید در ســالن دولتی 
نمی توانی اجرا کنی اگر می خواهی کار کنی برو سالن 
خصوصی و در این شــرایط رکود تورمــی، هزینه های 
سرســام آورِ پروژه ات را خودت تامین کن، هیچ کمکی 
نیز به تو نخواهم کرد و مســئولیتی هم در قبال ضرر و 
زیان تو نمی پذیرم اما باید طبق قواعد و قوانین من کار 
کنی. متاسفانه چنین شــرایطی فضا را برای کار کردن 

در تئاتر سخت کرده است.
نمایش »حق با مردم بود« با بازی ســیدجواد یحیوی، 
ســعید داخ، محســن زرآبادی پور و ... تا ۲۳ شهریور 
هرشب راس ســاعت ۲۱:۱۵ در عمارت نوفل لوشاتو 

روی صحنه می رود.

حق با مردم بود

خریدار  دست اندرکاران بیست و نهمین 
جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان 
طی جلسه ای مشترک با شــهردار همدان 
و مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
همدان نسبت به برگزاری هر چه باشکوه تر 

این رویداد ملی تاکید کردند.
به گزارش روابط عمومی بیســت و نهمین 
جشــنواره بین المللــی تئاتــر کــودک و 
نوجوان، امیر مشــهدی عباس دبیر بیست 
و نهمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک 
ونوجــوان، توحید معصومی مشــاور عالی 
اداره کل هنرهای نمایشــی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، مهدی حاجیان مدیر امور 
جشنواره های اداره کل هنرهای نمایشی و 
علیرضا آقایی دبیر اجرایی بیست و نهمین 
جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان 
ضمن حضور در شهرهمدان با سیدمسعود 
حسینی شــهردار همدان، مســعود ویژه 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان 
همدان و حســن محمدی رییس سازمان 
فرهنگی هنری ورزشــی شهرداری همدان 
دیدار و در جریان تازه ترین اقدامات مدیران 
اجرایی این دوره از جشــنواره در اســتان 

همدان قرار گرفتند.
دبیر بیست و نهمین جشــنواره بین المللی 
تئاتر کودک و نوجوان – همدان، شــهردار 
همــدان و مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد 
اسلامی همدان در این نشســت با اشاره به 
قابلیت هــای ارزنده و تجربیات ارزشــمند 
اجرایی در استان همدان بر لزوم بهره مندی 
از این ظرفیت ها برای برگزاری یک رویداد 

ملی و بین المللی تاکید کردند.
در ایــن جلســه ضمــن معرفــی مدیران 
کمیته های اجرایی جشــنواره در اســتان 
همــدان، امیر مشــهدی عبــاس، توحید 
معصومی، مهدی حاجیــان و علیرضا آقایی 
گزارشــی از تازه ترین اقدامــات دبیرخانه 
مرکــزی بیســت و نهمیــن جشــنواره 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان در تهران 
را به حاضران در نشســت ارائه و پس از آن 
مقرر شــد طی روزهای آینده مدیران ستاد 

مرکزی جشــنواره با مدیران کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانان، مدیران وزارت 
آموزش و پــرورش و دیگر نهادهای مرتبط، 
جلسات مشترکی را برای هماهنگی هر چه 

موثرتر و با کیفیت تر این دوره برگزار کنند.
بازدیــد از مجموعــه فرهنگــی »عیــن 
القضــات« شــهرداری همدان بــه عنوان 
»خانه« و مرکز اصلی برگزاری »بیســت و 
نهمین جشــنواره بین المللی تئاترکودک 
و نوجــوان – همدان«، پیگیــری اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان برای 
تسریع در امر ساخت یک تماشاخانه »بلک 
باکس« تا روزهای منتهی به جشــنواره، به 
کارگیــری نیروهای با تجربــه و متخصص 
مســتقر در اســتان همدان برای حضور در 
ستاد اجرایی جشــنواره براساس نظر دبیر، 
آغاز بــه کار کمیته های اجرایی جشــنواره 
مســتفر در اســتان پس از برگــزاری این 
جلسه مشترک، اســتفاده از ظرفیت موثر 
گروه هــا و هنرمندان عرصه تئاتر اســتان 
همدان در اشــکال مختلف برای حضور در 

جشنواره، اجرای آثار منتخب جشنواره های 
تئاتر اســتانی همدان با موضــوع کودک و 
نوجوان در طول برگزاری جشنواره، حضور 
گروه های نمایشــی در مناطــق محروم و 
کم بضاعت اســتان همدان بــرای اجرای 
آثار نمایشــی، آسیب شناســی مشکلات و 
معضلات برگزاری دوره های قبل جشنواره 
تئاتر کــودک و نوجوان در اســتان همدان 
از جمله مــواردی بود که در این نشســت 

مشترک مطرح شد.
براســاس این گزارش، امیر مشهدی عباس 
دبیر بیست و نهمین جشــنواره بین المللی 
تئاتر کودک و نوجوان هــم ضمن قدردانی 
از همــکاری مدیران بخش هــای مختلف 
استان همدان از شــهرداری همدان و اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان 
به عنوان یکی از حامیــان اصلی این رویداد 
درخواســت کرد تــا بهتریــن امکانات و 
ظرفیت های بالقوه استان در اختیار گروه ها 
و هنرمندان شــرکت کننده در جشــنواره 
بــرای میزبانــی شایســته از شــهروندان 

همدانی و مخاطبان جشــنواره قــرار داده 
شود.

سیدمسعود حسینی شــهردار همدان هم 
با تاکید بر اجرای هــر چه بهتر برگزاری این 
جشنواره در همدان توضیح داد: با توجه به 
نزدیکی به زمان برگزاری جشــنواره هر چه 
سریع تر کمیته ها تشکیل و کارهای اجرایی 
شروع شود. البته که شــهرداری همدان و 
اداره فرهنگ و ارشاد اســلامی استان با هم 
افزایی، همدلی و بهره گیــری از تجربیات و 
ظرفیت هــای یکدیگــر می توانند کیفیت 
بالایی را برای جشــنواره رقم زده و کارها را 

به نحو مطلوب پیش ببرند.
شهردار همدان، جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان را آبروی همدان دانست و 
گفت: امیدوارم با مشخص شدن کمیته ها، 
معرفی و اســتقرار آنها، وظایف مشــخص 
شود و همه پای کار بیایند تا حوزه تبلیغات، 
فضاســازی، تولیــد محتــوا و برنامه های 
جنبی به بهترین شکل اجرا شده و ما شاهد 
برگزاری این جشــنواره با هــدف ارتقای 

فرهنگ، هنر و ادب و ایجاد زیرســاخت ها 
برای اجرای برنامه های بلندمدت فرهنگی 
باشیم.مســود ویــژه مدیــرکل فرهنگ و 
ارشاد اســلامی اســتان همدان نیز با ابراز 
خرســندی از برگزاری دوره بیســت و نهم 
جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان 
در همدان اظهارداشت: خوشبختانه در این 
چارچوب توانســته ایم به اهداف مشترک 
بســیار موثر و خوبی با شــهرداری همدان، 
اداره کل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و دبیرخانه مرکزی جشنواره 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان برســیم. 
شــرایطی که منجر به آغــاز فعالیت های 
اجرایی ســتاد اســتانی این رویداد شده و 
امیدواریم بتوانیم در ایــن دوره با همراهی 
هنرمنــدان و گروه هــای شــرکت کننده، 
مخاطبــان و مدیران بخش هــای مختلف 

شاهد برگزاری یک رویداد باشکوه باشیم.
بیست و نهمین »جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان – همدان« به دبیری امیر 
مشهدی عباس توســط اداره کل هنرهای 
نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
بــا حمایت اســتانی شــهرداری همدان و 
مشارکت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان همدان، انجمن هنرهای نمایشی 
ایران آبان ماه امســال با شعار »تئاتر گفت و 
گوی بدون مرز« و با هدف »تقویت هم دلی 
و همراهی، رشــد و آگاهی و اعتماد به نفس 
فرزندان ایران از مسیر هنر نمایش« در شهر 

تاریخی همدان برگزار خواهد شد.
»تحقــق مشــارکت اجتماعی کــودکان 
و نوجوانــان«، »ارتقــای ســطح فرهنگ 
عمومی«، »تقویت بنیان های اصیل خانواده 
و ارتباط نســل ها«، »آموزش شهروندی و 
افزایش مســئولیت پذیری بــا ایجاد زمینه 
مشــارکت فعال کودکان و نوجــوان ایران 
زمین در تولیــد آثار نمایشــی« به عنوان 
بخشی از حقوق قشــر پویا و اثرگذار جامعه 
بخش دیگــری از اهداف ســتاد برگزاری 
بیست و نهمین جشــنواره بین المللی تئاتر 

کودک و نوجوان است.

ودی در خلق نمایشنامه دچار فقر مطلق می شویم به ز

با هنرمندی یمین غفاری؛

»سکوت ماهنی« منتشر شد
خریدار  نســخه مجازی آلبوم »ســکوت 
ماهنی« با هنرمندی یمیــن غفاری در ژانر 
موســیقی بی کلام تلفیقی طــی روزهای 

گذشته پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
»سکوت ماهنی« با هنرمندی یمین غفاری 
عنــوان یکــی از تازه تریــن مجموعه های 
منتشرشــده در فرآینــد تولیــد و فروش 
محصولات موســیقایی اســت که نســخه 
مجازی آن طی روزهای گذشته پیش روی 

مخاطبان قرار گرفته است.
بخــش اول آلبــوم متشــکل از قطعــات 
و  تــار«  »تک نــوازی  »کســوف«، 
»چهارمضراب دشتی« است که غفاری در 

توضیح آن نوشته است:
در قطعه »کســوف« ویولنســل همراهی 
ســایه وار با تاکید روی نت های تم قطعه تار 
را اجرا می کند. جمله معرف هــم در ابتدا، 
میانــه و پایان قطعــه به گوش می رســد، 
گوشــه های درآمد و غم انگیز بــا اجرای تار 
تنهــا و در ادامه چهارمضراب دشــتی، که 
برگرفته از چهارمضــراب ماهور، اثرماندگار 
درویش خان است، اجرا می شــود؛ در این 
قطعه بربط با همراهی و تاکید روی نت های 

اصلی آواز دشــتی به روند ملــودی کمک 
می کند.

بیتا قاســمی نوازنــده ویولنســل، فرهانه 
ابوترابیان نوازنده تمبک و متین اسماعیلی 
نوازنده بربط گروه نوازنــدگان این قطعه را 

تشکیل می دهند.
»آریانا«، »تک نوازی ســه تار« و »ســکوت 
ماهنی« هم قطعات بخــش دوم این آلبوم 
با نوازندگی کونگا، بانگو، گــوی رو، کلاوه، 
کاســکاره و بل بردیا ندیمــی و نوازندگی 
گیتار بیس و گیتار آکوســتیک آریا طاری 

هستند.
غفاری درباره این بخش نوشــته اســت: در 
این بخش ۲ قطعه با ســازهای آفریقایی- 
کوبایی توســط بردیا ندیمی تنظیم شــده 
است. آریانا با ریتم گواخیرا اجرا شده است. 
اجرای گوشه نغمه و رنگ ضرب با اصول سه 
تار، فضــا را برای قطعه »ســکوت ماهنی« 
آماده می کند. جان مایه »سکوت ماهنی« 
برگرفته از قطعه قدیمی رنگی ضرب اصول 
اســت. در این قطعه ریتم »بلرو« استفاده 

شده است.
این هنرمند در توضیح بخش ســوم آلبوم 

مشــتمل بر قطعات »لالــه«، »تک نوازی 
ســنتور«، »گل آتش«، »تک نوازی تار« و 
»پند« پیش روی مخاطبان گرفته، نوشته 
اســت: در این بخش ســه قطعه ضربی و ۲ 

اجرای ساز تنها وجود دارد. 
۲ قطعه »لالــه« و »گل آتش« بازآفرینی۲ 
دو تصنیف زیبــای »لاله بهــار« اثر پرویز 
مشکاتیان و »گلنار« اثر مجید وفادار است. 
قطعــه پایانی »پنــد« اثری اســت در آواز 
دشتی، که از امکانات ساز تاربیشتری بهره 

را می برد. 
در ایــن بخــش تک نــوازی ســنتور و تار 
اجرای شان در بستر درآمد دشتی و مثنوی 

دشتی است.
نوشــین پاســدار نوازنــده عــود، امیــن 
جهانگیری نوازنده ســنتور، میلاد قریشی 
نوازنده تمبک و بندیــر گروه نوازندگان این 

بخش را تشکیل می دهند.
یمین غفاری در توضیحــات تکمیلی آلبوم 
»ســکوت ماهنی) در زبان ترکی به معنی 
نغمه، آواز و تصنیف است(« نیز نوشته است: 
وقتی به موسیقی بی کلام گوش می کنیم، 
در رویایی منحصر به فرد کــه ویژه ذهن ما 

است غرق می شویم، گاهی از موسیقی جدا 
و اسیر ریتم هستیم و گاهی ملودی، ما ر ا به 
سوی خود می کشد و در نهایت وقتی قطعه 
به پایان می رســد، طعم رویای چشــیده 
شده تا مدتی با ما اســت، و با شنیدن دوباره 
آن، رویاهایمــان را گســترش داده و تازه 

می کنیم.
موســیقی بی کلام بــا ســازبندی ایرانی 
دارای پیشــینه زیــادی نیســت، قبل از 
جان گرفتنش، زمانه به ســوی موســیقی 
ریتمیک کلامی با جهشــی بســیار ســو 
گرفت و بالغ نشــده ناکام مانــد تا جایی که 
تک نوازی، دونوازی، گروه نوازی  موســیقی 

کلاســیک ایران کمترین حضور را در سبد 
فرهنگی مــان دارند، به هــر روی هر چقدر 
ســخت و هر چقدر کم اقبال، می بایســت 
به آن پرداخت و نگذاشــت فروغ آن از رمق 

بیفتد.
»ســکوت ماهنی«، مجموعــه ای بی کلام، 
استوار بر موسیقی کلاسیک ایران در بستر 
آواز دشتی و دستگاه شــور است که در سه 
بخش طراحی و تنظیم شده است، در تهیه، 
تولید و اجرای این اثر دوســتان هنرمندم 
من را یاری کرده اند که قدردان مهرشــان 
هســتم، امیدوارم شــما مخاطب گرامی از 

شنیدنش لذت ببرید.«

خریدار  مجموعه تلویزیونی »افسانه خورشید و ماه« با 
رای مخاطبان روی آنتن شبکه تماشا تلویزیون می رود.

به گزارش روابط عمومی شــبکه تماشــا، ضمن تشکر 
از مخاطبان شبکه تماشــا، به اطلاع می رسانیم با توجه 

به نظرســنجی انجام شــده بــرای انتخــاب جایگزین 
ســریال های شــرقی، از میان مجموعه های تلویزیونی 
اعلام شده، سریال »افسانه خورشــید و ماه« با اخذ ۲۶ 

هزار رای حائز ۴۹ درصد آرا و رتبه اول نظرسنجی شد.

مجموعه تلویزیونی »افســانه خورشید و ماه« جایگزین 
»ســال های دور از خانه« شد.سریال »افسانه خورشید و 
ماه« ساخت کره جنوبی به کارگردانی کیم دو هون و لی 
سونگ جون است که کیم سو هوآن، هان گا این، جونگ 

وو، کیم مین ســئو و کیم یو جونــگ در آن نقش آفرینی 
می کنند.ایــن مجموعــه در ژانر خانوادگــی - تاریخی 
داســتان یک پادشــاه و خانواده اش را دربرمی گیرد که 

برای حفظ امپراتوری تلاش می کنند.

وی آنتن تلویزیون »افسانه خورشید و ماه« ر

اگهی فقدان سند مالکیت 
خانم فرزانه جهان کين طبق درخواست  به شماره وارده 17503 مورخ 20/05/1403 با تقدیم دو برگ استشهادیه مصدق شده به 
شماره 5۶0۹27 مورخ 20/05/1403 تنظيمی دفتر اسناد  رسمی شماره 142 کرمانشاه  ابتدا به نام جواد رسولی ثبت  و سپس 
مالکيت فرزانه / جهان کين  فرزند یداله  شماره شناسنامه 31712 تاریخ تولد 2۸/03/1347  صادره  از کرمانشاه  دارای شماره 
ملی 3251115235 با جز سهم 3 از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع  از  شش دانگ پلاک 1421۸ فرعی از 141 اصلی 
بخش یک حومه کرمانشاه عرصه و اعيان با شماره مستند مالکيت 152۶۶ تاریخ 22/12/13۹4 دفتر خانه اسناد رسمی شماره 1۶7 
شهر کرمانشاه استان کرمانشاه  موضوع سند مالکيت اصلی بشماره چاپی 1۸7231سری ب سال ۹4  با شماره دفتر الکترونيکی 
13۹53031۶001002144 که در صفحه 7۹ دفتر املاک جلد ۸50  ذیل شماره 1535۹۶ ثبت گردیده است  و سند بشماره 
1۸7232  به علت سهل انگاری  مفقود گردید ابطال و لذا  مراتب طبق ماده 120-آیين  قانون ثبت در یک نوبت اگهی می شود تا 
چنانچه فرد یا افرادی مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکيت در نزد خود ميباشد. از تاریخ انتشار این اگهی به مدت 10 روز مراتب 
را به این اداره اعلام دارند در غير  اینصورت نسبت به صدور سند مالکيت طبق مقررات اقدام و سند مالکيت اوليه از درجه اعتبار ساقط 

وابطال خواهد شد. 222۸/م الف/12
 سجاد مویدی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک  از طرف بختیار نیایش 
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میدان

هفته سوم لیگ برتر برخلاف هفته دوم، هفته ای بود با 
برندگان بزرگ و گل های تماشایی.

هفته ســوم لیگ برتر برندگان مهمی داشت. استقلال 
خوزســتان با برد بزرگ اش مقابل استقلال تهران یک 
موفقیــت قابل توجه را بــه نام خود ثبت کرد و ســهم 
ویژه ای هم در بهترین های هفتــه دارد. بهترین نتیجه 
را تراکتور رقم زد تــا تبریزی ها هم در ترین ها ســهم 
ویژه ای داشته باشند. پرســپولیس، سپاهان، گل گهر، 
ملوان و مس رفسنجان هم بردهای ارزشمندی کسب 

کردند.

تیم هفته: تراکتور
تراکتور از همین شــروع فصل، تیم بســیار باکیفیتی 
نشــان داده اســت. بهترین نتیجه دراگان اسکوچیچ 
در هفته سوم به دســت آمد؛ تراکتور در خانه هوادار با 
چهار گل به پیروزی رسید تا بهترین برد هفته را جشن 
بگیرد. این برد پرگل تکمیــل بازی های خوب این تیم 

مدعی در دو هفته گذشته بود.

مربی هفته: میودراگ بوژوویچ 
)استقلال خوزستان(

غافلگیری بزرگ هفتــه در اهواز رقم خورد؛ 
جایی که استقلال خوزستان موفق شد با یک 
گل تیم مدعی اســتقلال تهران را شکست 

دهد. این شــگفتی قابل توجه با تدابیر و تعویض های 
میودراگ بوژوویچ، ســرمربی اســتقلال خوزســتان 
به دســت آمد. به نظر می رســد میودراگ از استقلال 
خوزستان تیم قابل احترامی ســاخته است. استقلال 

بعد از ۲۹ بازی در لیگ باخت.

پاس گل هفته: آریا یوسفی 
در هفته ای که ریــکاردو آلوز، مهنــدس تبریزی ها با 
یک پــاس گل هنرمندانه به بهترین گل ســاز تراکتور 
در تاریخ لیگ برتر تبدیل شــد، پــاس گل هفته به نام 

بازیکن جوان سپاهان ثبت شد. آریا یوسفی، 
با یک پاس فداکارانه و دقیــق موجبات گل 
پیروزی بخش ســپاهان مقابل شــمس آذر 

قزوین را فراهم کرد.

گل هفته: تیوی بیفوما
قبل از بازی اســتقلال خوزستان - استقلال 
تهــران، تیــوی بیفومــا، بازیکن کنگویی اســتقلال 
خوزستان یک بازیکن ناشــناخته برای اهالی فوتبال 
در ایران بود اما در حال حاضر اما چه کســی اســت که 
او را نشناســد؟ بیفوما در دقیقه ۷۳ وارد زمین شد و ۷ 
دقیقه بعد با یک ضربه آزاد تماشایی یکی از مهم ترین 

گل های هفته را به ثمر رساند.

بازیکن هفته: امیرحسین حسین زاده )تراکتور(
هفته سوم سه ستاره دوگله داشــت؛ رضا غندی پور از 
ملوان، عیســی مرادی از مس رفسنجان و امیرحسین 

حســین زاده از تراکتــور. عملکــرد حســین زاده اما 
تکمیل تر بود. او یک پاس گل هــم داد، ۶ پاس کلیدی 
دیگر هم داشــت که یکی از آن ها منجر بــه دیگر گل 
تراکتور در پیروزی ۴ بر صفر تراکتور مقابل هوادار شد. 
حســین زاده در واقع در هر چهار گل تراکتور نقش ایفا 
کرد و با کســب بالاترین نمره، عنوان بهترین بازیکن 

هفته را از آن خود کرد.

موقعیت از دست رفته هفته: میلاد 
شیخ فخرالدینی )شمس آذر قزوین(

ســپاهان در پایان هفته ســوم تنها تیــم ۹ امتیازی 
لیگ اســت و این موفقیت را تا حدودی مدیون میلاد 
شــیخ فخرالدینی، بازیکن شــمس آذر قزوین است. 
میلاد در دقیقه ۶۲ بازی ســپاهان - شــمس آذر و در 
حالی که تیمش یک بر صفر عقب بــود، در یک قدمی 
دروازه سپاهان نتوانست به توپ ضربه بزند تا قزوینی ها 

شانس فرار از شکست را از دست بدهند.

لیگ

خریدار  فهرســت جدید تیم ملی فوتبال 
ایران برای دو بــازی فیفادی در حالی اعلام 
شــد که فقر بازیکن در لیگ برتر و تیم های 
باشــگاهی باعث شده است ســرمربی تیم 
ملی بازیکنانی را دعوت کند که حق شــان 

دعوت نبود.
 لیست تیم ملی فوتبال ایران برای دو دیدار 
فیفادی در مقدماتی جــام جهانی ۲۰۲۶ 
مقابــل تیم هــای قرقیزســتان و امارات، 
جمعه شب ۹ شهریور اعلام شد و بر اساس 
آن علیرضــا بیرانوند، پیام نیازمند، ســید 
حسین حســینی، آرشا شــکوری، شجاع 
کنعانی زادگان،  محمدحسین  خلیل زاده، 
میلاد محمدی، صالــح حردانی، ابوالفضل 
جلالی، علی نعمتی، محمدامین حزباوی، 
آریا یوســفی، ســعید عزت اللهی، سامان 
قدوس، امیــد نورافکن، محمــد کریمی، 
محمد قربانی، مهدی قائدی، مهدی ترابی، 
علیرضا جهانبخش، علــی قلی زاده، اللهیار 
صیادمنش، مهدی طارمی، جواد آقایی پور، 
شــهریار مغانلو و ســردار آزمون به اردوی 
تیم ملی توســط امیر قلعه نویی فراخوانده 

شدند.
در لیســت جدید تیم ملی فوتبــال ایران 
نام بازیکنانی مانند رامیــن رضائیان دیده 
نمی شود بازیکنی که در ۳ هفته اخیر لیگ 
برتــر دو گل و یک پاس گل به نــام خود به 
ثبت رسانده است و در دیدارهایی که برای 
تیم ملی فوتبال نیز به میدان رفته عملکرد 

مثبتی داشته است.
امیر قلعه نویی در ادامــه جوانگرایی در تیم 
ملی اقدام به دعوت از بازیکنی مانند آرشــا 
شکوری با ۱۷ سال ســن به تیم ملی کرد تا 
در آینده این دروازه بــان بتواند حرف هایی 
برای گفتن داشته باشــد. قلعه نویی باز هم 
روی بازیکنــان جوان لژیونر مانند ســعید 
ســحرخیزان و محمدجواد حسین نژاد که 
در لیگ روسیه تاکنون عملکرد قابل قبولی 
را از خود به نمایش گذاشــته اند خط قرمز 

کشید.

کمبود بازیکن باکیفیت و جوان
 در فوتبال ایران

کمبود بازیکنــان با کیفیــت و جوان در 
فوتبــال ایران باعث شــده تــا قلعه نویی 
چاره ای جز دعوت از بازیکنــان با تجربه 
و پا به ســن گذاشــته به اردوی تیم ملی 
نــدارد. در خط هافبک قلعــه نویی همان 
بازیکنان همیشــگی را به تیم ملی دعوت 
کرده اســت و نمی شــود به آن خرده ای 
گرفت اما دعوت از ســعید عزت اللهی که 
حدود ۳ ماه اســت که به دلیل مصدومیت 
در زمین بازی حضور نیافته نیز در لیست 
تیم ملی جــای تعجــب دارد در حالی که 
می توانســت با دعوت از بازیکنــی مانند 
روزبه چشــمی جای خالی این بازیکن را 

پرُ کند.

دروازه بان جوان با عملکرد نامطمئن
یکی از نکات لیســت جدید امیر قلعه نویی 
دعوت از آرشا شــکوری دروازه بان جوان و 

آینــده دار فوتبال ایران اســت که با حضور 
در ترکیب تیم نوجوانــان در جام جهانی و 
عملکرد خوبی که از خود به نمایش گذاشت 
توانست اسم خود را در بین فوتبال دوستان 
بیاندازد و امســال هم به عنوان دروازه بان 
اول تیم هوادار شــناخته می شــود و در هر 
۳ هفته ابتدایی لیگ برتــر در درون دروازه 
این تیم ایستاد اما تنها در بازی با ذوب آهن 
توانست دروازه خود را بســته نگه دارد و در 
دیدار با خیبر خرم آباد و تراکتور در مجموع 

۵ گل دریافت کرد.

دروازه بان با دو کلین شیت جایی 
در لیست ندارد

دعوت از شــکوری در حالی صورت گرفته 
که محمدرضــا اخبــاری دروازه بان گل 
گهر کــه پیش از این بارها بــه اردوی تیم 
ملی ایــران دعوت می شــد در هر ۳ بازی 
اخیــر گل گهــر در درون دروازه تیمش 
ایستاد و تنها در بازی با ملوان یک گل و از 

روی نقطه پنالتی دریافــت کرد اما در دو 
بازی مقابل استقلال خوزستان و نساجی 
توانست دروازه خود را بســته نگه دارد و 
با آمار دو کلین شــیت در ۳ بــازی جایی 
در لیســت جدید تیم ملی نداشــت که به 

نوعی عجیب به نظر می رسد.

دعوت دو »بی تیم« و یک مصدوم
 تازه برگشته

یکی دیگر از مواردی که می شــود به لیست 
تیم ملی اشــاره کرد حضور ســعید عزت 
اللهی، علیرضا جهانبخش و سامان قدوس 

در لیست تیم ملی است. 
عــزت اللهــی چنــد ماهی اســت کــه با 
مصدومیت دســت و پنجه نرم می کند و در 
دیدارهای اخیر شــباب الاهلــی هم حتی 
یک دقیقه به میدان نرفته و آخرین بازی او 
مربوط به ۶ خرداد و به بازی مقابل الوصل بر 
می گردد که به طور کامل در ترکیب شباب 

الاهلی حضور داشت.

ســامان قدوس و علیرضا جهانبخش که 
مهره هــای ثابت تیم ملی ایران هســتند 
پس از پایان فصــل فوتبــال در اروپا به 
دلیل عملکــرد ضعیف قراردادشــان با 
تیم های برنتفــورد انگلیــس و فاینورد 
هلنــد تمدید نشــد و تا به امــروز آینده 
نامشــخصی دارند و هنوز تیمی را برای 

خود انتخاب نکرده اند.

دعوت از جلالی که مصدوم بود
دانیال اسماعیلی فر مدافع تیم تراکتور که 
در ســه هفته اخیر دو پاس گل به نام خود 
ثبت کرده است و توانسته عملکرد به نسبت 
خوبی را از خــود به نمایش بگــذارد باز هم 
مانند حضورش در پرســپولیس، جایی در 
لیســت امیر قلعه نویی نداشت تا بازیکنانی 
مانند ابوالفضل جلالی که بــه تازگی از بند 
مصدومیت رها شــده و فقط چند دقیقه ای 
برای اســتقلال تهران در بازی با استقلال 
خوزســتان به میدان رفت، در لیست جدید 
قلعه نویی باشد. البته که این دو بازیکن هم 

پست نیستند.
جای خالی احســان حاج صفی که در تیم 
آاک آتن حضور دارد و در اکثر بازی های تیم 
خود در ترکیب اصلی حضــور دارد هم بین 
لژیونرهای دعوت شده به تیم ملی خالی به 

نظر می رسد.
 البته قلعــه نویی به خاطر جــوان گرایی و 
سن بالای حاج صفی او را به تیم ملی دعوت 
نکرده است اما حضور بازیکنی مانند شجاع 
خلیل زاده با ۳۴ ســال ســن در اردوی تیم 
ملی نیــز جــای تعجــب دارد در حالی که 
می توانســت از مدافعان جــوان دیگری به 

جای او استفاده کند.
لازم به ذکر اســت که ایــران در تاریخ ۱۵ 
شهریور رو در روی قرقیزستان در ورزشگاه 
فولادشــهر اصفهان قرار خواهــد گرفت و 
در دومین بازی خود در تاریخ ۲۰ شــهریور 
میهمان تیم ملــی امارات در شــهر العین 

خواهد بود.

ترین های هفته سوم؛ حریف می طلبند

هاشم حیدری:

سه عاملی که باعث شکست استقلال شد
خریدار  کارشناس فوتبال با تاکید بر این 
که اســتقلال برای دیدار با همنام اهوازی 
خود برنامه و هدف خاصی نداشــت گفت: 
در کنار این موارد تیم نکونام هنوز نتوانسته 
به هماهنگی کامل برای ارایــه فوتبال زیبا 

برسد.
هاشــم حیدری در خصوص شکست یک بر 
صفر اســتقلال در هفته سوم لیگ برتر برابر 
همنام اهوازی خود گفت: استقلال در روزی 
نتیجه را واگذار کرد که چند موقعیت خوب 
را به راحتی از دســت داد و نشان داد که این 
تیم تمرکز لازم را برای این دیدار نداشــته 

است.
مهاجم سابق تیم فوتبال استقلال که سال 
ها برای این تیم به میدان رفته است در ادامه 
خاطرنشــان کرد: فکر می کنم ســه عامل 
اصلی باعث شکست اســتقلال در اهواز شد 
که باید در مورد هر کدام بــه طور جداگانه 

صحبت کرد.
حیدری خاطرنشــان کرد: عامل اول نبود 
هماهنگی در تیم بود، نفــرات جدید هنوز 
با بازیکنان گذشــته بــه هماهنگی کامل 
نرســیده اند ضمن اینکه بازی که استقلال 
از خود نشان داد این حس را به وجود آورده 
بود کــه کادر فنی پلن هــای دیگری برای 
موفقیت در این دیدار نداشــت و استقلال 
تنها با یک شیوه بازی می کرد ضمن اینکه 
بعد از دریافت گل در دقایق پایانی استقلال 
تمام تمرکز خود را روی ارســال های بلند 
گذاشت اما استقلال خوزســتان که از این 
تاکتیک اســتقلال آگاه بود به خوبی بازی 
را در اختیــار گرفته بود و اجــازه نداد آبی 

های تهرانی بتواننــد از موقعیت هایی که 
به دســت آمده اســتفاده کرده و بازی را به 

تساوی بکشانند.
این پیشکســوت فوتبال ادامه داد: عامل 
دوم اتفاقاتی بود که در روزهای گذشــته 
برای استقلال به وجود آمد. مگر می شود 
تیمی بازی داشته باشد اما نداند در کدام 

ورزشگاه باید به مصاف حریف برود. 
تا شــب قبل از بازی هم اســتقلال نمی 
دانســت در کدام زمین باید بازی کند. آیا 
زمین هایی که قرار بود اســتقلال در آنها 
با حریفش دیدار کند چمن مناســب و با 

کیفیتی دارد؟ 
اینها همه باعث می شــود یــک تیم نتواند 

تمرکز لازم داشته باشد.
حیدری ادامــه داد: در اینکه اســتقلال 
بدون هدف بازی کرد و نتوانســت نمایش 
قابل قبولی از خود ارائه کند شکی نیست 
اما اینکه یک تیم نمی دانــد که کجا باید 
بازی کند این هم یک موضوع بســیار مهم 
اســت که می تواند در نتیجه نگرفتن یک 

تیم بسیار تاثیرگذار باشد.
مهاجم ســابق تیم فوتبال پاس خاطرنشان 
کرد: یکی دیگــر از دلایل عدم نتیجه گیری 
استقلال در هفته ســوم را اینچنین توضیح 
داد: وضعیــت بازیکنــان اســتقلال هنوز 
مشخص نیســت چرا نباید بلانکو تا آخرین 
لحظه بداند که آیا می تواند بازی کند یا خیر. 
این اتفاق باعث می شود بازیکن تمرکز لازم 
را نداشته باشد. استرس زیادی پیدا می کند 
چون تکلیفش مشخص نیست و در مجموع 
استقلال به اعتقاد من به خاطر این سه دلیل 

نتیجه را واگذار کرد و اگر کادر فنی بخواهد 
همچنان با این روند ادامه دهد به طور حتم 
روزهای ســختی در انتظار آبی پوشان خواه 

بود.
کارشناس فوتبال در مورد عملکرد خطوط 
اســتقلال در هفته ســوم گفت: اشتباهات 
مدافعان باعث شده تا حسینی که در فصل 
قبل بهترین عملکرد را داشــت حالا در سه 
بازی چهار بار دروازه اش باز شود و این نشان 
می دهد خط دفاع اســتقلال فصل بســیار 
سختی را خواهد داشت و اگر بخواهد همین 
روند را ادامه دهد مطمئنا گل های بیشتری 
دریافت خواهــد کرد و نتایــج قابل قبولی 

نخواهد گرفت.
وی افــزود: دروازه بان هر چقــدر هم آماده 
باشــد وقتی مدافعان دچار اشــتباه شوند 
دروازه اش باز خواهد شد بنابراین آنقدر که 
می توان از خط دفاع انتقاد کرد نباید دروازه 

بان را مورد نقد قرار داد. 
در خط هافبک با آمــدن بازیکنان خارجی 
جدید شــرایط برای اســتقلال بهتر شده 
اســت اما هنوز آنهــا بــه هماهنگی کامل 
دســت پیدا نکرده اند ولی اعتقاد دارم در 
یکی، دو دیدار آینده آنهــا با توجه به اینکه 
در تیم های بزرگ بازی کــرده اند به طور 
کامل به هماهنگی خواهند رســید و تاثیر 
بیشــتری در روند تیم خواهند داشــت و 
در خط حمله هنوز نتوانســته ایم شرایط 

خوبی داشته باشیم.
مهاجم ســابق آبی پوشــان ادامه داد: از 
بلانکو انتظار نمی رفت بهتر از این باشــد 
چون او تا دقایق پایانی نمی دانســت چه 

اتفاقی برایش خواهد افتــاد و در مجموع 
اســتقلال عملکرد خوبی نداشت، برنامه 
خاصی برای این بازی نداشت، مدافعانش 
پراشتباه بودند و مطمئنم نکونام خودش 
هم از این قضیه مطلع اســت و باید در این 
روزهای تعطیلی لیگ بــه دلیل دو دیدار 
تیم ملی تیمــش را از لحاظ روحی و روانی 
و مسائل فنی آماده کند تا بتواند به نتیجه 
ای که خودش، بازیکنانش و هواداران می 

خواهند برسد.
وی در پایان و در خصوص شــعارهایی که 
روز گذشته علیه ســرمربی تیم داده شد 
و برخــی از هواداران خواســتار برکناری 
نکونام شــدند، گفت: هواداران باید صبور 

باشند، درست است اســتقلال خوب نبود 
اما نباید با گذشــت ســه هفته این چنین 
علیه ســرمربی و دیگر اعضــای کادر فنی 
موضع بگیرنــد. بهتر اســت همه آرامش 
را حفــظ کننــد، از تیم حمایــت کنند و 
اجازه دهند کادر فنــی در این تعطیلات 
۲۰ روزه تیم را به شــرایط آرمانی برساند 
با شــعار رها کن، حیــا کن هیــچ تیمی 
موفق نخواهد شد و بیشــتر برای بازیکنان 
استرس به وجود می آید پس از طرفداران 
استقلال می خواهم حرفه ای تر فکر کنند 
تا کادر فنی هم بتواند اشتباهات گذشته را 
جبران کرده و در هفته های پیش رو نتایج 

قابل قبولی کسب کند.

ستاره طلایی تکواندو از رازهای قهرمانی اش می گوید
 در کودکی بیماری وحشتناکی داشتم

 ملی پوش جوان و مطرح تکواندو ایران و دارنــده مدال طلای المپیک 
پاریس، گفت: از غرور متنفرم و هیچگاه تغییر نمی کنم. من همان آرین 

قبل از المپیک هستم و افتخارم جنگیدن برای پرچم کشورم است.
 آرین ســلیمی نامی ماندگار در تکواندو و ورزش ایران است که توانست 
در اوج جوانی با ارائه مبارزاتی تحسین برانگیز به مدال طلای بازی های 

المپیک پاریس دست یابد.
او گفت وگویی خواندنی انجام داده که شرح آن را در زیر می خوانید:

چه عواملی باعث کسب مدال طلا شد؟
این موفقیت حاصل زحمات یــک تیم بود. ممنونم از کســانی که این 
بســتر را برای موفقیت تکواندوکاران در پاریس فراهم کردند. از رئیس 
فدراسیون، مدیرفنی تیم های ملی و کادر فنی تیم ملی تشکر می کنم، 

چراکه این آمادگی و رسیدن به طلا را مدیون آنها هستم.

در المپیک خیلی آماده بودی و در اوج جوانی مبارزات بسیار 
پخته ای انجام دادید.

هرچند در اوج جوانی هستم، اما در دو ســال گذشته، مسابقات مهمی 
مثل قهرمانی جهان و بازی های آسیایی را تجربه کردم و در آن مدال آور 
بودم. در هر مسابقه به ســبد تاکتیکی خودم اضافه کردم و در المپیک، 

آموخته هایم به من کمک کرد و با استفاده از آنها به موفقیت رسیدم.

هنوز در اول راه قهرمانی هستید، برنامه ها و اهداف بعدی شما 
چیست؟

من پله به پله پیش مــی روم و فعلا در حال ریکاوری هســتم و درمان 
آسیب دیدگی ها هستم تا برای مسابقات بعدی آماده شوم.

اکنون چهره  مطرحی در کشــور و برای جوانان هستید. چه 
توصیه ای برای جوانانی دارید که می خواهند روزی مثل آرین 

سلیمی شوند؟
من کوچک همه بوده و هســتم و هیچگاه حس نمی کنــم آدم بزرگی 
شــده ام. از غرور متنفرم و هیچ تفاوتی با گذشته ندارم. وقتی وارد زمین 
مسابقه می شــوم، فقط برای شــادی مردم و پرچم کشورم می جنگم، 
مثل شــهیدانی که هشت ســال در جبهه ها جنگیدند. مطمئن هستم 
جوانان باغیرت کشورم نیز همینگونه هســتند و مطمئن باشید نسل 
بعدی، خیلی قوی تر از ما هســتند. از آنها می خواهم تمام توان خود را 
برای رسیدن به اهداف شان به کار بگیرند و فقط برای پرچم کشورشان 

بجنگند.

شما در کودکی بیمار سختی داشــتید و حالا قهرمان المپیک 
هستید که موضوع بزرگی اســت. چقدر تلاش کردید به این 

هدف برسید و خانواده تان چه نقشی داشتند؟

در بچگی خیلی ســختگی کشیدم. درمان های دشــواری که روی من 
انجام می شد، بسیار وحشــتناک بود و وقتی آنها را به یاد می آورم واقعا 
ناراحت می شــوم. خانواده ام خیلی برایم زحمت کشیدند و خدا را شکر 
می کنم اکنون می توان راه بروم، چه برســد که قهرمان المپیک شده ام. 
خانواده من از زندگی خود گذشــتند تا بتوانم پاهایم را صاف نگه دارم، 

نمی دانید چه روزهای سختی بود و فقط باید خدا را شکر کنم.

به نظر می رسد علاقه مند به کریستیانو رونالدو هستید. در بین 
تیم های ایران و خارجی به کدوم تیم ها علاقه دارید؟

رونالدو را خیلی دوست دارم و مثل خیلی ها وقتی بچه بودم و بازی او را 
در منچستریونایتد دیدم، طرفدار او شدم. رونالدو به هر تیمی رفت، من 
هوادار ان تیم بودم. جام جهانی، یورو و جام ملت های آســیا را پیگیری 

می کنم، اما دیدگر بازی ها را نمی بینم.

 استقلال و پرسپولیس به خودشان بیایند
 نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال، گفت: استقلال و پرسپولیس برای 
میزبانی در دیدارهای لیگ نخبگان آســیا به خودشــان بیایند، چون 

فدراسیون نمی تواند همه کارها را انجام دهد.
مهدی محمدنبی پس از بازدید از ورزشگاه شــهدای شهر قدس برای 
میزبانی از تیم های فوتبال اســتقلال و پرســپولیس در لیگ نخبگان 
آسیا، اظهار داشت: با هم افزایی بین فدراســیون فوتبال، سازمان لیگ 
و شهردار و همکاران او، مسائل مختلف که مطرح شد، برطرف می شود. 
در جریان باشــید باشگاه اســتقلال نامه ای به فدراســیون فوتبال زد 
و اســتادیوم آزادی را برای اولویت اول معرفی کرد، امــا به دلیل اینکه 
این استادیوم آماده نیســت، در نامه بعدی شهر قدس را معرفی کردند. 
باشگاه پرســپولیس تاکنون نامه ای نزده اســت. در جلسه هم گفتیم 
هر چه سریعتر باشگاه پرسپولیس، اســتادیوم میزبان لیگ نخبگان را 
اعلام کند.وی افزود: با زحماتی که در اســتادیوم شــهر قدس کشیده 
شده، قطعا خیلی از مســابقات را در آن برگزار می کنیم. حتی مسابقات 
رده های پایه در ســطوح ملی را در اینجا می توانیم برگزار کنیم، چون 
ظرفیت دارد. این فضا و موقعیت کمک می کند تا فوتبال کشور، کمبود 

زمین را برطرف کند.
نایب رئیس اول فدراســیون فوتبال در پاســخ به این پرســش که آیا 
ظرفیت ورزشــگاه شــهر قدس برای میزبانی از تماشــاگران در لیگ 
نخبگان به مشکل برمی خورد یا نه؟ گفت: فدراســیون فوتبال و دیگر 
ارگان ها تســهیل گر هستند و باشــگاه های اســتقلال و پرسپولیس 
مختارند، ورزشگاهشــان را خودشــان انتخاب کنند. بایــد به نحوی 
اطلاع رسانی  شــود که بیش از فروش بلیط، به ورزشگاه مراجعه شود. 
شورای تامین باید در این خصوص تصمیم بگیرد. کنفدراسیون فوتبال 

آسیا در این مورد همکاری می کند.
نبی عنوان کرد: باشــگاه ها میزبان هســتند و باید بیشــتر مشارکت 
کنند. آن ها مجمع و صاحبان ســهام دارند و باید به خودشــان بیایند. 
نباید بگویند همه چیز را فدراسیون انجام دهد. باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس به هر دلیلی کنار ایســتاده اند و فقط چالش هایی که دارند 
و نیازهایشان را عنوان کرده اند. ســوالی که مطرح می شود این است آیا 

این دو باشگاه برای حل مشکلات کاری کرده اند؟
وی در مورد VAR و مشــکلات آن در لیگ برتر گفــت: هر چیزی در 
شروعش با مشکلاتی مواجه اســت. این موضوع بع فدراسیون فوتبال 
مربوط نیســت. دوربین ها باید به صدا و ســیما وصل باشــد. همکاری 
صورت گرفته اما حالا به هر دلیلی مشــکلاتی به وجود آمده است.نبی 
در مورد بازی های تیم ملی فوتبــال در انتخاب جام جهانی عنوان کرد: 
گروه ســختی داریم و به نظرم گروه ما از دیگر گروه ها ســخت تر است. 
امیر قلعه نویی ســرمربی تیم ملی آنالیز خوبی از حریفان داشته است. 

لژونرهای تیم مستقیم به اصفهان خواهند آمد تا تیم تکمیل شود.



ایلام –حسن بیگی  مدیرکل بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی استان ایلام گفت: همزمان با هفته 
دولت ۲۱ پروژه با اعتبار بیش از ۵۳۴ میلیارد ریال 
در حوزه عمران روستایی )آسفالت معابر و اجرای 
طرح هادی( و طرح ملی نهظت مسکن در روستاها 
و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت این استان 

افتتاح و به بهره رداری می رسد.
حبیب الله محبی با گرامیداشت هفته دولت اظهار 
کرد: همزمان با هفته دولت، ۶ هزار و سی مین واحد 
مسکونی در قالب طرح ملی نهضت مسکن در 
روستاها و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت استان 

ایلام افتتاح و به بهره برداری می رسد.
از طرح هادی روستایی  بهره برداری  افزود:  وی 
و آسفالت معابر در روستای طولاب شهرستان 
ایلام، روستاهای گنبد پیرمحمد و چم انار سفی 
شهرستان ملکشاهی، روستاهای باغله و کله جوب 
شهرستان سیروان و روستای بیشه دراز شهرستان 

دهلران از دیگر طرح های افتتاحی بنیاد مسکن 
ایلام به مناسبت گرامیداشت هفته دولت است.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان ایلام 
یادآور شد: در هفته دولت، آسفالت معابر روستاهای 
وارگه، کل کل، فاطمیه، جان جان، گدمه، گلمه، 
صیدنظری علیا، زنجیره علیا، لتَاب، بردل، طاق 
گاورین و سَنگ سفید از توابع شهرستان چرداول 
با ۷۶ هزار متر مربع نیز افتتاح و بهره برداری خواهد 
شد. به گفته محبی، در این ایام)هفته دولت( در 
سراسر استان ۱۱۲ هزار و ۳۰۰ متر مربع آسفالت 
و سه هزار و ۳۳۰ متر مربع سنگ فرش و کف سازی 
بتنی در سطح روستاهای استان به بهره برداری می 
رسد. وی بیان کرد: این مهم به برکت نظام جمهوری 
اسلامی موجب دگرگون شدن، توسعه و آبادانی و 
است.  استان شده  زدایی روستاهای  محرومیت 
مدیرکل بنیاد مسکن ایلام با بیان اینکه از طرح 
هادی به عنوان یک طرح هدایتگر در روستاها یاد 

می شود، بیان کرد: به عبارتی طرح هادی هدایت 
کننده معابر و مسیرهای یک روستا برای مشخص 
کردن زیرساخت های آن است تا هر خدمتی که از 
سوی هر دستگاهی انجام می شود، براساس طرح 
هادی آن روستا باشد و در واقع طرح هادی، بیانگر و 
هدایت کننده توسعه هر منطقه خواهد بود و از این 
رو کاربرد روستاها براساس آن دیده و تعریف شده 
است. محبی، دورنمای طرح هادی در روستاهای 
استان را بسیار روشن و مثبت دانست و افزود: در 
این طرح هم به بعُد طراحی و هم به بخش اشتغال 
و معیشت روستاییان توجه خاصی شده و در صورت 
اجرای صحیح و دقیق آن بهسازی، نوسازی و توسعه 
مناطق روستایی و در نهایت ماندگاری روستاییان را 
در روستاها با تامین معیشت آنان به همراه خواهد 
های  زیرساخت  بهبود  محبی،  گفته  به  داشت. 
روستاها در توسعه پایدار این مناطق و ایجاد انگیزه 
برای روستاییان موجب شده در راستای سیاست ها 

و راهبردهای توسعه ای مسکن در کشور گام های 
با  مطابق  نیز  مسکن  بنیاد  و  بردارد  مطلوبی 

رویکردهای و راهبردهای حمایتی از اقشار ضعیف 
جامعه حرکت کند

سنندج-فاطمه ملایی  همزمان با هفته دولت، مراسم 
افتتاح طرح های عمرانی، ارتباطی، خدماتی در هفته دولت 
شهردار  کردستان،  استاندار  حضور  با  وبینار  صورت  به 
سنندج و جمعی از مدیران و فرمانداران به صورت وبیناری 
در سالن شهدای گمنام استانداری برگزار شد و ۴۴۰ پروژه 

به ارزش ۵۸۲ میلیارد تومان در سطح استان در حوزه 
مخابرات، شرکت زیر ساخت، توزیع  نیروی برق و مسکن 

مددجویی کمیته امداد به بهره برداری رسید.
ضمن  پروژه ها  این  افتتاح  آیین  در  کردستان  استاندار 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای شاخص دولت، برای آغاز 

بکار  دولت چهاردهم آرزوی موفقیت کرد.
راشاکریم  بزرگ  خداوند  داشت:  اظهار  کوشا  زارعی 
رویکردهایی که در استان داشته ایم منطبق با دیدگاه های 

مقام معظم رهبری بوده است .
وی با بیان اینکه طی سه سال گذشته اقدامات جهشی در 
بسیاری از حوزه ها در استان شروع و به سر انجام رسیده 
ارتباطات،  ادامه داد: دستگاه های مختلف به ویژه  است، 
مخابرات، کمیته امداد و شرکت برق، کارنامه درخشانی در 

خدمت به مردم دارند.
استاندار کردستان با اشاره به اینکه در حوزه زیرساخت، 
پیشرفت در محورهای استان کاملا محسوس است و بالاتر 
حوزه  در  افزود:  داشته ایم،  عملکرد  کشوری  میانگین  از 
مخابرات بیش از دو سه مقطع، پروژه های زیادی با اعتبارات 

قابل توجهی در کردستان افتتاح شده است.
بر اساس این گزارش در دولت سیزدهم ۲۹۲ پروژه اتصال 
روستاها به شبکه ملی اطلاعات در استان آغاز و ۳۱۲ طرح با 

هفت هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال اجرا شد.
در حال حاضر از هزار و ۳۱۰ روستای بالای ۲۰ خانوار 
استان، هزار و ۲۲۲ روستا )معادل ۹۳.۳ درصد روستاها( به 

شبکه ملی اطلاعات متصل هستند.
به مناسبت هفته دولت، امروز، ۱۰ طرح ارتباطی شامل 
احداث و ارتقا سایت های تلفن همراه  با ۲ هزار و ۳۷۰ میلیارد 

ریال سرمایه گذاری در استان به بهره برداری می رسد که ۷۷ 
روستا را تحت پوشش قرار می دهد.

همچنین امروز به صورت همزمان ۲۴۴ طرح با ۲ هزار 
در  سرمایه گذاری  ریال  میلیون   ۴۱۰ و  میلیارد   ۲۶۴ و 
شهرستان های مختلف استان کردستان افتتاح شد، این 
پروژه ها شامل سایت های تلفن همراه، دیتا، تلفن ثابت و 

فیبرنوری است.
امروز همواره ۱۰۰ واحد مسکن روستایی مددجویان کمیته 
امداد امام)ره( تحویل متقاضیان شد کما اینکه واحدهای 
تحویل داده شده شامل ۲۴ واحد در سنندج، در قروه ۱۶ واحد، 
دهگلان چهار واحد، سروآباد هفت واحد، کامیاران ۱۳ واحد، 

دیواندره ۲۰، بانه ۲، بیجار ۱۰ و مریوان چهار واحد است.
مددجو،   ۳۰۰ و  هزار   ۱۰ اجتماعی  بیمه  حق  پرداخت 
 ۸۸۰ ارزش  به  مددجو   ۲۲۰ به  مسکن  ودیعه  پرداخت 
میلیارد ریال و خرید و ساخت ۲ هزار و ۱۵۰ واحد مسکن 
شهری و روستایی به ارزش هزار و ۶۴۰ میلیارد ریال برای 
مددجویان، از جمله اقدامات انجام شده در طول سه سال 

گذشته بوده است.
همچنین به مناسبت هفته دولت، ۱۹ طرح حوزه برق با 
اعتبار ۶۹۰ میلیارد ریال به بهره برداری می رسد  این پروژه ها 
بیشتر با هدف توسعه و احداث شبکه تامین برق متقاضیان 

جدید و اصلاح و بهینه سازی شبکه افتتاح می شود.

گرگان-مهنازمحمدزمانی  اقدمات انجام شده در حوزه 
توسعه شهری کردکوی در سه سال اخیر بسیار  زیاد بوده است 
اما این شهر ستان همچنان نیازمند تلاشهای بیشتری برای 
توسعه شهری است چرا که ظزفیت جذب گردشگر بیشتر 
و درامدزایی از محل اجرای طرح های گردشگری و سرمایه 
گذاری را دارد. جرجانی در رابطه با تعامل شورا و شهرداری 
هم اظهار کرد: بدون شک همواره اختلاف سلیقه و نظر در 
شورا و شهرداری وجود داشته و همین اختلاف نظرها است 
که موجب توسعه می شود اما اگر شوراییان و شهردار بتوانند 
با تعامل به حل مسائل پرداخته و زمان را برای رفع مشکلات 
شهری شهروندان بگذارند بدون شک نفع آن به مردم می 
رسد. جرجانی گفت:المان دروازه قرآن نیز در وردی و خروجی 
گرگان به کردکوی از دیگر برنامه های اجرائی شهرداری بوده 
که هم اکنون ۷۰درصد پیشرفت فیزیکی داشته و امید داریم 

پس از مصوبه جدید شورای شهر به زودی به اتمام برسدشهردار 
کردکوی اظهار کرد: طرح تفضیلی شهر کردکوی نیز پس از 
طرح هادی تدوین شد که نقش مهمی در توسعه شهری دارد 
. وی افزود: موافقت اجرای طرح تفریحی پارک آبی در آب بندان 
این شهرستان که یکی از مناطق تفریحی است و در حاکمیت 
شهرداری قرار دارد از میراث فرهنگی گرفته شده است.  شهردار 
کردکوی با شااره به اینکه ساختمان گرمخانه این شهرستان 
نیز احداث و آمده بهره برداری است هم گفت: این ساختمان با 
اعتباری ۱۰۰ میلیون تومانی ساخته شده است که در زمستان 
مورد استفاده افراد نیازمند قرار می گیرد . وی افزود: اجرای طرح 
دوربین های مدار بسته در شهرستان کردکوی که سه سال قبل 
از این اجرا نشده بود از دیگر برنامه های مهم توسعه شهری بود 
که هم اکنون تعداد ۴۰ دوربین با هارد و پورت قوی نصب شده 
است که ۶ دوربین آن پلاک خوان است . جرجانی ادامه داد: طی 

۵ ماهه اخیر۱۳ میلیارد تومان برای بهسازی و آسفالت معابر، 
کوچه ها و خیابانهای کردکوی هزینه شده که تا پایان سال ادامه 
خواهد داشت   شهردار کردکوی در ادامه افزود: بازارچه مرغ 
و ماهی این شهرستان با ۱۲۰ متر مربع و ۵۰۰ میلیون تومان 
اعتبار به بهره برداری رسیده است و بازارچه صنایع دستی نیز 
با ۴ غرفه در پارک کردکوی اماده واگذاری به زنان سرپرست 
خانوار است. وی افزود: مطالعات دفع ابهای سطحی از سه سال 
پیش شروع شد و با فعالیت های شبانه روزی پرسنل کانالی برای 
هدایت این آبها احداث شد و هم اکنون این آبها به جای ورود 
به منازل مردم و تجمع در کوچه و خیابانها به سمت رودخانه 
قاضی محله هدایت می شود. جرجانی بیان کرد: پارک محله 
والاغوز با پیش بینی اعتبار ۶۰۰ میلیون تومانی تا ۵۰ روز دیگر 
از نمونه طرح های هفته دولت است که به بهره برداری خواهد 
رسید. وی ادامه داد: در ادامه این تغییرات پارک محله فرهنگیان 

نیز با ۷۰ درصد عملیات اجرائی و پیش بینی ۹۰۰ میلیون 
تومانی اعتبار در دست اقدام است که امید داریم به زودی 
افتتاح و مورد بهره برداری قرار گیرد.   ابراهیم جرجانی اظهار 
کرد: شهرستان کردکوی در سه سال اخیر تغییرات بسیار زیادی 
در حوزه عمرانی و زیبا سازی شهری داشته است به گونه ای به 
گفته شهروندان قابل مقایسه با قبل از این دوره نیست. وی افزود: 
معضل جمع آوری زباله ها از بزرگترین مشکلات این شهرستان 
بود که طی این مدت با افزایش نیروهای پاکبان و ماشین های 
جمع آوری زباله ، عم اکنون عاری از هر گونه زباله و آلودگی در 
سحط شهر است. جرجانی گفت: در گذشته مشکل حمل زباله 
ها و شیرابه های حاصل از آن به شدت مورد شکایت شهروندان 
بود که با اجرای طرح های مذکور و بهسازی سکوی حمل زباله 
این مشکلات به طور کلی برطرف شد و هم اکنون کردکوی یکی 

از پاک ترین سکوهای حمل زباله را دارد.

 کرمانشاه-حسنا فخارزاده   مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق استان کرمانشاه از افتتاح ۴۰ طرح عمرانی به ارزش 
۵۹۴ میلیارد تومان در هفته دولت خبر داد. مهندس محمد 
مرادی به تشریح طرح های عمرانی برق رسانی قابل افتتاح 
استان کرمانشاه در هفته دولت پرداخت و اظهار داشت: در 
مجموع ۲۵ طرح عمرانی برق رسانی به ارزش ۳۰۷ میلیارد 
تومان در  استان آماده افتتاح است. وی گفت: افتتاح ۶ طرح 
برقرسانی به روستاهای بدون برق استان به ارزش بیش از ۱۱۴ 
میلیارد تومان در زمره برنامه های این هفته قرار دارد که این 

روستاها در شهر های کرمانشاه و سرپل ذهاب قرار دارند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان از انجام عملیات 

اصلاح و بهینه سازی شبکه توزیع برق در استان خبر داد و افزود: 
۹ طرح اصلاح و بهینه سازی شبکه برق به ارزش ۱۲۷ میلیارد 
تومان طی این هفته در ۹ شهرستان استان افتتاح خواهد شد. 
وی در مورد مقاوم سازی شبکه فشار متوسط نیز اعلام کرد: در 
هفته دولت ۸ طرح مقاوم سازی شبکه فشار متوسط به ارزش 
۳۹ میلیارد تومان در ۵ شهرستان اسلام آباد غرب، ثلاث باباجانی، 
جوانرود، دالاهو، روانسر و سرپل ذهاب افتتاح می شود. مرادی در 
ادامه به احداث خطوط ۲۰ کیلوولت و ترانسفورماتور هوایی در 

روستای نهرابی شهرستان روانسر اشاره داشت و گفت: احداث 
شبکه فشار متوسط هوایی و پست هوایی روستای قارلق کنگاور 
و استحکام سازی شبکه فشار متوسط هوایی فیدرهای سطر 
در سنقر و آب باریک، سمنگان و عزیزآباد صحنه از دیگر طرح 
های قابل افتتاح در هفته دولت می باشد. وی در ادامه به طرح 
های قابل کلنگ زنی در هفته دولت اشاره کرد و افزود: در این 
هفته ۱۵ طرح با ارزشی بالغ بر ۲۸۷ میلیارد تومان کلنگ زنی 
می شود. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 

به تشریح طرح های آماده کلنگ زنی پرداخت و گفت: ۹ طرح 
اصلاح و بهینه سازی شبکه برق در هفته دولت کلنگ زنی می 
شود که ارزش این طرح ها بالغ بر ۲۷۰ میلیارد تومان می باشد. 
وی ادامه داد: نصب چراغ های ۱۸ وات ال ای دی روستایی در 
شهرستان های صحنه، سنقر و هرسین، احداث و بهینه سازی 
برق روشنایی روستای هجیج پاوه و احداث روشنایی روستاهای 
ثلاث باباجانی از دیگر طرح های آماده کلنگ زنی در این هفته می 
باشند. مرادی در پایان با اشاره به فشار کار ناشی از گرمای شدید 
هوا در این روزهای داغ تابستان و دشواری های تامین برق پایدار، 
بر ادامه روند توسعه و بهبود شبکه برق استان با هدف افزایش 

رضایتمندی مشترکان تاکید کرد.

کردستان

گلستان

کرمانشاه

همزمان  هفته دولت؛

وژه ارتباطی، عمرانی و خدماتی در استان کردستان افتتاح شد  ۴۴۰ پر

شهردار کردکوی :

غ و ماهی کردکوی با اعتبار 500 میلیون تومان به بهره برداری رسید  بازارچه مر

به مناسبت هفته دولت صورت گرفت؛

وژه شرکت توزیع برق استان کرمانشاه  افتتاح و کلنگ زنی ۴۰ پر

اصفهان-مریم مومنی  علیرضا ارغایی، مدیرعامل مجتمع 
صنعتی اسفراین در حاشیه شانزدهمین نمایشگاه متالکس با 
تاکید بر اینکه فولاد مبارکه بزرگ ترین شرکت برای شروع 
فرآیند بومی سازی در کشور محسوب می شود، توضیح داد: 
یکی از دستاوردهای ما و مجتمع فولاد مبارکه برای نمایشگاه 
متالکس سال آینده رونمایی از ماشین و تجهیزات سنگین برای 
اولین بار در ایران خواهد بود. شانزدهمین نمایشگاه متالکس 
با حضور تولیدکنندگان بزرگ ایران در محل نمایشگاه های 
بین المللی اصفهان در حال برگزاری است. علیرضا ارغایی، 
مدیرعامل مجتمع صنعتی اسفراین یکی از تولیدکنندگان 
مطرح در حوزه فولاد کشور با اشاره به شرایط مطلوب نمایشگاه 
متالکس، به خبرنگار ایراسین گفت: ما در نمایشگاه امسال 
اصفهان مانند سال گذشته موفق به برقراری ارتباط با مشتریان 
و کارفرمایان خود شدیم که یکی از بزرگ ترین مشتریان ما در 
طول سال های گذشته مجتمع فولاد مبارکه بوده است. فولاد 
مبارکه با اعتماد و اطمینان به ما طی سال ها اخیر ثابت کرد که 
بزرگ ترین شرکت برای شروع فرآیند بومی سازی در کشور 
محسوب می شود. ارغایی ادامه داد: بزرگ ترین بومی سازی ما 
در بخش فولاد مرتبط به حوزه غلتک های پشتیبان است و این 
حوزه را یک گام جلوتر برده ایم و برنامه ریزی های لازم صورت 
گرفته است. همچنین طی بازدید دکتر طیب نیا، مدیرعامل 

محترم فولاد مبارکه از غرفه مجتمع صنعتی اسفراین در 
شانزدهمین نمایشگاه متالکس صحبت هایی پیرامون ساخت 
ماشین صورت گرفت. مدیرعامل این مجتمع صنعتی با تاکید 
بر فراهم آوردن زمینه تولید ماشین برای اولین بار در ایران 
توضیح داد: ما آمادگی خود را برای ساخت ماشین برای اولین 
بار در ایران پس از ۴۴ سال اعلام کردیم ولی تولید ماشین به 
همتی قوی نیاز دارد که این همت فقط از طرف فولاد مبارکه 
میسر است. از آنجایی که فولاد مبارکه همیشه پیش قراول بومی 
سازی بوده، انتظار داریم مانند تمامی این سال ها به ما اطمینان 
داشته و مورد حمایت قرار گیریم تا پروسه تولید تجهیزات و 
قطعات سنگین عملیاتی شود. درنهایت یکی از دستاوردهای 
ما و فولاد مبارکه برای نمایشگاه متالکس سال آینده رونمایی از 

ماشین و تجهیزات سنگین خواهد بود. 

شهرکرد-مصطفوی  رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان چهارمحال و بختیاری از لزوم 

استفاده از منابع آب سطحی پایدار برای شرب خبر داد
محمد کریمی در جلسه ایی که با حضور معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استاندار، نماینده مردم شریف شهرستانهای 
خانمیرزا، لردگان و فلارد، امام جمعه خانمیرزا، فرماندار، 
در  شهرستانی  و  استانی  مدیران  دیگر  و  بخشداران 
خانمیرزا برگزار شد گفت: با برنامه ریزی های انجام شده 
می توان استفاده از منابع آب سطحی را افزایش داد تا 
کمک شایانی به حفظ منابع آب زیر زمینی شود. مهندس 
کریمی افزود: در صورت حمایت و همکاری مسئولین، 
شرکت آب و فاضلاب علاوه بر این که می تواند با استفاده 
از آبهای سطحی شناسایی شده برداشت آب از ۲۹ چاه این 

منطقه را متوقف کند حتی می تواند از آب این منابع به 
شهرستان لردگان و فلارد هم آبرسانی نماید. مدیرعامل 
شرکت آبفای چهارمحال و بختیاری از انعقاد قرارداد سوم 
محرومیت زدایی توسط قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( 
نیز خبر داد که به زودی ابلاغ می شود. فرماندار شهرستان 
خانمیرزا هم گفت اعتقاد داریم مردم ولی نعمت ما هستند 
به همین خاطر در هفته دولت پروژه هایی که با اعتبار 
۲۰۰ میلیارد تومان تکمیل شده مورد بهره برداری قرار 
گرفت. آقای خالدی گفت: تلاش برای ارائه خدمت بیشتر 
به مردم و جلوگیری از بوجود آمدن تنش آبی در روستاها 
مردم شریف  نماینده  است.  درخواست  مورد  همچنان 
شهرستانهای خانمیرزا، لردگان و فلارد هم ضمن تشکر 
از تلاش مسئولان افزود: انشالله با تمهیدات اندیشیده شده 
و اعمال مدیریت جهادی بزودی شاهد کارهای ماندگاری 
برای منتفع شدن مردم از آنها باشیم. آقای موسوی علاوه 
بر این که خواهان توجه بیشتر مسئولین به مناطق کمتر 
برخوردار شهرستانهای سه گانه حوزه انتخابیه خود شد 
افزود: با توجه به اینکه دوره مسئولیت ها کوتاه است سعی 
کنیم با وفاق و همدلی هر چه زودتر کارها را به سرانجام 
ایستگاه پمپاژ  این جلسه در  برسانیم. قابل ذکر است 
مجتمع آبرسانی ۳۴ روستایی چالگاه خانمیرزا برگزار شد.

اصفهان چهارمحال و بختیاری
مدیرعامل مجتمع صنعتی اسفراین مطرح کرد:

وع فرآیند بومی سازی کشور  فولاد مبارکه بزرگ ترین شرکت در شر
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت آبفا چهارمحال و بختیاری تاکید کرد: 

وم استفاده از منابع آب سطحی پایدار برای شرب   لز

همزمان با هفته دولت:

وژه بنیاد مسکن ایلام با اعتبار ۵۳۴ میلیارد ریال به بهره برداری می رسد ۲۱ پر

شهردار اعلام کرد:

وژه    اجرای بسته ۱۰۰ هزار میلیارد تومانی پر
طی هفته دولت در شیراز

 شیراز-چراغی  شهردار شیراز از اجرای بسته یک هزار میلیارد تومانی 
پروژه طی هفته دولت در این کلان شهر خبر داد. 

شهرک  انصارالمهدی)عج(  موکب  عزاداران  جمع  در  اسدی  محمدحسن 
سعدی شیراز ضمن تکریم یاد شهدای دولت به گام های بلند شورای اسلامی 
شهر و شهرداری شیراز در راستای توسعه این کلان شهر اشاره و بیان کرد: 
مدیریت شهری به مناسبت هفته دولت یک بسته ۱۰۰ هزار میلیارد تومانی 

پروژه را افتتاح و یا عملیات اجرایی آن را آغاز می کند.
وی با بیان اینکه در هیچ کجای کشور ابن حجم از پروژه تعریف نشده است و 
همه اینها مستند هستند، افزود: در دهه فجر سال گذشته بسته ۵۰ همتی را 

رونمایی شده است.
اسدی همچنین با اشاره به فعالیت شبانه روزی مدیریت شهری بیان کرد: یکی 
از اقداماتی که به طور ویژه در حال انجام است، گسترش و تقویت شبکه مترو و 
احداث خطوط چهارگانه آن به عنوان راهبردی اصلی بوده که شهروندان ادامه 

خط ۲ مترو و ساخت ایستگاه های آن را در همین منطقه نیز شاهد هستند.
شهردار شیراز با اشاره  به دیگر اقداماتی که در منطقه ۳ که تقریبا در مجاورت 
شهرک سعدی قرار دارند، پرداخت و گفت: پروژه های عمرانی و زیرساختی 
نظیر عملیات لوله گذاری محور دروازه قرآن، تعریض پل سلمان فارسی و 
سیل بند سعدی که باعث جلوگیری از تکرار حوادث سیل مهیب است، ازجمله 

اقدامات برای رفاه شهروندان است.
وی همچنین پیگیری و احداث پایانه سعدی و تملک مسیر سعدی-خرامه 
جهت تعریض آن را از دیگر دغدغه های مدیریت شهری برای رفاه مردم 

دانست.

آغاز عملیات ساخت ۳ هزار واحد مسکونی 
هوشمند در منطقه ویژه اقتصادی پیام

کرج-ترنم مظفری  عملیات اجرایی سه طرح عمرانی، اقامتی و اداری روز 
شنبه به مناسبت هفته دولت با حضور مجتبی عبداللهی استاندار البرز در 

منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام مستقر در این استان آغاز شد.
 ساخت سه هزارو۳۰۰ واحد مسکونی هوشمند در قالب ۱۴ بلوک در زمینی به 

مساحت ۶ هکتار یکی از این پروژه های عمرانی است.
همچنین احداث تیر پارک در زمینی به مساحت ۱۵ هزار متر مربع و مجتمع 
اداری با ۲ هزارو۳۸۰ متر مربع زیربنا با ۸۰ واحد اداری دیگر پروژه های عمرانی 

است که عملیات ساخت آنها آغاز شد.
برای اجرای این پروژه ها ۹۰ هزار میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافته است.

همچنین تفاهم نامه ساخت نیروگاه خورشیدی در زمینی به مساحت ۵۰ 
هکتار برای تامین ۳۳ مگاوات برق منطقه ویژه اقتصادی پیام با سرمایه گذار 

بخش خصوصی منعقد شد.

اقدامات درمانی دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
وز عملیات اربعین ۱۴۰۳ اهواز طی 22 ر

اهواز – محمد مجدم  دکتر میثم معزی به خدمات ارائه شده توسط اورژانس 
پیش بیمارستانی دانشگاه طی بیست و دو روز استقرار در مرز چذابه اشاره کرد 
و گفت: اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی اهواز به انجام ۷ هزار 
و ۵۰۴ ماموریت اورژانسی مبادرت ورزید که از این میان، ۶ هزار و ۶۶۴ بیمار 
به صورت سرپایی در محل درمان و ۸۴۰ بیمار به مراکز درمانی منطقه اعزام 
شدند. همچنین ۲ ماموریت توسط اورژانس هوایی به منظور انتقال سه مصدوم 
از مرز چذابه به بیمارستان های استان انجام شد. وی ادامه داد: این ماموریت ها 
شامل ۴۴۹ مصدوم حادثه ترافیکی، ۲۱۲۳ مورد گرمازدگی، ۷۱۲ مورد مشکل 
گوارشی، ۲۹ مورد اورژانس زنان، ۳۴۱ مورد بیمار قلبی، ۴۵۶ مورد با مشکل 
تنفسی و ۳۳۹۴ مورد سایر ماموریت ها بود. معزی در بخش دیگری از گفت وگوی 
خود به خدمات ارائه شده توسط درمانگاه مرزی چذابه و سالن سرد اشاره کرد 
و گفت: تعداد کل مراجعین به درمانگاه ۹۴۱۷ مورد بود که ۵۶ اعزامی به مراکز 
درمانی و بیمارستان های پشتیبان منطقه انجام شد و ۹۳۶۱ مورد در محل 
تحت درمان قرار گرفته و ترخیص شدند؛ همچنین ۱۴۱۸ نفر به سالن های سرد 
مستقر در پایانه مرزی چذابه مراجعه کردند که تمامی موارد به صورت سرپایی 
خدمات لازم را دریافت کرده و ترخیص انجام شد. معاون درمان دانشگاه ادامه 
داد: ۳۰ مصدوم حادثه ترافیکی، ۱۷۵۱ مورد با مشکل گرمازدگی، ۱۱۰۵ مورد 
با مشکل گوارشی، ۲۴ مورد اورژانس زنان، ۲۸۵ مورد با مشکل قلبی، ۴۷۳ مورد 
با مشکل تنفسی و تعداد ۵۷۴۹ مورد با سایر مشکلات به درمانگاه مرزی چذابه 
مراجعه کردند. دکتر میثم معزی در پایان گفت: ارائه خدمات توسط اورژانس 
بیمارستانی بخش دیگری از خدمات دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 
می باشد که طی بیست و دو روز با ۱۲۰۶ مراجعه کننده، ۱۰۵۲ درمان به صورت 
سرپایی و ترخیص، ۱۳۳ بستری عادی و نهایتا ۲۱ بستری ویژه، کار خود را به 

اتمام رساند.

 مدیرعامل شرکت عمران در مراسم افتتاح ساختمان 

نظام مهندسی بهارستان: 

 تاکنون از سهمیه ۱۹ هزار واحد مسکن این شهر 
۱۲ هزار واحد محقق و آغاز شده است. 

اصفهان-مریم مومنی  مهندس رحیمی در مراسم افتتاح ساختمان 
جدید نظام مهندسی بهارستان، با اشاره به اینکه تاکنون از سهمیه ۱۹ هزار 
واحد مسکن این شهر ۱۲ هزار واحد محقق شده است، اظهار کرد: این مهم جز 
با تلاش و همکاری مهندسان ناظر و مشاور پروژه ها امکان پذیر نبود و امروز نیز 
یک نمونه آن با افتتاح ساختمان جدید نظام مهندسی در بهارستان اتفاق افتاد.

به گزارش روابط عمومی شرکت عمران بهارستان،رحیمی تصریح کرد: از 
سازمان نظام مهندسی انتظار داریم که به شیوه نوینی ساخت ۱۹ هزار واحد 
مسکن ملی در بهارستان را اجرایی کند و در طرح ساختمان ها مصرف انرژی، 

فناوری های نوین ساختمانی و آب خاکستری مورد توجه باشد.
در پایان این مراسم از رؤسای سابق و فعلی دفتر نظام مهندسی ساختمان 
بهارستان و مهندس رحیمی مدیر عامل شرکت عمران بهارستان که نقش 

موثری در ساخت این ساختمان داشتند تقدیر و تشکر به عمل آمد.
پس از این مراسم با حضور دکتر قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اصفهان و مهندس رحیمی مدیرعامل شرکت عمران بهارستان، پروژه های 

نهضت ملی مسکن بهارستان مورد بازدید قرار گرفت. 

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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عباس علی آبادی:
و متعهد به اجرای برنامه هفتم  وزارت نیر

 توسعه است
وزیر نیرو با بیان اینکه وزارت نیــرو در دولت چهاردهم متعهد به اجرای 
برنامه هفتم توســعه اســت، افزود: حل چالش های صنعت آب و برق 
نیازمند وفاق ملی و تعامل همه جانبه وزارت نیرو با ســایر دستگاه های 
دولتی و فرادولتی اســت که  امیدواریم با حمایــت ویژه رئیس جمهور 

محترم در تحقق این مهم موفق باشیم.
عباس علی آبــادی در آئین تکریــم و معارفه وزرای نیــرو دولت های 
ســیزدهم و چهاردهم که با حضور علی اکبر محرابیــان و محمدرضا 
عارف، معــاون اول رئیس جمهور برگزار شــد، ضمن تشــکر از مقام 
معظم رهبری برای حمایت های مســتمر از تمامــی دولت ها به ویژه 
دولت ســیزدهم گفت: آب و برق دو عنصر حیاتی زندگی جوامع بشری 
محســوب می شــود و وزارت نیرو به عنوان متولی تأمین این دو عنصر 

حیاتی وظایف مهمی را در قبال مردم ایران بر عهده دارد.
وزیر نیرو با اشــاره بــه اینکه پس از انقلاب اســلامی پیشــرفت های 
ارزشمندی در دو صنعت آب و برق در کشــور محقق شده است، ادامه 
داد: در دهه های گذشته چه در صنعت آب و چه در صنعت برق جوانان 
و مهندسان ایرانی پیشرفت های چشمگیری داشته اند و شرایط این دو 
صنعت به لحاظ بهره مندی از فناوری های نوین مثبت ارزیابی می شود.

علی آبادی اضافه کــرد: وزارت نیرو در دوره جدید، خــود را متعهد به 
اجرای برنامه هفتم توسعه می داند و بر اساس برنامه ریزی های صورت 
گرفته متعهد هستیم متناسب با آنچه که قانون بر ما تکلیف کرده است 
تا پایان دوره نســبت به رفع ناترازی ها چه در بخش آب و چه در بخش 

برق اقدام کنیم.
وی با تأکید بر صداقت، تعهد کاری و اخلاق مداری در اجرای وظایف و 
تعهدات در قبال ملت بزرگ ایران خاطرنشان کرد: از تمامی همکارانم 
در صنعت آب و برق می خواهم تمام توان و انــرژی خود را بر روی اصل 
کارها متمرکز کنند و با بهره گیری حداکثری از ظرفیت شــرکت های 

دانش بنیان به دنبال حل چالش های آب و برق کشور باشند.
علی آبادی با دعوت از جامعه دانشــگاهی کشــور برای عرضه ایده ها و 
نوآوری های خود به منظور کمک به حل مشــکلات آب و برق کشــور 
ادامه داد: در دوره جدید تلاش می کنیم ضمن هماهنگی کامل با سایر 
دســتگاه های دولتی، قوه قضائیه و مقننه نهایت تــلاش خود را برای 
پیشــبرد طرح و برنامه های آب و برق کشــور منطبق بــر برنامه هفتم 

توسعه بکار بگیریم.

افزایش 3۵ هزار مگاواتی ظرفیت منصوبه نیروگاهی تا پایان 
برنامه هفتم

وزیر نیرو با بیان اینکه لازم است تا پایان برنامه هفتم توسعه به ظرفیت 
تولید برق کشور ۳۵ هزار مگاوات افزوده شود، اضافه کرد: در حال حاضر 
ظرفیت منصوبه نیروگاه های کشــور ۹۲ هزار مگاوات است که باید این 

رقم را به ۱۲۴ هزار مگاوات برسانیم.
عضو کابینه دولت چهاردهم در خصوص ضرورت توســعه انرژی های 
تجدیدپذیر نیز اظهار کرد: در حــال حاضر ظرفیت منصوبه انرژی های 
تجدیدپذیر کشور ۱۱۶۳ مگاوات است که بر اســاس برنامه ریزی ها و 

تکالیف قانونی این رقم را باید به ۱۲ هزار مگاوات برسانیم.
وی با بیان اینکه راندمان نیروگاه های کشــور در حال حاضر ۳۹ درصد 
اســت، افزود: برنامه ریزی ویژه ای را برای ارتقای راندمان نیروگاه های 
کشــور به ۴۴ درصد در دســتور کار قرار می دهیم که شامل نوسازی 

نیروگاه های فرسوده و احداث نیروگاه های مدرن خواهد بود.
علی آبادی با تأکید بر اینکه تحقق همه این اهداف به حمایت های ویژه 
دولت و مجلس نیاز دارد، خاطر نشــان کرد: سیاست گذاری برای رفع 
ناترازی برق و بهبود محیط کســب و کار این صنعــت و افزایش رقابت 
پذیری با مشــارکت بخش خصوصی و مردم از مهم ترین سیاست های 

وزارت نیرو در بخش برق است.

وزیر نیرو اضافه کرد: پرداخت بدهی بانک ها و ســرمایه گذاران در کنار 
جذاب کردن محیط اقتصادی صنعت برق و اصلاح ســاختار اقتصادی 
این صنعت از دیگر برنامه هایی اســت که وزارت نیــرو در دولت جدید 
پیگیری خواهد کرد.وی با تأکید بر پرداخت یارانه برق تنها در چارچوب 
الگو بــه مصرف کنندگان ادامه داد: یکی از اقدامــات مهمی که با هدف 
جذاب کردن محیط اقتصادی صنعت برق باید در دستور کار قرار گیرد، 
پرداخت یارانه برق در چارچوب الگو و الزام مشــترکان پرمصرف برای 

تأمین برق مازاد خود از طریق بورس است.
علی آبادی در بخش دیگری از ســخنان خود به لزوم خوداتکا شــدن 
صنایع در تأمین برق اشــاره کرد و در این خصوص گفــت: با توجه به 
ناترازی موجود در صنعت برق و با هدف حل چالش تأمین برق صنایع، 
لازم است صنایع نســبت به تأمین برق مصرفی خود به صورت خوداتکا 

اقدامات لازم را انجام دهند.
علی آبادی با بیان اینکه بهینه ســازی مصرف انرژی و کاهش شــدت 
مصرف از دیگر سیاســت های مــورد تأکید دولت چهاردهم اســت، 
افزود: توســعه تبادل انرژی برق با کشــورهای همســایه متناسب با 
شــرایط اقلیمی از کید بر ضرورت نظــارت و کنترل مصــرف آب در 
بخش کشــاورزی و برداشــت آب از منابع آب زیرزمینــی اظهار کرد: 
کشــاورزان عزیز باید بدانند که در صورت برداشت بی رویه آب از منابع 
آب زیرزمینی بدون در نظر گرفتن ملاحظــات اقلیمی و ظرفیت های 
اکولوژیکی، در آینــده منجر به بحران هایی مانند فرونشســت خواهد 
شد که عملًا قابلیت کشاورزی در بسیاری دشــت های بزرگ کشور را 
از بین خواهد برد.وی با اشــاره به اینکه ســرانه آب تجدیدپذیر کشور 
طی دهه هــای اخیر از ۶ هــزار مترمکعب به کمتــر ۱۲۰۰ مترمکعب 
رسیده است، اضافه کرد: این رقم در حالی است که میانگین سرانه آب 

تجدیدپذیر جهان ۴ هزار متر مکعب است.
علی آبادی اضافه کرد: در حال حاضر ۸۶ درصد از منابع آب کشــور در 
بخش کشــاورزی، ۹ درصد در بخش شــرب و تنها ۳ درصد در بخش 
صنعت به مصرف می رسد و کشــور با بیش از ۱۴۶ میلیارد متر مکعب 
کسری آب رو به رو است که جبران این کسری نیاز به همکاری و تعامل 

فرادستگاهی به ویژه با جهاد کشاورزی دارد.
وزیر نیرو در بخش دیگر ســخنان خود بر ضرورت تقویت دیپلماســی 
آب اشــاره کرد و افــزود: در دوره جدیــد تلاش می کنیم با اســتفاده 
از ظرفیت هــای موجــود در وزارت امور خارجه و ســایر دســتگاه ها، 
دیپلماســی آب را تقویت کنیم تا بتوانیم نســبت به احقاق حقابه های 
قانونی کشور به ویژه در جنوب شرق کشــور اقدامات مؤثری را اجرایی 
کنیم.وی کاهش تلفات آب در شــبکه های آبرسانی از ۳۰ درصد به ۲۰ 
درصد را یکی دیگر از اهداف وزارت نیرو در دولت چهاردهم عنوان کرد 
و خاطرنشان کرد: تکمیل طرح های آبرســانی در قالب جهاد آبرسانی 
و ســایر پروژه های بزرگ آبی، اصلاح نظام حاکمیت شــرکتی از دیگر 

برنامه هایی است که در دولت چهاردهم مورد تأکید است.

یک کارشناس مسکن:
 بازار مسکن به قیمت گذاری دستوری 

توجهی ندارد
یک کارشناس بازار مســکن گفت: قیمت گذاری دســتوری از جمله 
تعیین سقف اجاره بها در بازار مسکن تاثیر چندانی ندارد، زیرا بازیگران 

این بازار توجهی به مصوبات دولت نمی کنند.
فرهاد بیضایی کارشناس ارشد حوزه مســکن با اشاره به اینکه با قوانین 
دســتوری، نمی توان بازار مســکن را کنترل کرد، گفت: از اواخر سال 
۱۳۹۹ و اوایل ســال ۱۴۰۰ وضعیت مســکن در شــرایط تورم بسیار 
ســنگینی قرار گرفــت. در ادامه نیز بــا توجه به سیاســت هایی که به 
خصوص در حوزه بانک مرکزی اتفاق افتاد، از اواســط سال ۱۴۰۲ بازار 

مسکن در شرایط تثبیت قیمت و تقریباً رکودی قرار گرفت.
وی ادامه داد: البته در دو ماه اخیر مقداری بازار مســکن رشد قیمت را 
تجربه کرد اما این افزایش قیمت در سطح چشمگیری نبوده و هم اکنون 
این بازار در کود ســنگینی قرار دارد. همچنین در بازار اجاره بها شاهد 
افزایش روز افزون، قیمت کرایه نشــین ها هســتیم؛ پس از دوره کرونا 
دولت ها سعی کردند با قیمت گذاری دســتوری از جمله تعیین سقف 
اجاره بها، بــازار اجاره بها را کنتــرل کنند اما علی رغــم اینکه در دولت 
قبلی و حتی دولت فعلی این سیاســت ها تبدیل به قانون شد اما توفیق 
چندانی حاصل نشد و از سوی دیگر بازیگران بازار مسکن توجهی به این 
مصوبات نداشتند، بر همین اساس بازار مسکن طی سه سال گذشته تا 

به امروز در شرایط تورمی قرار دارد.
این کارشناس ارشد بازار مســکن با اشــاره به اینکه عده ای از فعالان 
حوزه مسکن اذعان می کنند که دولت نباید در این بازار دخالت داشته 
باشد، افزود: در راســتای کنترل وضعیت بازار مسکن بی شک هیچ نوع 
دیدگاهی در خصوص عــدم ورود دولت وجود ندارد، بــه عنوان مثال 
دولت می تواند در حوزه توســعه زیرساخت های کشــور ورود داشته 
باشد اما در حوزه تصدی گری ممکن است، ورود نداشته باشد؛ برهمین 
اساس باید در ســطوح اقتصادی و مدیریتی کشور در خصوص دخالت 

دولت در تمام حوزه ها، تعیین تکلیفی داشته باشیم.
وی ادامه داد: تقریباً پس از دهه ۶۰ و اوایل دهه ۷۰ سیاســت مســکن 
و شهرسازی، یک سیاســت پارادوکســی و نقیضی بوده است، عمدتاً 
در حوزه شهرســازی خواســتار دخالت های شــدید دولت بودیم اما 
در حوزه مســکن خواســتار حداقلی دخالت های دولت بودیم که عدم 
مدیریت های دولت موجب ایجاد ناکارآمدی های در این زمینه شــد، 
زیرا از ســو منجر به افزایش تقاضاهای ســرمایه ای می شــد و سطح 
ســرمایه گذاری تو حوزه مســکن را به خاطر عدم دخالــت دولت بالا 
می برد تا جایی که از اواســط دهه ۸۰ به بعد سهم تقاضای سرمایه ای از 

سهم تقاضای مصرفی در بازار مسکن پیشی گرفت.
بیضایی خاطرنشــان کرد: بــا توجه به شــرایط بازار مســکن، روز به 
روز سیاســت های تصدی گری و دخالت حداکثری دولــت در زمینه 
شهرسازی افزایش یافت که در مقابل بخش خصوصی مسکن یا کسانی 
که دارای بخش خصوصی بودند با شــدیدترین مقــررات برای کنترل 
حوزه ساخت وســاز مواجه بودند؛ قطعاً بخشــی از نقاط ارزش زیست 
محیطی دارند که جــز منابع عمومی به شــمار می رونــد و هیچ گونه 
ســاخت و ســازی در این مناطق نباید رخ دهد و از ســوی دیگر باید از 

زمین خواری جلوگیری، حفظ و صیانت شود.

وی تصریح کرد: با توجه به موارد ذکر شــده، بایــد در حوزه زمین های 
خصوصی، دولت سیاســت متفاوتی نیــز وضع کند، بایــد در همین 
نقطه تعییــن تکلیف کنیم که یا دخالت های دولت در حوزه مســکن و 
شهرسازی را به رسمیت بشناسیم یا اینکه باید قائل به سیاست حداقلی 
دخالــت دولت ها باشــیم. البته در حوزه مســکن و شهرســازی تنها 
دخالت دولت می توانــد به حوزه تخلفات، مجوزها و … محدود شــود 
اما می توانیم از ســوی دیگر آزادی عمل بیشتری را در این حوزه داشته 

باشیم.
بیضایی ادامه داد: طرح »مســکن مهر« در دولت نهم و دهم آغاز شــد 
اما در همان دولت به پایان نرســید. دولت روحانی این طرح را با عنوان 
»مسکن ملی« ادامه داد و دولت سیزدهم همگام با اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن نسبت به تکمیل و تحویل واحدهای مسکن مهر اقدام کرد 
و موضوع ســاخت ۴ میلیون واحد نهضت ملی در دولت سیزدهم، یک 
مســاله جدی بود که مطرح شــد و تقریباً تمام واحدهایی که در دولت 
شهید رئیسی تا همین اواخر افتتاح شد یا تعدادی از واحدهای مسکن 
مهر بود یا واحدهای مسکن ملی دولت قبلی بوده، زیرا واحدهای نهضت 
ملی در دولت ســیزدهم به مرحله بهره برداری و افتتاح نرسیده است. 
البته لازم به ذکر است، وعده مسکنی دولت سیزدهم، نیاز کشور است 
که دولت چهاردهم باید در راستای رفع کمبود مسکن و خانه دار شدن 
مســتأجران گام بردارد، زیرا اگر دولت فعلی برخــلاف این تعهد عمل 
کند در سال های آینده با مشــکلات زیادی اعم از کمبود مسکن مواجه 

خواهیم شد.
وی تاکید کرد: ساخت مسکن در کشــور باید تداوم داشته باشد و برای 
استمرار این فرآیند دولت باید یک نقشه و قانون منسجم تصویب کند. 
ساخت مســکن علاوه بر اینکه مسیر مســتأجران را برای خرید خانه 
همــوار می کند، موجب کاهش قیمــت نیز خواهد شــد زیرا مدیریت 

قیمت بازار مسکن با میزان عرضه و تقاضا ارتباط مستقیمی دارد.
بیضایی با اشــاره به اینکه طرح نهضت ملی مســکن با شهادت رئیس 
جمهور دولت ســیزدهم ناتمام ماند، گفت: همان طور که اشــاره شد، 
دولت ها باید نیاز آحاد جامعه را برطرف کنند که مسکن نیز یکی از آنها 
است که نیاز است این مشکل در دولت چهاردهم رفع شود. البته ناگفته 
نماند اجرای طرح های مســکن مهر و نهضت ملی مسکن هم با توجه به 

شرایط تورمی کشور منطقی نیست.
وی ادامه داد: در اقتصاد ایران تورم حاکم اســت از ایــن رو نمی توان با 
قاطعیت یک نرخ مصوبی برای ســاخت مســکن تعیین کرد زیرا طی 
فرآیند با کمبود منابع مالی رو به رو خواهیم شــد. به تبع آن نیز پروژه 
متوقف می شود و متقاضی در انتظار تحویل خانه خواهد ماند. از سویی 
دیگر اجرای قراردادهای علی الحســاب موجب سردرگمی متقاضی و 

سازنده و … خواهد شد.
این کارشــناس مســکن افزود: در زمینه ســاخت نهضت ملی مسکن 
بانک ها هم همکاری لازم را ندارند، زیرا وام نهضت ملی مسکن از ۳۵۰ 
میلیون تومانی آغاز شد و به ۵۵۰ میلیون تومان رسید که این روزها هم 
از افزایش وام به ۸۰۰ میلیون تومان صحبت می شــود. به نظر می رسد 

شبکه بانکی سردرگم است.
بیضایی تاکید کرد: عــده ای هم اذعان می کنند که طرح مســکن مهر 
مناسب است؛ بله تا زمانی که قرارداد قطعی بســته و آورده متقاضیان 
مشــخص بود، روند اجرای طرح مســکن مهر مطلوب بــود اما پس از 
دوره ای وارد شرایط تورمی و تحریم های ظالمانه علیه کشورمان شدیم 
که به تبع آن اجرای چنین قراردادهایی با مشــکل مواجه شــد و تا به 

امروز و پس از گذشت سال ها همچنان موانع مسکن مهر وجود دارد.
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وام غیر نقدی در مرحله پیشنهاد و در صورت تحقق اختیاری است

صف وام ازدواج کوتاه می شود

خریدار  درپی طولانی شــدن صف وام ازدواج 
ســکاندار وزارت اقتصاد، پیشــنهادی مبنی بر 
فراهم شدن امکان دریافت وام غیر نقدی ازدواج 
مطرح کرده و بانک مرکزی نیز اعلام کرده که که 
از فردا ۵۰ هزار میلیارد تومان اعتبار تازه از سوی 
شبکه بانکی برای پرداخت تســهیلات ازدواج و 
فرزندآوری اختصاص داده می شود؛ بنابراین باید 

منتظر کوتاه شدن صف وام ازدواج باشیم.
در قانون بودجه سال ۱۴۰۳ همانند قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۲ حداقل ۲۰۰ همت برای تسهیلات 
ازدواج اختصاص داده شــد اســت. امــا در عین 
حال سقف فردی این تســهیلات به ۳۰۰ میلیون 
تومان افزایش یافت. این سقف برای زوج های زیر 
۲۵ ســال و زوجه های زیر ۲۳ سال حتی به ۳۵۰ 

میلیون تومان نیز رسیده است.
متعاقب آن به علت عدم افزایش میزان تسهیلات 
ازدواج نسبت به سال گذشــته در قانون بودجه، 
این ســهم با توجه بــه افزایش مبلغ تســهیلات 
اعطایی به متقاضیان در نهایــت به افراد کمتری 
اعطاء می شــود. علیرغم این موضوع، متقاضیان 
بســیاری هســتند که هنوز در صف دریافت وام 
ازدواج مانده و در برخی از موارد حتی نمی توانند 
مراحل ثبت نام خــود را به علــت محدودیت در 

سایت برخی از بانک ها به سرانجام برسانند.
با این حــال، طبق گفتــه مدیــر اداره اعتبارات 
بانک مرکزی، از ابتدای ســال جاری تا امروز، ۱۰ 
شهریور ماه ۱۴۰۳ حدود ۹۰ هزار میلیارد تومان 
وام ازدواج و فرزندآوری توسط شــبکه بانکی به 
متقاضیان پرداخت شــده اســت. بر این اساس 
حدود ۲۱۳ هزار نفر تســهیلات قرض الحســنه 
ازدواج و ۲۱۰ هــزار نفــر هم تســهیلات قرض 
الحسنه فرزندآوری از ابتدای سال جاری تا امروز 

دریافت کرده اند.
در این شرایط زمزمه هایی نیز مبنی بر درخواست 
بانک مرکزی و دولت از مجلس شــورای اسلامی 
برای افزایش بودجه کلی وام و تســهیلات ازدواج 
به گوش رسیده است که در صورت تایید مجلس 
و تحقق این موضــوع می توانیم شــاهد افزایش 
بودجــه وام ازدواج و کاهــش صــف متقاضیان 

دریافت این تسهیلات باشیم.

حاشیه های یک پیشنهاد از سوی وزیر 
اقتصاد

از ســوی دیگر، اخیرا عبدالناصــر همتی - وزیر 
امــور اقتصــادی و دارایــی - در گفته های خود 
پیشــنهادی مبنی بــر پرداخــت وام غیر نقدی 
ازدواج را در راســتای تســریع در روند دریافت 
کالاهای مورد نیاز جوانــان متقاضی وام ازدواج، 
ارائه داد و باعث شــد برداشــت های مختلفی در 
رابطه با نحــوه پرداخت وام ازدواج شــکل بگیرد 
که نگرانی برخی از متقاضیان دریافت تسهیلات 

ازدواج را در پی داشــت.وی با حضــور در برنامه 
گفت وگوی ویژه خبــری به این موضوع اشــاره 
و اظهار کرد که مســئله مطرح شــده در رابطه با 
دریافت وام غیر نقدی ازدواج تنها یک پیشــنهاد 
اســت، طبق مصوبه مجلس شــورای اسلامی در 
قانون بودجه ســال جاری، وام ازدواج به ۳۰۰ الی 
۳۵۰ میلیــون تومان افزایش یافته اســت که در 
قیاس با ســال گذشــته نزدیک به دو برابر شده و 
این درحالی است که رشد منابع قرض الحسنه که 
باید این تســهیلات را پرداخت کند، به ۲۰ درصد 
نیز نمی رســد و در این شــرایط طبیعی است که 
بانک ها محدودیت منابــع پیدا می کنند که باعث 
شــده نزدیک به ۳۰۰ هزار نفر در صف وام ازدواج 
قرار بگیرند که بــه مبلغی نزدیــک به ۹۰ همت 

)هزار میلیارد تومان( می رسد.
به گفته وزیر اقتصاد، در این شــرایط بسیاری از 
متقاضیان وام ازدواج هســتند که از سال گذشته 
تا امروز در صف دریافت تسهیلات ازدواج هستند 
و به صورت دقیق مشــخص نیست که تسهیلات 
ازدواج چه زمانی به آنها تعلق بگیرد. البته منظور 
از آنچه در روزهای گذشته مبنی بر تسهیلات غیر 
نقدی ازدواج گفته شــد، این نیست که قرار است 
بخشی از وام ازدواج به صورت غیر نقدی پرداخت 

شود و ما در قانون دخالتی نمی کنیم.

وام ازدواج هیچ تغییری نکرده است
وی ضمن تشــریح پیشــنهاد مطرح شده، گفت 
که ممکن اســت کــه در بین این افراد، کســانی 
باشــند که قصد دارند از این وام فقط برای خرید 
و تجهیز لوازم خانگی مورد نیاز خود برای شــروع 
زندگی مشــترک اســتفاده کنند. من گفتم اگر 
اینگونه باشــد مــا می توانیــم از بانک ها طرحی 
را تقاضــا کنیم کــه حتی ممکن اســت بیش تر 
از ۳۰۰ میلیون تومان باشــد و کســانی که فقط 
متقاضی خرید لوازم خانگی هســتند، بتوانند از 
این طرح استفاده کنند و به صورت خارج از نوبت 
تســهیلات آن را دریافت کنند تــا بتوانند زودتر 
از موعدی که انتظارش می رود، لــوازم مورد نیاز 
زندگی مشترک خود را تامین کنند. بنابراین وام 
اصلی و نقدی ازدواج در جای خود قرار دارد، هیچ 
تغییری در آن صورت نگرفته و هرکس که بخواد 

این اختیار را دارد که آن را دریافت کند.

وام غیر نقدی در مرحله پیشنهاد و در 
صورت تحقق اختیاری است

به گفتــه ســکاندار وزارت اقتصــاد، در رابطه با 
موضوع پیشــنهاد شــده برای دریافــت وام غیر 
نقدی ازدواج، هیچ اجبار و الزامی برای متقاضیان 
وجود ندارد و هرکســی که تمایل ندارد، می تواند 
وام نقدی را دریافت کند؛ به عبارتی این پیشنهاد 
برای برطرف شدن مشــکل متقاضیانی است که 

صرفا از دریافت این تســهیلات قصد خرید لوارم 
خانگی مورد نیاز خود را دارند تا بتوانند در سریع 

ترین زمان ممکن نیازهای خود را برطرف کنند.

بانک ها مکلف به پرداخت تسهیلات 
تکلیفی هستند

همتــی همچنین به موضوع ســبد تســهیلات 
تکلیفی از سوی بانک ها اشــاره و اظهار کرده که 
براســاس دســتورالعمل بانک مرکزی، بانک ها 
مکلف به پرداخت تســهیلات تکلیفی هســتند، 
اما در طرف دیگر دولت و بانــک مرکزی ترازنامه 
بانک ها را محدود کرده است که این باعث می شود 
مطابق ترازنامه، بانک ها نتوانند بیشــتر از میزانی 
که مکلف هستند، تســهیلات تکلیفی پرداخت 
کنند و این موضــوع نباید باعث سوءبرداشــت 
مبنی بر عدم پرداخت تسهیلات تکلیفی از سوی 

بانک ها شود.

تاکید رهبری بر تسهیلات بانکی جوانان
به گفته وزیــر اقتصاد، در رابطه بــا وام جوانان به 
ویژه برای کسانی که متقاضی دریافت تسهیلات 
ازدواج و فرزندآوری هســتند، از آنجایی که این 
موضوع مــورد تاکید مقام معظم رهبری اســت 
و در دیدار اخیر با ایشــان نیز به آن اشاره کردند، 
بانک های موظف هستند که پرداخت تسهیلات 
ازدواج و جوانان را در اسرع وقت انجام دهند و من 
نیز حتما این موضوع را پیگیــری می کنم تا این 

مشکل برطرف شود.

خبر خوش برای متقاضیان وام ازدواج
مهدی صحابــی - مدیــر اداره اعتبــارات بانک 
مرکزی - اعــلام کرد: بر اســاس مصوبــه هیأت 
عالی بانک مرکزی مقرر شــده اســت کــه از فردا 
۱۱ شــهریور ماه، ۵۰ هزار میلیــارد تومان اعتبار 
جدیــد از محل آزادســازی ســپرده های قانونی 
بانک ها به رقم تســهیلات قرض الحسنه ازدواج و 
فرزندآوری ســال جاری اختصاص داده شــود.به 
گفته وی، شــبکه بانکی فقط طی ۱۰ روز ابتدایی 
شــهریورماه ۱۵ همت تســهیلات قرض الحسنه 
ازدواج و فرزنــدآوری پرداخــت کرده اســت و با 
تخصیص ۵۰ همت اعتبار جدید از محل آزادسازی 
سپرده های قانونی بانک ها به رقم تسهیلات قرض 
الحســنه ازدواج و فرزندآوری در سال جاری، روند 
ثبت نام متقاضیان هم تســریع و تســهیل خواهد 
شــد.بنابراین؛ بی شــک با تخصیص اعتبار جدید 
مصوب شده از ســوی هیأت عالی بانک مرکزی و 
همچنین در صورت تحقق پیشنهاد مطرح شده از 
سوی وزیر اقتصاد، می توان در آینده نزدیک شاهد 
افزایش پرداخت تسهیلات ازدواج و فرزند آوردی 
باشــیم که متعاقب آن کاهش صــف متقاضیان 

دریافت این تسهیلات را در پی خواهد داشت.

مرکزی

 مدیــر اداره اعتبــارات بانــک 
مرکزی اعــلام کرد: بر اســاس 
مصوبه هیات عالی بانک مرکزی 
مقرر شــد ازامروز )یکشــنبه( 
۵۰ هزار میلیارد تومــان اعتبار 
جدیــد از محــل آزادســازی 
ســپرده های قانونــی بانک ها به 
رقم تســهیلات قرض الحســنه 
ازدواج و فرزندآوری سال جاری 

تخصیص داده شود.
مهــدی صحابــی امروز شــنبه 
)۱۰شــهریور مــاه( از اقــدام 
جدید بانک مرکزی کــه از فردا 
)یکشــنبه( انجام می شود خبر 
داد و تصریــح کــرد: بــا مصوبه 
هیئت عالــی بانک مرکزی مبنی 
تخصیص ۵۰ همت اعتبار جدید 
از محل آزادســازی سپرده های 
قانونی بانک ها به رقم تسهیلات 

قرض الحســنه ازدواج 
و فرزندآوری در ســال 
جاری، رونــد ثبت نام 
متقاضیان هم تســریع 

و تسهیل خواهد شد.
مدیــر اداره اعتبارات 
افزود:  بانک مرکــزی 

با این اقدام، ظرفیتــی که روزانه 
بانک مرکزی به بانک های عامل 
اجازه ثبت نام مــی دهد افزایش 
پیدا کــرده و روند ثبــت نام هم 

سرعت بیشتری پیدا می کند.
وی گفت: با ابلاغ این مصوبه، روند 
پرداخت تسهیلات نسبت به پنج 
ماه ابتدایی سال نیز تسریع پیدا 
خواهد کرد. همچنیــن ثبت نام 
متقاضیــان در پنج مــاه ابتدایی 
ســال که با مشــکلاتی به دلیل 
ســهمیه های تخصیص یافته به 

شــبکه بانکی بر اساس 
توان آنهــا بود، برطرف 

می شود.
صحابــی بــا تاکید بر 
اینکه میزان تسهیلات 
پرداختی شبکه بانکی 
به دو ســرفصل قرض 
الحســنه ازدواج و فرزنــدآوری 
تا پایان مــرداده حدود ۷۵ همت 
بوده اســت، ادامه داد: با پیگیری 
های به عمــل آمده و جلســات 
تخصصی برگزار شــده در بانک 
مرکزی، از ابتدای امسال تا امروز 
۱۰ شهریور ماه ۱۴۰۳ حدود ۹۰ 
هزار میلیارد تومــان وام ازدواج و 
فرزندآوری توســط شبکه بانکی 
به متقاضیان پرداخت شده است.

مدیــر اداره اعتبــارات بانــک 
مرکزی بیان کرد: بر این اســاس 

حدود ۲۱۳ هزار نفر تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج و ۲۱۰ هزار 
نفر هم تسهیلات قرض الحسنه 
فرزندآوری از ابتدای سال جاری 

تاکنون دریافت کرده اند.
وی با اشاره به اینکه میزان تقاضا 
از میزان ســهمیه اختصاص داده 
شــده به شــبکه بانکی بیشــتر 
اســت، تصریح کرد: جلســه ای 
در تاریــخ ۲۳ مردادماه با حضور 
قائم مقام بانک مرکزی و مدیران 
عامل بانــک ها برگــزار و در این 
جلســه از مدیران عامل بانک ها 
درخواست شد که سهمیه مرداد 
ماه هــر بانک طی یــک هفته تا 
پایان مردادماه پرداخت شــود. 
علاوه بر این درخواست شد تا در 
پرداخت سهمیه شهریور ماه این 

تسهیلات نیز تسریع شود.

بانک مرکزی اعلام کرد؛تخصیص ۵۰ همت جدید به اعتبار تسهیلات ازدواج و فرزندآوری 
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